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İSKİ verilerine göre, ba-
rajlardaki su doluluk ora-
nı yüzde 60'ın altına ge-
riledi. Megakente su sağ-
layan barajlardaki dolu-
luk oranı bugün itibarıyla
yüzde 59,49 olarak öl-
çüldü. Su miktarı; Ali-
bey'de yüzde 28,08, Bü-
yükçekmece'de yüzde

56,23, Darlık'ta yüzde
61,38, Elmalı'da yüzde
64,17, Istrancalar'da yüz-
de 39,67, Kazandere'de
yüzde 30,85, Pabuçde-
re'de yüzde 41,33, Saz-
lıdere'de yüzde 53,98,
Terkos'ta yüzde 72,82 ve
Ömerli'de 65,11 olarak
kaydedildi. » Sayfa 3’te

AK Parti Genel Baş-
kan Yardımcısı ve
Parti Sözcüsü Ömer
Çelik, "CHP'de 'Mavi
Vatan' için 'yayılmacı
politika' diyen dış
politika kurmayı, ye-
rini 'Mavi Vatan' için
'masal' diyen bir di-
ğerine bırakmış, gö-
züküyor. Milli siya-
setimize karşı bu
yaklaşımla konuşan

bazı CHP milletve-
killerinin, Türkiye'ye
karşı başka devletler
tarafından kullanılan
sözde tezleri bu şe-
kilde defalarca sa-
hiplenmeleri, siyasi
savrulma ve sorum-
suzluktur. Mavi Va-
tanımız, ana vatanı-
mızın ayrılmaz bir
parçasıdır." ifadesini
kullandı. » Sayfa 8’de

Türkiye'nin en büyük
orman yangını olarak
kayıtlara geçen, Antalya
Manavgat'ta 2021'de
yaşanan yangının ar-
dından TOKİ tarafından
yapılan 788 konutun
hak sahiplerine teslim
edildiği bildirildi. Ku-
rum, Akseki’de 71,
Alanya’da 114, Gün-
doğmuş 50 ve Manav-
gat’ta 669 olmak üzere

904 hak sahibinin be-
lirlendiğini hatırlatarak,
afet sonrası TOKİ tara-
fından toplam 911 ko-
nut, 5 köy konağı, 3
cami, 1 şadırvan ve 2
lojmanın yapımına baş-
landığını bildirdi. Ku-
rum, "Kalan konutları
da en kısa zamanda
vatandaşlarımıza teslim
edeceğiz." ifadesini kul-
landı. » Sayfa 7’de

ergi ve sosyal güvenlik
alanına ilişkin düzenle-
meler içeren kanun teklifi,

TBMM Genel Kurulunda kabul edi-
lerek yasalaştı. Kanun, geliri, vergi
güvenliğini, vergiye gönüllü uyumu
ve kayıt dışı ekonomiyle mücadeleyi
artırmayı hedefliyor. Bu çerçevede
vergi dairesinin bilgisi dışında mü-
kellefiyet tesis ettirmeksizin kayıt
dışı faaliyette bulunmak suretiyle
vergi ziyaına sebebiyet verilmesi du-
rumunda kesilecek vergi ziyaı cezası
yüzde 50 artırımlı uygulanacak. Vergi
Usul Kanunu'na bağlı usulsüzlük ce-
zalarına ait cetvelde değişiklik ya-
pılmasıyla da kayıt dışılıkla müca-
delenin güçlendirilmesi öngörülüyor.
Yasada bazı özel usulsüzlük cezala-
rının artırılması ve tekrarında artı-
rılmış ceza uygulanması kapsamında
düzenlemeler yer alıyor. Başkalarına
ait banka hesaplarının, ödeme kay-
dedici cihazların ve POS cihazlarının
kullanılması durumunda uygulanacak
cezalar kanunla belirleniyor.

Gelir İdaresi Başkanlığının (GİB)
normal mesai saati haricinde ve

daire dışında fiilen çalışan perso-
neline, bu şekilde çalıştıkları her
bir saat için 160 gösterge rakamının
memur aylık katsayısı ile çarpımı
sonucu bulunacak tutarda fazla ça-
lışma ücreti ödenecek. Aylık 50 saati
geçemeyecek şekilde ödeme yapı-
lacak personel sayısı GİB taşra teş-
kilatı kadro ve pozisyonlarında bu-
lunan toplam memur ve sözleşmeli

personel sayısının yüzde 20'sini ge-
çemeyecek. GİB taşra teşkilatı kadro
ve pozisyonlarında bulunan 4 bin
personelin tamamının bu ödemeyi
alması durumunda düzenlemenin
bütçeye toplam etkisinin yıllık 348,6
milyon lira olması öngörülüyor.

8 Eylül 1999 öncesinde sigortalı
sayılanlardan, ilk defa yaşlılık veya
emekli aylığı bağlananların, aynı iş

yerinde sosyal güvenlik destek pri-
mine tabi çalışmaya devam etmeleri
halinde işverenlere sağlanan 5 pu-
anlık sosyal güvenlik destek priminin
Hazine tarafından ödenmesine ilişkin
uygulama sonlandırılıyor. Bu indiri-
min 2024 yılı ağustos ayı/dönemi
itibarıyla kaldırılmasıyla kamu gi-
derlerinin yıllık 13,7 milyar lira azal-
ması bekleniyor. Yurt dışına çıkış ya-
pan vatandaşlardan çıkış başına alı-
nacak harç 500 liraya yükseltilecek
ve her yıl bir önceki yıla ilişkin olarak
yeniden değerleme oranında artırı-
larak uygulanacak. Bu uygulamanın
yıllık gelir etkisinin 4,3 milyar lira
olacağı tahmin ediliyor.

Vergilemede adaleti ve etkinliği
artırmayı, kayıt dışı ekonomiyle mü-
cadeleyi hedefleyen kanun teklifinin
vatandaşa yük getirmediğini belirten
Bakan Şimşek, "Amacımız, çok ka-
zanandan çok, az kazanandan az
vergi almaktır. Vergi gelirlerinde
sağlanan iyileşmeyi vatandaşlarımızın
refahı ve ülkemizin istikrarı için ve-
rimli alanlara yönlendireceğiz" ifa-
delerini kullandı. lİSTANBUL-AA

V

Fatih Karagümrük Teknik Direk-
törü Şenol Can, “Karagümrük
semtinin ait olduğu Süper Lig’e
geri döneceğiz” dedi. » Sayfa 11’de

İstanbul'da taksiciler, İs-
tanbul Büyükşehir Beledi-
yesi (İBB) Ulaşım Koordi-
nasyon Merkezi (UKOME)

kararıyla ücretlere yapı-
lan zammın ardından
taksimetre cihazlarını
güncelletiyor. » Sayfa 3’te

Sıcak havalarda şok 
diyetlerden uzak durun

Ittıfak

Diyetisyen Banu Özbingül Arslan-
soyu, aşırı sıcaklarda kısa sürede
kas ve su kaybına neden olarak
metabolizmayı olumsuz etkileyen
şok diyetlerden uzak durulması
gerektiğini söyledi. » Sayfa 2’de
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İstanbul’da taksimetre güncelleme kuyruğu 
Şenol Can: Karagümrük
semtinin ait olduğu Süper
Lig’e geri döneceğiz

İNAN ARVAS’IN HABERİ 4’TE

Cumhurbaşkanı Erdoğan başkanlığında
yapılacak YAŞ'ta albayların terfileri ile
görev sürelerinin uzatılması işlemlerinin
yanı sıra generallerin terfi ve atama
dosyaları ele alınacak. Cumhurbaşkanı
Recep Tayyip Erdoğan başkanlığında
ağustos ayının ilk haftasında yapılması
planlanan Yüksek Askeri Şura (YAŞ)
toplantısında Türk Silahlı Kuvvetle-
rindeki (TSK) terfi, atama, emekliye
sevk ve görev sürelerinin uzatılmasına
ilişkin dosyalar ele alınacak. Cumhur-
başkanlığı Külliyesi'nde Cumhurbaşkanı
Erdoğan başkanlığında yapılacak YAŞ

toplantısına şura üyeleri, Cumhurbaş-
kanı Yardımcısı Cevdet Yılmaz, Milli
Savunma Bakanı Yaşar Güler, Adalet
Bakanı Yılmaz Tunç, Dışişleri Bakanı
Hakan Fidan, İçişleri Bakanı Ali Yerli-
kaya, Hazine ve Maliye Bakanı Meh-
met Şimşek, Milli Eğitim Bakanı Yusuf
Tekin, Genelkurmay Başkanı Orge-
neral Metin Gürak, Deniz Kuvvetleri
Komutanı Oramiral Ercüment Tatlı-
oğlu, Kara Kuvvetleri Komutanı Or-
general Selçuk Bayraktaroğlu ve Hava
Kuvvetleri Komutanı Orgeneral Ziya
Cemal Kadıoğlu katılacak. Sayfa 7’de

ŞİMŞEK: Çok kazanandan çok 
az kazanandan az vergi alınacak

Manavgat yangını sonrası TOKİ’nin yaptığı
788 konut hak sahiplerine teslim edildi

Aile ve Sosyal
Hizmetler Bakanı
Mahinur Özdemir
Göktaş, halihazır-
da 1185 çocuk
evi, 115 çocuk ev-
leri sitesi ve 62
ihtisaslaştırılmış çocuk ev-
leri sitesi aracılığıyla 15
bin çocuğun sağlıklı ve aile
ortamında büyümelerini

sağladıklarını
bildirdi. Bakan
Göktaş, yaptığı
yazılı açıkla-
mada, aileyi
temel alarak
geliştirdikleri

hizmet modelleriyle çocuk-
ların sıcak bir yuva orta-
mında yaşamalarını sağla-
dıklarını belirtti. » Sayfa 7’de

Türkler ağaca son derece
önem vermiş, anlamlar
yüklemişlerdir. Güçlü bey-
liklerin, devletlerin kuru-
luşunda ilham olmuştur.
Boy ve yer adı olarak ağaç
adlarını kullanmışlardır.

MÜZEYYEN HÜLYA GÜNAY » 3’te 

İnsanın geçmişten gü-
nümüze arayışı bir şe-
kilde kendini tanıma ve
varlığının farkına varma
arayışıdır. Bu aydınlan-
ma arayışıdır da. 

İBRAHİM ORTAŞ » 8’de

İstanbul’un en
güzel meşesi

İnsanın tarihi yolculuğu
ciddi bir öğretidir (2)

Devlet korumasında 15 bin çocuk aile ortamında büyüyor

Zeytinburnu Belediyesinin
ilçede kurduğu Çevre ve
İklim Değişikliği Eğitim
Merkezi'nde 30 kişilik eği-
tim ve atölye alanında her
yıl 6 bine yakın çocuk, çev-
re mühendislerince iklim
değişikliği ve sıfır atık ko-
nularında eğitilerek "iklim
kahramanı" ünvanı alıyor.

Çocuklar hem sıfır atık  geri
dönüşüm alanında öğren-
diklerini günlük hayatla-
rında uyguluyorlar. Dünya
iklim krizine doğru sürük-
lenirken çevre sorunlarının
çözümü ve atıkların yöne-
timinde en etkili yöntem-
lerin başında çocuklara ve-
rilen çevre eğitimi geliyor.

Zeytinburnu’nda her yıl 6 bin
“İklim Kahramanı” yetişiyor

Ömer Çelik: Mavi Vatan’ımız, ana
vatanımızın ayrılmaz bir parçasıdır

İstanbul’un barajlarındaki doluluk
oranı yüzde 60’ın altına indi

TBMM Genel Kurulunda kabul edilen Vergi Kanunları ile Bazı Kanunlarda Değişiklik Yapılmasına Dair Kanun'la doğrudan vergilerin payı-
nın ve vergiye uyumun artırılması, vergilemede güvenliğin sağlanması ve kayıt dışılıkla mücadele hedefleniyor. Bakan Mehmet Şimşek
konuya ilişkin yaptığı sosyal medya paylaşımında, 'Amacımız, çok kazanandan çok, az kazanandan az vergi almak' ifadelerini kullandı.

Yüksek Askeri Şura bu hafta toplanıyor
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AUzmanlar uyardı: Diz sorunları

adeta salgın boyutunda
Günümüzde diz sorunları
genç yaşlı herkeste ortaya
çıkabiliyor. Diz sorunları ya-
şam tarzı, genetik faktörler
ve herhangi bir yaralanmaya
bağlı olarak her yaşta başla-
yabiliyor. İleri yaş, kadın cin-
siyet, aşırı kilo, yüksek fiziksel
aktivite gerektiren işte çalış-
ma, sporcular ve genetik ola-
rak ailesel yatkınlık duru-
munda diz sorunları yaşanı-
yor. Diz kireçlenmesi en sık
görülen eklem bozuklukla-
rından biri. 60 yaş ve üzeri
erkeklerin yaklaşık yüzde 10-
13'ünü, kadınların ise yüzde
13-19'unu etkiliyor. Ön çap-
raz bağ yaralanmaları özel-
likle atletlerde yaygın, genel
popülasyonda yaklaşık yılda
100 binde 70 kişide karşıla-
şılıyor ve futbol ve basketbol
gibi belirli sporlarda bu oran
daha yüksek. Menisküs yır-
tıkları özellikle yaşlı yetiş-
kinler ve sporcular arasında
yaygın. Araştırmalar, 50 yaşın
üzerindeki kişilerin yaklaşık
yüzde 35'inde menisküs ha-
sarının olduğu ve ço-
ğunlukla da belirtisiz
olduğunu gösteri-
yor. Bakırköy Dr.
Sadi Konuk Eği-
tim ve Araştır-
ma Hastanesi,
Ortopedi ve
Travmatoloji
Uzmanı, Prof.
Dr. Serdar Ha-
kan Başaran, diz
ağrıları genellikle
çocukluk ve ergenlik
(10-19 yaş) çağında ge-
nellikle ön çapraz bağ, me-
nisküs yaralanmaları ve kı-
kırdak hasarı gibi spor yara-
lanmaları şeklinde ortaya
çıktığını kaydediyor. Prof.Dr.

Başaran 40-60 yaş arasında,
yaşa bağlı aşınma ve yıp-
ranmanın kireçlenmeye yol
açabileceğini belirterek, "60
yaş üstündeki yetişkinlerde
ise en sık kireçlenme görü-
lüyor, ağrıya, sertliğe ve ha-
reket kabiliyetinin azalmasına
neden oluyor. Genel olarak
diz sorunları her yaşta baş-
layabilir, ancak özellikle ki-
reçlenme gibi dejeneratif du-
rumlar yaş ilerledikçe daha
yaygın ve belirgin hale geli-
yor. Sağlıklı bir kiloyu koru-
mak, aktif kalmak ve yara-
lanmalardan kaçınmak, ya-
şam boyu diz sorunları riskini
azaltmaya yardımcı olabil-
mektedir" ifadelerini kullandı.
Prof.Dr. Serdar Hakan Başa-
ran, bazı yaygın hatalar diz
hastalıklarının gelişmesine
katkıda bulunduğunu vur-
gulayarak, "Fiziksel aktivite-
lere başlamadan önce uygun
şekilde ısınmamak diz yara-
lanması riskini artırabilir.
Benzer şekilde, yeterince es-
nememek kas gerginliğine

ve dengesizliklere yol
açarak dizlere eks-

tra baskı uygula-
yabilir. Özellikle
zıplama veya
atlama gibi
hareketleri
tekrar tekrar
yapmak ten-
dinit veya bur-
sit gibi aşırı kul-

lanım yaralan-
malarına yol aça-

bilir. Zıplarken yan-
lış iniş tekniği, yanlış

düşme tekniği veya spor sı-
rasındaki yanlış duruş ve ha-
reket teknikleri dizlerde aşırı
strese neden olabilir" şeklinde
konuştu.  lİSTANBUL-İHA

Solunum ve cilt hastalığı olanlar dikkat:
El kurutma cihazından uzak durun
Bazı kalabalık merkezlerde sık-
ça görülen ve kullanımı yaygın
jet tipi el kurutma cihazları
sağlığa zararlı olabilir. Konuyla
ilgili çeşitli açıklamalarda bu-
lunan Beylikdüzü Medicana
Hastanesi’nde Enfeksiyon Has-
talıkları Uzmanı Prof. Dr. Vedat
Turhan, “Bu makinaların iki
temel özelliği var. Birincisi ısı
üretmeleri ve büyük bir basınçla
sıcak havayı kullanıcıların el-
lerine ve çevreye doğru yay-
masıdır. Bu işlem de iki temel
risk oluşturur. Bu yüksek ısı,
termo rezistans dediğimiz yük-
sek sıcaklığa dirençli bakteri-
lerin çoğalması için adeta bir
rezervuar görevi oluşturabilir”
dedi. Bakterilerden korunalım,
hijyen oluşturalım derken bu
cihazların esasında halk sağlığı
açısından ciddi risk oluştura-
bileceğine değinen Prof. Dr.
Turhan, “Öte yandan yüksek
basınçla jet tipi bir fizik etkiyle
bakterilerin etrafa yayılması
için de ayrı bir risk oluşturabilir.
Böylece el kurutma makinala-
rınin en düşük güce sahip mo-
delleri bile toplum sağlığı açı-
sından büyük risk oluşturmak-
tadır. Cihaz açıldığı zaman özel-
likle içindeki zararlı parçacıkları

direkt olarak elinize aktarmak-
tadır. Bu cihazlara attıkları par-
çacıklar için HEPA filtresi koy-
mak da tam olarak yeterli ol-
muyor. HEPA filtresi parçacık-
ların yüzde 75‘ini engelliyor
ancak geriye yine tehlikeli yüz-
de 25 kalıyor. Gördüğümüz ka-
darıyla özellikle büyük alışveriş
merkezi gibi yerlerde bu ci-
hazların temizliği de çoğu kez
iyi yapılamıyor”. Dolayısıyla bu
tür cihazların toplu alanlarda
kullanılması sağlık açısından
zararlı görünüyor. Bunun yerine
havlu tipi kurutma sistemi gibi
alternatif sistemler kullanıla-
bilir” şeklinde konuştu. Prof.
Dr. Turhan sözlerine son olarak
şunları ekledi: “Toplu mekân-
lara herkes gidiyor. Çocuğu,
yaşlısı, genci İmmünsupresif
ilaç kullanan bireyler de buna
dahil. Hasta bireyler olabilir.
Bu cihazlar, solunum sistemi
enfeksiyonları başta olmak üze-
re birtakım cilt hastalıklarına
benzeri rahatsızlıklara da se-
bebiyet verebilir. Solunum prob-
lemi ya da cilt hastalığı olan
ve İmmünsupresif ilaç kulla-
nanlar da bu cihazlardan ekstra
uzak durmalı ve dikkat etme-
lidir.” lİSTANBUL-İHA

“Yılda 1 milyon kişiyi öldüren hepatitten
korunmanın tek yolu aşı” önerisi
Hepatitin tüm dünyada olduğu gibi
ülkemizde de önemli bir sağlık so-
runu olduğunu vurgulayan Uzman
Dr. Yılmaz, “Dünyada her yıl yak-
laşık 1 milyon kişinin hayatını yi-
tirmesine neden olan hepatitten
korunmak için en etkili yöntem aşı
olmaktır. Hepatitlerin günümüzde
belirlenmiş birçok çeşidi vardır. He-
patit denilince  Hepatit A, B ve C
tipi virüslerin oluşturduğu hastalık
anlaşılıyor ve ülkemizde de en sık
bu türleri görülüyor” diye konuştu.
Hepatit A virüsünün kısa süreli
ama şiddetli bir enfeksiyon oldu-
ğuna değinen Yılmaz, “Bu hastalık
kronikleşmiyor ve kişi bir daha
hasta olmuyor. Dışkı-ağız yoluyla
bulaşıyor. Enfekte kişinin dışkısıyla
atılan virüs, suya ya da yiyeceğe
karıştığında başkalarına da bulaşmış
oluyor” dedi. Hepatit B virüsünün
de yüksek oranda bulaşıcı bir has-
talık olduğunu söyleyen Dr. Yılmaz,
“Çok şiddetli olabileceği gibi sessiz
bir şekilde de seyredebiliyor. Yüzde
90’ı kendiliğinden iyileşiyor ve hasta
bu şekilde doğal bağışıklık kazanmış
oluyor. Yüzde 15-25 oranında ka-
raciğerde kalıcı hasara neden olan
Hepatit B virüsü, bunun bir sonucu
olarak taşıyıcılık, karaciğer sirozu,
karaciğer kanseri, karaciğer yet-
mezliği ve buna bağlı olarak ölüm-
lere de yol açabiliyor” şeklinde ko-

nuştu. Hepatit C virüsünün ise
diğer iki virüse kıyasla çok bulaşıcı
olmadığını dile getiren Uzm. Dr.
Yılmaz, “Kan ve kan ürünleri yoluyla
bulaşıyor. Hastada virüsü aldıktan
yaklaşık 10 yıl sonra karaciğer
sirozu belirtileri görülüyor. Hastalık
çok sinsi ilerliyor. Karın şişliği, özo-
fagus varis kanaması gibi şikâyetlere
neden olabiliyor” dedi. Hepatit aşı-
ları ile ilgili de bilgi veren Uzm. Dr.
Yılmaz, “Yeni doğan bebeklere, ço-
cuklara, tüm sağlık çalışanlarına,
hemodiyaliz ünitesi hastalarına, da-
mar yolu ile ilaç alan hastalara, he-
mofili hastalarına, bir şekilde Hepatit
virüsü alacağını düşünen kişilere
Hepatit B aşısı yapılmalıdır” ifade-
lerini kullandı. Hepatit B aşısının
uygun şartlarda muhafaza edildi-
ğinde ve usulüne uygun tatbik edil-
diğinde aşılananların yüzde 90'ından
fazlasında bağışıklık sağladığını be-
lirten Yılmaz, “Söz konusu oran 40
yaşın üzerindekilerde bir miktar
düşmektedir. Yeni doğanlarda ise
aşıdan yüzde 100'e yakın bağışıklık
elde edilebildiği bildirilmektedir.
Dünya Sağlık Örgütü’nün kriterlerine
göre eğer bir kişide bağışıklık oluş-
muşsa, aşının ömür boyu koruyucu
olduğu kabul edilmektedir. Hepatit
B aşısı aynı zamanda bireyi kan-
serden de koruyabilir. ” ifadelerine
yer verdi. lİSTANBUL-İHA

evsim normalle-
rinin üzerinde
seyreden sıcak-

lıkların etkisi altında geçen yaz
aylarında beslenme alışkanlık-
larını gözden geçirmemiz bü-
yük önem taşıyor. Metaboliz-
mamız, sıcak havalara uyum
sağlarken, bu dönemde vücu-
dumuz çok daha fazla su ve
mineral kaybediyor. Bu durum,
tüm bireyler üzerinde etkili
olsa da özellikle; çocuklar, yaş-
lılar, hamileler, kalp ve şeker
hastaları gibi hassas grupları
daha fazla etkiliyor. Yakın Doğu
Üniversitesi Hastanesi Diyetis-
yeni Banu Özbingül Arslanso-
yu, halsizlik başta olmak üzere
pek çok sağlık sorununa yol
açabilen bu durumdan korun-
mak için dengeli beslenmenin
önemine vurgu yaptı. Yaz ay-
larında sağlığımızı korumak
için dengeli beslenmenin ve
yeterli sıvı tüketmenin önemine
değinen Arslansoyu, özellikle
gıda zehirlenmeleri, şok diyetler
ve alkol tüketimi gibi risklere
dikkat çekti. Banu Özbingül
Arslansoyu; mevsiminde sebze
ve meyve tüketmenin, geç sa-
atlerde yemek yemekten ka-
çınmanın ve D vitamini için
güneş ışığından yararlanmanın
önemini vurguladı.
Dengeli ve yeterli
beslenmeye odaklanın

Diyetisyen Banu Özbingül
Arslansoyu, özellikle popüler
hale gelen şok diyetler ile ilgili
uyarılarda bulunarak bu tarz
diyetlerin yılın hiçbir döne-
minde uygulanmaması gerek-
tiğine vurgu yaptı. Şok diyet-
lerin, kısa sürede kas ve su
kaybına neden olarak meta-
bolizmayı olumsuz etkilediğini
vurgulayan Özbingül Arslan-
soyu, özellikle aşırı sıcakların

etkili olduğu bu dönemde ye-
terli ve dengeli beslenmenin
çok önemli olduğunu belirtti.

“Sıcak havalarda iştahınız
azalsa bile, kahvaltı yapmaya
ve öğün atlamamaya dikkat
edin. Ana öğünlerde et, süt,
tahıl ve sebze gruplarına yer
verin; ara öğünlerde ise meyve,
komposto, süt, ayran veya ku-
ruyemiş gibi sağlıklı seçenekleri
tercih edin” ifadelerini kullanan
Diyetisyen Banu Özbingül Ars-
lansoyu, “Akşam saatlerinde
metabolizmamız yavaşladığı
için geç saatlerde yemek yemek
sindirim, kilo ve uyku prob-
lemlerine yol açabilir. Sağlıklı
bir yeme planı oluşturmak
veya yediklerinizi not almak,
geç saatlerde atıştırmanızı en-
gelleyebilir” dedi.
Gazlı içeceklerden
uzak durun

Sıcak havalarda terlemeyle
artan sıvı ve mineral kaybını
önlemek için bol sıvı tüketil-
mesinin şart olduğunu belirten

Arslansoyu, yetersiz sıvı tüke-
timinin konsantrasyonun azal-
masına ve baş ağrılarına neden
olabileceğini vurguladı. “İdrar
renginiz koyulaşıyorsa, su tü-
ketiminiz yetersiz demektir.
Gazlı içecekler yerine su, taze
sıkılmış meyve suyu, maden
suyu, süt veya soğuk ayran ter-
cih edin. Doğal maden suyu,
vücudumuz için gerekli birçok
minerali barındırır ve yazın ter-
lemeyle kaybettiğimiz su ve mi-
nerali yerine koymak için iyi
bir tercihtir” diyen Banu Ars-
lansoyu, böbrek hastaları ve
yüksek tansiyonu olan kişilerin
maden suyu tüketimini sınır-
landırması gerektiğini belirtti.
Yaz aylarında hangi
sebze ve meyveler
tüketilmeli?

Mevsiminde tüketilen sebze
ve meyvelerin vitamin ve mi-
neral bakımından zengin ol-
duğunu söyleyen Diyetisyen
Banu Arslansoyu, yaz aylarında
taze sebze ve meyve çeşitlili-

ğinin oldukça
fazla olduğunu
belirtti. Özbingül
Arslansoyu yaz ay-
larında tüketilebi-
lecek mevsim meyve
ve sebzelerini ise şöyle
sıraladı: “Haziran ayında, en-
ginar, bezelye, bakla, semizotu,
salatalık, taze patates, taze fa-
sulye, yeşil biber, patlıcan, dol-
malık biber, domates, kabak
gibi sebzeler ve yeşil erik, çilek,
kiraz, kayısı, şeftali, dut, vişne
gibi meyveler bulunur. Tem-
muz ayında ise kabak, semiz-
otu, salatalık, patates, taze fa-
sulye, yeşil biber, patlıcan, dol-
malık biber, domates, börülce
gibi sebzeler ve kiraz, vişne,
şeftali, karpuz, kavun, sarı
erik, ahududu gibi meyveler
öne çıkar. Ağustos ayında da
bolca kabak, semizotu, sala-
talık, taze fasulye, yeşil biber,
patlıcan, dolmalık biber, do-
mates, börülce, bamya, kırmızı
biber, mısır gibi sebzeler ve
vişne, şeftali, karpuz, kavun,

üzüm, mürdüm
eriği, dut, böğürt-
len, incir gibi mey-

veler bulunur.”
Yazın en sık karşı-

laşılan sağlık problem-
lerinden birinin gıda ze-

hirlenmesi olduğunu belirten
Yakın Doğu Üniversitesi Has-
tanesi Diyetisyeni Banu Öz-
bingül Arslansoyu, “Bu durumu
önlemek için, açıkta satılan
yiyecek ve içeceklerden kaçın-
malı; et, balık, tavuk, süt, yu-
murta gibi riskli besinleri buz-
dolabında saklamalı ve hijyen
kurallarına dikkat etmelisiniz.
Meyve ve sebzeleri ise iyice
yıkayarak tüketmelisiniz”
dedi. Tatillerde açık büfe ye-
meklerinin kilo kontrolünü
zorlaştırabildiğini de hatırla-
tan Özbingül Arslansoyu, “Bu
nedenle kızartmalar yerine
ızgaraları, ağır soslu yemekler
yerine sade seçenekleri tercih
edin ve alkol tüketimini sı-
nırlandırın” önerilerinde bu-
lundu. lİSTANBUL-İHA

M

Havuçta anti-kanser
özelliği tespit edildi
Mühendislik Fakültesi Doktor Öğretim
Üyesi Gamze Nur Müjdeci, doğal ve
sürdürülebilir kaynaklardan elde edi-
lebilen melaninin özelliklerini araştır-
maya yönelik çalışma başlattı. TÜBİTAK
projesi kapsamında yapılan çalışmayla
fermantasyon yöntemi kullanılarak ha-
vuç kabuğundan elde edilen melaninin,
akciğer hücreleri üzerindeki anti-kanser
özellikleri ortaya konuldu. Dr. Öğr.
Üyesi Müjdeci, çalışmada ulaşılan bul-
guların, biyoteknoloji ve kanser tedavisi
alanlarında yeni ufuklar açma potan-
siyeline sahip olduğunu söyledi. Çorum
ve çevresinin gıda endüstrisi ve tarımsal
atık anlamında yüksek potansiyele
sahip olduğuna dikkat çeken Müjdeci,
bu atıkların değerlendirilmesinin hem
çevresel hem de ekonomik açıdan bü-
yük önem taşıdığının altını çizdi. Bu
düşünceyle çalışmaya başladıklarını
aktaran Müjdeci, “Denenen birçok atık
arasında havuç kabuğundan ferman-
tasyon yolu ile elde edilen melanin,
bu atıkların değerli bir biyoteknolojik
ürüne dönüştürülmesi açısından çarpıcı
bir örnek teşkil etmektedir. Bu tür uy-
gulamalar, döngüsel ekonomiye önemli
katkılar sağlayarak atıkların katma de-
ğeri yüksek ürünlere dönüştürülmesini
teşvik etmektedir” dedi. Araştırmanın
çöp kategorisinde bulunan organik
atıkların yenilikçi yaklaşımlar ile değerli
birer hammadde olarak kullanılabile-
ceğini kaydeden Müjdeci, şunları söy-
ledi: “Havuç kabuğundan elde ettiğimiz
melanin, akciğer hücreleri üzerinde
belirgin anti-kanser özellikler sergiledi.
Bu bulgular, gelecekteki kanser tedavi
yöntemleri için umut vaat ediyor ve
biyoteknoloji laboratuvarımızın üretim
odaklı çalışmalarının ne denli önemli
olduğunu bir kez daha kanıtlıyor. Me-
laninin anti-kanser özelliklerinin yanı
sıra, aynı zamanda bir renk maddesi
olarak diğer potansiyel kullanım alanları
arasında kozmetik ürünler, gıda katkı
maddeleri ve biyomalzeme üretimi
gibi farklı endüstriler bulunmaktadır.
Bu çok yönlü bileşik, çeşitli sektörlerde
inovatif çözümler sunma kapasitesine
sahiptir”  lÇORUM-İHA

Sıcak havalarda şok diyetlerden uzak durun
Sağlık üzerinde olumsuz etkilere neden olabilen sıcak havalarda, beslenme şekline de dikkat etmek
gerekiyor. Diyetisyen Banu Özbingül Arslansoyu, aşırı sıcaklarda kısa sürede kas ve su kaybına neden
olarak metabolizmayı olumsuz etkileyen şok diyetlerden uzak durulması gerektiğini söyledi.

FO
T
O

Ğ
R

A
F:

 A
A

29İTTİFAK02.qxp_Layout 1  28.07.2024  16:33  Page 1



3PAZARTESİ
29 TEMMUZ 2024Güncelİttifak

MÜZEYYEN
HÜLYA GÜNAY

www.ittifakgazetesi.com

egakente su sağla-
yan barajlardaki do-
luluk oranı bugün

itibarıyla yüzde 59,49 olarak öl-
çüldü. Su miktarı; Alibey'de yüz-
de 28,08, Büyükçekmece'de yüz-
de 56,23, Darlık'ta yüzde 61,38,
Elmalı'da yüzde 64,17, Istran-
calar'da yüzde 39,67, Kazande-
re'de yüzde 30,85, Pabuçdere'de
yüzde 41,33, Sazlıdere'de yüzde
53,98, Terkos'ta yüzde 72,82 ve
Ömerli'de 65,11 olarak kayde-
dildi. Melen ve Yeşilçay'dan bu
yıl şu ana kadar 319,97 milyon
metreküp su alındı. İçme suyu
arıtma tesislerinden bu yıl kente
verilen su miktarı ise 654 milyon
82 bin metreküp olarak hesap-
landı. Bu yıl şu ana kadar ba-
rajlara düşen yağış miktarı met-
rekare başına 359,68 kilogram
oldu. Kente su sağlayan baraj
ve göletler 868 milyon 683 bin
metreküp biriktirme hacmine
sahipken su miktarı bugün iti-
barıyla 518,73 milyon metreküp
olarak kaydedildi. İstanbul'da
şehre verilen su miktarı dün iti-
barıyla 3 milyon 245 bin met-
reküp olurken bu suyun 1 milyon
188 bin metreküpü regülatör-
lerden, 2 milyon 57 bin metre-
küpü ise barajlardan alındı.
Son 10 yılın
doluluk oranları

İSKİ istatistiklerine göre, 28

Temmuz tarihli baraj doluluk
oranları 2014'te yüzde 19,34,
2015'te yüzde 79,06, 2016'da
yüzde 63,08, 2017'de yüzde
71,88, 2018'de yüzde 73,38,
2019'da yüzde 69,36, 2020'de
yüzde 58,13, 2021'de yüzde
68,02, 2022'de yüzde 67,47,
2023'te yüzde 38 iken bugünkü
oran yüzde 59,49 olarak kayıtlara
geçti. İstanbul Teknik Üniversitesi
(İTÜ) Uçak ve Uzay Bilimleri Fa-
kültesi Meteoroloji Mühendisliği
Bölümü Öğretim Üyesi Prof. Dr.
Hüseyin Toros, AA muhabirine
yaptığı açıklamada, bugün iti-
barıyla İstanbul barajlarındaki
su değerlerine ve yağış miktarına
bakıldığı zaman son 10 yıldaki
en düşük değerin gerçekleştiğini,
barajlardaki doluluk oranına ba-

kıldığı zaman ise son 10 yıldaki
4. en düşük değerin ölçüldüğünü
söyledi. Bu durumda yağışın
yıllar içinde kendi yapısı gereği
bazı yıllar fazla, bazı yıllar az ol-
masının etkisinin büyük olduğunu
belirten Toros, "Baraj bölgelerin-
deki yağışların en düşük değer-
lerinin yaşanıyor olması ciddi bir
kuraklıkla iç içe olduğumuzu,
kuraklık yaşadığımızı da göste-
riyor. Özetle yağış miktarındaki
azalmaya bağlayabiliriz." dedi.

Toros, barajlardaki su seviye-
sinin azalmasına karşı alınması
gereken tasarruf önlemlerine dik-
kati çekerek, şunları aktardı: "Eli-
mizdeki su miktarı belli ama
günlük tüketilen su miktarı da
belli. Şu anda günlük ortalama
İstanbul'da 3,5 milyon metreküp

su kullanıyoruz. Barajlardaki suyu
çoğaltamayacağımıza göre o za-
man elimizdeki var olan suyu
daha idareli nasıl kullanabiliriz
konusunda tüm İstanbulluların
kendi çapında çözüm üretmesi
gerekiyor. Suyu en fazla nerelerde
kullanıyoruz? Yaz dönemi havalar
sıcak, duş alma ihtiyacımız do-
ğuyor. Duş esnasında suyu daha
az nasıl kullanabiliriz? Duş baş-
lıklarını tasarruflu başlıklarla de-
ğiştirerek. 10 litre suyla da duş
alabilirsiniz, 50 litre suyla da
alabilirsiniz. Bu sizin duyarlılığı-
nıza, farkındalığınıza bağlı. Suyu
en fazla nerede kullanıyoruz?
Sifonlarda kullanıyoruz. Daha
kontrollü su tüketimiyle sifonu
her çektiğinizde 3-4 litre değil
de ihtiyaca göre belki 1, 2, 3
litre farklı kademeli sifon siste-
miyle bunu yapabiliriz." PSite-
lerde, parklarda, bahçelerde ve
farklı yerlerde yağmur hasadı
yapılarak, suyun bol olduğu kış
mevsiminde suyu biriktirip ihtiyaç
duyulan sıcak günlerde bitkilerin
sulanması ve evlerin farklı ihti-
yaçlarının karşılanmasında kul-
lanılabileceğine işaret eden Toros,
suyla ilgili yapılacak her tasar-
rufun hem ekonomiye katkı sağ-
layacağını hem de İstanbul ge-
nelinde su ihtiyacının azalmasıyla
barajlardaki suyun daha uzun
vadeli kullanılabileceğini ifade
etti. lİSTANBUL-AA

Çevre, Şehircilik ve İklim Değişikliği
Bakanlığınca, özel çevre koruma
bölgelerinde yürütülen çalışmalar
sonucunda bu ay itibarıyla 14 bin
807 yavru deniz kaplumbağasının
denize ulaşması sağlandı. Deniz
kaplumbağaları (Caretta Caretta,
Chelonia Mydas) Türkiye'nin önem-
li turizm alanlarından olan Göksu,
Belek, Patara, Fethiye-Göcek ve
Köyceğiz-Dalyan Özel Çevre Ko-
ruma bölgelerindeki kumsalları
yuva olarak seçiyor. Yumurtadan
çıkan her deniz kaplumbağası da
üremek ve yuva yapmak için tekrar
aynı kumsala dönüyor. Bu nedenle
Çevre, Şehircilik ve İklim Değişikliği
Bakanlığı, Tabiat Varlıklarını Ko-
ruma Genel Müdürlüğü, özel çevre
koruma bölgelerinde koruma faa-
liyetlerini titizlikle sürdürüyor. Tabiat
Varlıklarını Koruma Genel Müdürü
Hacı Abdullah Uçan, AA muhabi-
rine yaptığı açıklamada, deniz kap-
lumbağalarının uluslararası söz-
leşmeler ile koruma altında olan
hayvan türlerinden biri olduğunu
söyledi. Bu nedenle özel çevre ko-
ruma bölgelerinde 1989'da başla-
tılan "Deniz Kaplumbağalarının Ko-
runması ve İzlenmesi Projesi" kap-
samında koruma faaliyetlerinin Ba-
kanlık tarafından her yıl devam
ettiğini belirten Uçan, "Dünya üze-

rinde yaşayan sekiz tür deniz kap-
lumbağasının iki türü "Caretta ca-
retta ve Chelonia mydas" ülkemizin
Akdeniz kıyılarındaki kumsallarına
çıkarak, yumurta bırakıyor. Bu ne-
denle Türkiye, Akdeniz'deki deniz
kaplumbağası popülasyonlarının
devamlılığı için çok önemli bir
ülke." diye konuştu. Uçan, deniz
kaplumbağalarının yuvalama se-
zonlarına ilişkin, "Bu yıl iklim de-
ğişikliğinin etkilerinden dolayı deniz
kaplumbağalarının yuvalama se-
zonu önceki yıllara göre bir ay
erken başladı." dedi. Özel çevre
koruma bölgelerinde nisan orta-
sında başlayan yuvalama sezonun-
da, yuva sayılarındaki artışa dikkati
çeken Uçan, temmuz itibarıyla
yuva ve yumurtadan çıkan yavru
sayılarına ilişkin şu bilgileri verdi:
"Temmuz itibarıyla Göksu Delta-
sı'nda 262 yuvadan 2 bin 146, Be-
lek'te 2 bin 102 yuvadan 157, Pa-
tara'da 490 yuvadan 471, Fethiye
kumsallarında 145 yuvadan 33 ve
Köyceğiz Dalyan'da 749 yuvadan
12 bin yavru olmak üzere 14 bin
807 yavru deniz kaplumbağası çı-
kışını tespit ettik. Eylül ortasına
kadar yavru çıkışlarının devam
edeceği düşünüldüğünde bu ra-
kamların rekor düzeyde artmasını
bekliyoruz." lANKARA-AA
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Türkiye’de bu yıl 14 bin 807 yavru
deniz kaplumbağası denize ulaştı

ABD Ulusal Havacılık ve Uzay
Dairesi'nde (NASA) 10 yıl çalış-
tıktan sonra Türkiye'ye dönen as-
trofizikçi Dr. Umut Yıldız, Türki-
ye'nin uzaya 5 yıl içinde uydu
gönderebilecek, 10 yıl sonra da
insan taşıyabilecek potansiyeli ol-
duğunu belirtti. Türkiye'ye dön-
dükten sonra özel bir uzay şirke-
tinde araştırmalarını sürdüren,
Orta Doğu Teknik Üniversitesi'nde
(ODTÜ) de "uzay teknolojileri"
dersi veren Umut Yıldız, NASA'da-
ki yıllarını ve uzay teknolojilerinde
yaşanan gelişmeleri AA muhabi-
rine değerlendirdi. Uzay bilimine
olan ilgisinin çocuklukta başladı-
ğını anlatan Yıldız, "Kendimi 'bilim
hastası' bir çocuk olarak hatırlı-

yorum. Ansiklopedileri ku-
ponlarla toplar ve okur-
dum. Sosyal bilimler
hiç ilgimi çekmezdi.
İlkokul yıllarımda bi-
lime merakım o şe-
kilde başladı, sonra-
sında arttı. Kendimi
geliştirmem gerekiyor-
du. Babam neyi gözlem-
lemek istiyorsam, 'anlat ba-
kayım bunları' derdi. Böyle ken-
dimi sürekli kitapların içerisinde
buldum. Kendimi bildim bileli bir
uzay merakı ve uzay heyecanı
içimde var. Çocukken bile tüm
yıldızların isimlerini ezberlerdim."
dedi. Türkiye'de astronomi oku-
duktan sonra Hollanda'da doktora

yaptığını belirten Yıldız,
bu süreçte dünyadaki

oksijen molekülünün
nereden geldiğine
ilişkin çalışmasının
kendisine NASA'nın
kapılarını açtığını
vurguladı. Türkiye'nin

uzay çalışmalarında
ciddi bir potansiyele sahip

olduğunu, özellikle gençlerin
bu alanda önemli işler yapabile-
ceğini vurgulayan Yıldız, "Uzay
konusunda Türkiye'de ve dünyada
gelecekte inanılmaz projeler gö-
receğiz. Özellikle Space X ve Fal-
con 9 roketiyle beraber uzaya eri-
şim zaten ucuzlamıştı. Arkadaşlar
testleri takip etsin, özellikle lise

çağındakiler... Önümüzdeki 5 sene
içerisinde artık yörüngeye uydu
gönderebilecek bir pozisyona gel-
miş olacağımızı tahmin ediyorum.
Belki 10 sene sonra da hep beraber
uzaya gideriz. Bizim de aşağıya
bakma fırsatımız olur ve bu, ha-
yatın en normal şeylerinden biri
haline gelir." ifadelerini kullandı.
Dr. Yıldız, uzay bilimine ilgi duyan
gençlere şu tavsiyelerde bulundu:
"Uzay sektörü hızla büyüyor ve
artık sadece NASA değil, özel şir-
ketler de bu alanda büyük işler
yapıyor. Bugünkü gençlerin ge-
lecekte çalışabileceği birçok fırsat
olacak. Türkiye'de de benzer bir
sistem inşa edilmesini umuyo-
rum."  lİSTANBUL-AA

İstanbul'da taksiciler, İstanbul
Büyükşehir Belediyesi (İBB)
Ulaşım Koordinasyon Mer-
kezi (UKOME) kararıyla üc-
retlere yapılan zammın ar-
dından taksimetre cihazlarını
güncelletiyor. UKOME top-
lantısında taksi ücretlerine
yapılan zam sonrasında, ci-
hazlarını güncelletmek iste-
yen taksicilerin Bağcılar ve
Ataşehir'de taksimetre ayar
istasyonları önünde oluştur-
duğu kuyruklar devam edi-
yor. Cihazını güncelletmek
için Bağcılar'daki merkezin
önünde bekleyen Emre Kaya,
yapılan zammın makul ol-
duğunu ifade ederek, "Bugün
taksimetrelerimizi söktük içe-
riye girdik, ödememizi yaptık.
2 bin 950 liraya taksimetre-
lerimizi güncelledik. Çok ma-
kul bir zam. İndi bindi ücreti
önceden 90 liraydı şimdi 100
lira oldu, bence makul bir

zam geldi." diye konuştu.
Güncelleme işlemlerinde faz-
la bir sıkıntı yaşamadıklarını
dile getiren Kaya, "Hızlı bir
şekilde taksimetremizi gün-
celliyoruz. Güncelledikten
sonra tekrar yolculuk yap-
maya başlayacağız. Yoğun
bir gün geçiriyoruz. Taksi-
metreleri güncellediğimiz gibi
taksiye çıkıp insanları mağdur
etmeme adına hızlı bir şekilde
aksiyon alıyoruz." ifadelerini
kullandı. UKOME'nin 25
Temmuz'daki toplantısında
alınan kararla, taksilerde tak-
simetre açılış ücreti yüzde
22,19 zamla 24,55 liradan
30 liraya, sarı taksi mesafe
ücreti kilometre başına 17,61
liradan 20 liraya, sarı taksi
zaman tarifesi ücreti saatlik
195,63 liradan 235 liraya,
sarı taksi indi-bindi ücreti
ise 90 liradan 100 liraya çık-
mıştı. lİSTANBUL-AA

Tunus’taki eğitim fuarında
Türk üniversiteleri tanıtıldı

İstanbul’da taksimetre
güncelleme kuyruğu sürüyor
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Başkent Tunus'ta Türkiye'den 20
üniversitesinin katılımı ile düzen-
lenen fuara, Türkiye'nin Tunus Bü-
yükelçisi Ahmet Misbah Demircan,
İstanbul Aydın Üniversitesi Müte-
velli Heyeti Başkanı Prof. Dr. Mus-
tafa Aydın, Tunus’taki Türk kurum
temsilcileri ve birçok üniversite
yetkilisi katıldı. Türk üniversitele-
rinin tanıtıldığı fuara, Türkiye'de
eğitim almak isteyen Tunuslu öğ-
renciler ile Tunus merkezli eğitim
kurumları yoğun ilgi gösterdi. Tu-
nus Büyükelçisi Demircan, AA mu-
habirine yaptığı açıklamada, Tunus
ile Türkiye arasında üniversite öğ-
rencilerine yönelik eğitim faaliyet-
lerinin iki ülke arasındaki iyi iliş-
kileri, ticareti, sanayiyi ve kültürel
işbirliğini geliştirdiğini söyledi. Tür-
kiye’de eğitim gören yabancı öğ-
rencilerin kendi ülkelerinde dön-
düklerinde Türkiye’nin birer tem-
silcisi gibi hareket ettiklerini söy-
leyen Demircan, “Yabancı öğren-
cilerin Türkiye’ye gelmesi ve eğitim
almasını, ülkemizin yurtdışına açıl-
ması açısından yumuşak bir güç

olarak görüyoruz. Yabancı öğren-
cilerin Türkiye’de eğitim almaları-
nın desteklenmesi ve bu yönde
politika üretilmesi hükümetimizin
başarılı bir ön görüsüdür. Biz de
eğitim fuarları ve diğer eğitim faa-
liyetleri ile Türkiye’de bin 600 ci-
varında olan Tunuslu öğrenci sa-
yısını daha yukarılara çekmek için
gayret ediyoruz.” ifadelerini kul-
landı. Türkiye’nin son yıllarda
uluslararası öğrencilerin ülkeye
yönelimleri konusunda çok ciddi
çabalar gösterdiğini belirten İs-
tanbul Aydın Üniversitesi Mütevelli
Heyeti Başkanı Prof. Dr. Aydın
ise, “Şu an Türkiye’de dünyanın
dört bir tarafından gelen 350 bin
civarında uluslararası öğrenci var.
Tunus da bizim için ayrı bir öneme
sahip ülkelerden. Bu yüzden eğitim
fuarını bu dönem burada yapma
ihtiyacı duyduk. Türkiye hem
yaşam hem de iaşe bakımından
uluslararası öğrenci istihdam
eden diğer ülkelere nazaran çok
daha avantajlı bir durumda.” ifa-
delerini kullandı. lTUNUS-AA

M İstanbul Su ve Kanalizasyon İdaresi (İSKİ) verilerine göre,
barajlardaki su doluluk oranı yüzde 60'ın altına geriledi.

Türkiye’nin uzaya 5 yıl içinde uydu, 10 yıl sonra insan taşıyabilecek potansiyeli var

Türkler ağaca
son derece önem
vermiş, anlamlar
yüklemişlerdir.
Güçlü beylikle-
rin, devletlerin
kuruluşunda il-
ham olmuştur.

Boy ve yer adı olarak ağaç
adlarını kullanmışlardır. Müs-
lüman Mişerler, Tataristan’da
yaşayan bir Türk boyudur. İnanç-
larına göre, “Mişer’’ sözü meşe
ve er kelimelerinin birleşmesin-
den meydana gelip, “mişer’’
meşe eri demektir.

Bazı medeniyetler meşe yap-
raklarını başlarında taşımayı şe-
refli bir sembol görmüşlerdir.
Batı’da hakkında en çok inanış
ve efsane olan ağaçların başında
gelir meşe ağacı. Meşe ormanları
kutsal koru olarak özel yere sa-
hiptir. Meşe yaprakları törenlerde
kullanılır, bu ağacın üzerinde
yetişenlerin cennetten gönde-
rildiğine, palamutlarının Tanrı
tarafından seçildiğinin işareti
olduğuna inanılır.

Çok ağır, tok ve dayanıklı odu-
nu olan Almanlar tarafından “taş
meşesi’’ olarak anılan pırnal me-
şesi bir rivayete göre Tanzimat’tan
sonra İtalya ve Fransa’dan İs-
tanbul’a getirilmiştir. Göz alıcı
güzellikteki bu meşeyi Yıldız Ko-
rusu’nda görmek mümkündür. 

Prof. Dr. Haluk Dursun “İs-
tanbul’da Yaşama Sanatı” kita-
bında kendi meşesini anlatır: 

“İstanbul’da neredeyse özdeş-
leştiğim, sanki bir aile büyüğüm,
sanki ilimde üstadım, teşkilatta
reisim, tasavvufta postnişim gibi
hürmetle ziyaret ettiğim bir özel
meşe vardır. Bu “benim meşem’’
Çubuklu sırtlarında Hidiv Kas-
rı’nın bahçesindedir. Korunun
hemen girişinde olmasına rağ-
men, bütün meşeler gibi biraz
geride kalmayı tercih etmiş, ama
kendisini keşfedene, görene ne
güzel manzaralar, ne hoş ışık
oyunları, ne çekici yaprak renk-

leri sunmuştur, bir
bilseniz… Çok
güngörmüş, çok
ömür sürmüş, nice
devirler geçirmiş
bu tarihi meşe ne-
redeyse yıkılmak
üzereyken bir ha-

yır sahibi çürüyen gövdesine
toprak doldurarak ve sıvayla
kapatarak ona bir nebze daha
hayatiyet kazandırmış. Dikkat
buyurunuz, hayat demedim ha-
yatiyet dedim, çünkü hayat ver-
mek Allah’a mahsustur.

Efendim, bu benim ihtiyar
meşem iki büklüm haline rağmen
yine de ayakta durmaya çalış-
makta, porsumuş, pütürlü, hafif
yosunlu derisi, yani kabuğuyla
çayırlıkta kala kalmış; fakat iri
yaprakları, koyu sarı hale gel-
dikçe dibindeki yeşil çimenlerle
ortaya öyle bir armoni çıkarıyor
ki al gözüm seyreyle…

Her sene en güzel zamanında
onu ziyarete gittiğimde yanımda
mutlaka onunla tanıştıracak bir
genç götürürüm. Çünkü bilirim
ki, o iki büklüm haline rağmen
benden çok yaşayacak, derisi
daha çok pörsüse, kabukları ka-
lınlaşsa bile yine Yaratıcı’nın
ona ağaç olarak vermiş olduğu
ömür, bize insan olarak verdiği
ömürden uzun olacak. Ben top-
rak olduktan sonra da kendisine
götürüp tanıştırdığım gençler
hep İstanbul’un en yaşlı, bu en
güzel meşesini bilecekler, gör-
meye gidecekler.’’  

Victor Hugo, orman ve ağaç
sevgisini ifade ederken “Beni
dinleyen ve seven büyük şahsiyet’’
demektedir. Zaman zaman bir
sarayın, bir kasrın, bir koruluğun
içinde özellikle de tarihi bir ağaç
bulmuşsam, çok büyük saygı ile
önemli bir şahsiyetin karşısın-
daymışçasına heyecan duyarım.
Ya bu ağacın altından Fatih Sultan
Mehmet geçti ise belki de Mimar
Sinan gördü bu ağaç diye dü-
şünmeden kendimi alamam.

İstanbul’un barajlarındaki doluluk
oranı yüzde 60’ın altına indi

İstanbul’un en güzel meşesi
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Ümraniye Belediyesi il-
çedeki spor ve park alan-
larını artırmaya devam
ediyor. Belediye 69 çok
amaçlı saha ve 23 halı
saha yaparak, gençlerin
ve sporseverlerin hizme-
tine sundu. Bu sahalar,
futbol, basketbol ve vo-
leybol gibi birçok spor dalına
uygun olarak tasarlandı. Ayrıca
belediye tarafından gerçekleş-
tirilen bakım ve onarım çalış-
malarıyla mevcut sahaların ka-
litesi de artırıldı. Belediyenin
yeşil alanlara yaptığı yatırımlar
sayesinde, Ümraniye’de doğa
ile iç içe yaşam alanları genişledi.
Son beş yılda ilçeye 63 yeni
park kazandırıldı. Bu parklar,
modern oyun alanları, yürüyüş
yolları ve dinlenme alanları ile
donatılarak hem çocuklar hem

de yetişkinler için keyifli
vakit geçirme fırsatı sunu-
yor. Ayrıca 37 parkta da
revizyon çalışmaları yapı-
larak, parkların kullanım
ömrü ve kalitesi artırıldı.
Ümraniye Belediye Başkanı
İsmet Yıldırım konuyla ilgili

yaptığı açıklamada, “Amacı-
mız, Ümraniyelilerin daha sağ-
lıklı ve mutlu bir yaşam sürmesi.
Bu doğrultuda yeşil alanlarımızı
ve spor tesislerimizi artırmaya
devam edeceğiz. Çünkü ilçemi-
zin sadece bugünü için değil,
geleceği içinde çalışmamız ge-
rekiyor. Çocukların ve gençlerin
sporla tanışması ve aktif bir ya-
şam sürmesi için sunduğumuz
imkânlar, Ümraniye’nin daha
sağlıklı ve dinamik bir topluma
dönüşmesine katkı sağlayacak-
tır” şeklinde konuştu.

75 ülke temsilcisinin ülke bay-
raklarıyla katıldıkları çelenk tak-
dim töreninde Meksika, Bulga-
ristan, Güney Kore ve Kazakis-
tan’dan katılan dans ekipleri
renkli ulusal folklorik kostümleri
ve geleneksel müzikleri eşliğinde
Taksim Meydanı’nda görsel bir
şölen yaşattı. 25. Uluslararası
İstanbul Büyükçekmece Kültür
ve Sanat Festivali’nin Taksim
Meydanı’ndaki açılışında, Bü-
yükçekmece Belediye Başkanı
ve Festival Komitesi Başkanı Dr.
Hasan Akgün, Beyoğlu Belediye
Başkanı İnan Güney, Uluslararası
Dans Festivali Federasyonu 2.
Başkanı Gürhan Ozanoğlu ve
Büyükçekmece Kültür Sanat
Festivali komitesi Atatürk Anı-
tı’na çelenk bıraktı. Saygı du-
ruşunun ardından festivale ka-
tılan ülkelerin renkli dans gös-
terileriyle unutulmaz anlar ya-
şandı. Tüm dünyaya sevgi ve
barış mesajlarının verildiği fes-
tival, 75 ülkeden 1200 kültür
ve sanat elçisinin katılımıyla 3
Ağustos gecesine kadar Büyük-
çekmece’de devam edecek.

25. Uluslararası İstanbul Bü-
yükçekmece Kültür ve Sanat
Festivali açılışında Büyükçek-
mece Belediye Başkanı Dr. Ha-
san Akgün, Türkiye’de UNES-
CO’nun ve Festivaller Birliği’nin
A Kategorisindeki ilk ve tek fes-
tival olduğunu belirterek herkesi
Büyükçekmece’ye davet etti.
Festival hakkında bilgi veren

Başkan Akgün şunları söyledi:
‘’Bugün burada Taksim Meyda-
nı’nda Uluslararası 25. İstanbul
Büyükçekmece Kültür ve Sanat
Festivali’nin başladığını İstanbul
halkımıza duyurarak, İstanbul
halkımızı bu büyük kültür ve
sanat şenliğine davet etmek
üzere geldik. Bu sene geçen se-
neye rağmen 25 ülke azaldı.
Çünkü geçen sene Cumhuriye-
timizin 100’üncü yılı nedeniyle
dünyada ilk defa 100 devletin
katılımıyla bu festivali yapmıştık.
Bu sene ekonomik şartların da
ağırlaşması nedeniyle 150 ülke
başvurdu. 75 ülkeyi seçti jüri
ekip, bu işin komitesi. 75 ülke
75 bayrağıyla Atatürk Anıtı et-
rafında şu anda dizilmiş du-

rumda. Dört ayaktan oluşan
festival, kültürlerin buluşması
ve kaynaşması anlamına geliyor.
Dünya Heykel Sempozyumu,
Dünya Fotoğraf yarışması, Dün-
ya Halk Dansları Ödüllü Yarış-
ması ve Dünya El Sanatları Ça-
lıştayı. Büyükçekmece Kervan-
saray’da, Büyükçekmece Mi-
marsinan Köprüsü üzerinde,
Büyükçekmece Atatürk Kültür
Merkezi’nde ve diğer mekan-
larda müthiş bir zenginlik var.
Hele hele sergiler. Örneğin; geç-
mişi günümüze taşıyan meta-
ların bulunduğu sergiler. El Sa-
natları Atölyesi ve orada yapılan
çeşitli uygulamalar insanları bü-
yülüyor. Üç günden beri devam
ediyor. Tabii ki biraz daha ön-

ceden kuruluyor bun-
lar ama bunları an-
latmak değil, gelip
Büyükçekmece’de Mi-
marsinan Köprüsü
üzerinde, Kervansa-
ray’da ve diğer alan-
larda görmektir esas

olan. İstanbul’umuzun, Türki-
ye’mizin UNESCO’daki en büyük
festivalinden bahsediyorum.
Türkiye’de UNESCO’nun ve Fes-
tivaller Birliği’nin A Kategori-
sindeki ilk ve tek festivalidir.
Keşke birkaç tane daha olsa.
Ülkemizin kültürünün, sanatının
tanıtılmasında, kültürlerin bu-
luşmasında daha büyük etkimiz
olur. Ama maalesef Türkiye’de
25 yıldan beri Covid’e rağmen,
Covid zamanı bile yüzde 20’si
fiziki, yüzde 80’i online yapılan
dünyadaki ilk ve tek festivaldir.
Bunun için de en yüksek ödülü
aldık. Bu festivali görmek, ya-
şamak, gece festivalin ana bö-
lümleri bittikten sonra da sa-
natçıları ücretsiz olarak amfi ti-
yatroda izlemek isteyen herkesi,
sanatseverleri, Büyükçekmece
halkımızı Uluslararası 25. İs-
tanbul Büyükçekmece Kültür
ve Sanat Festivali’ne ziyafete
bekliyorum. Özellikle açılıştaki
muhteşem gösterileri izlemek
üzere tüm İstanbul halkımızı,
sanatseverleri, festival severleri
Büyükçekmece’ye davet ediyo-
rum. Her şeyin ücretsiz oldu-
ğunu da belirtmek istiyorum.’’

Çekmeköy’de pazar
günleri inşaat çalışmaları
yasaklanıyor
UFUK AKYILDIZ
Çekmeköy Belediye Başkanı Orhan
Çerkez mahalle buluşmaları prog-
ramında vatandaşların dile getir-
diği ‘Pazar günleri inşaatlar çalış-
masın’ talebini hayata geçiriyor.
Konu ile ilgili değerlendirmede
bulunan Başkan Çerkez "Hemşeh-
rilerimizin huzuru, ve yaşam ka-
litesi bizim en büyük önceliğimiz"
dedi. “Halk Günü Değil Halkın
Günü” sloganıyla Çekmeköy’ü ma-
halle mahalle gezen Çekmeköy
Belediye Başkanı Orhan Çerkez,
vatandaşların talep, şikayet ve
önerilerini dinleyerek çözüme ka-
vuşturmaya devam ediyor.  Ekşi-
oğlu Mahallesi’nde de gerçekleşen
programda, mahalle sakini Aziz
Bolat’ın Pazar günleri inşaat yasağı
talebini geri çevirmeyen Başkan
Çerkez, konunun Eylül ayındaki
meclis toplantısına gündeme alı-
nacağını açıkladı. Eylül ayı meclis
toplantısında gündeme alınacak
konunun yasallaşması ile birlikte
ilçe genelinde Pazar günleri inşaat
çalışmasına izin verilmeyecek.
Konu ile ilgili değerlendirmede
bulunan Çekmeköy Belediye Baş-
kanı Orhan Çerkez, “Çekmeköylü
komşularımızın talep ve önerilerini
dinlediğimiz Halkın Buluşması
programında Aziz kardeşimizin
Pazar günü inşaatların çalışmaması
yönünde bizlere bir talepte bu-
lundu. Hemşehrilerimizin huzuru,
ve yaşam kalitesi bizim en büyük
önceliğimiz. Bu konu hakkında
çalışmalarımızı tamamladık. Eylül
ayında düzenlenecek ilk meclis
toplantımızda bu konuyu gündeme
getirerek Pazar günleri inşaatların
çalışmaması yönünde karar ala-
cağız. Vatandaşlarımızın sesini
duymak, taleplerine kulak vermek
ve çözüm üretmek bizim görevi-
miz. Aldığımız bu karar şimdiden
Çekmeköylü komşularımız için
hayırlı ve uğurlu olsun” dedi. 

Ümraniye’de son 5 yılda 100
park ve 92 spor sahası yapıldı

ünya iklim krizine
doğru sürüklenir-
ken çevre sorun-

larının çözümü ve atıkların yö-
netiminde en etkili yöntemlerin
başında çocuklara verilen çevre
eğitimi geliyor. Bu kapsamda
Zeytinburnu Belediyesince il-
çede 1718 metrekarelik bir
alanda kurulan Çevre ve İklim
Değişikliği Eğitim Merkezi, eği-
tim-öğretim süresi boyunca il-
çedeki ilk ve orta dereceli okul
öğrencilerine, yaz aylarında
ise çeşitli kurumların düzen-
lediği yaz okullarında eğitim
gören öğrencilere etkinlikler
düzenliyor. Merkezde 16 farklı
atık grubunun kabul edildiği
"Birinci Sınıf Atık Getirme Mer-
kezi", organik atıkların işlendiği
"Kompost Tesisi" ve özellikle
9-12 yaş arasındaki çocuklara
yönelik atölye çalışmalarının
düzenlendiği "Eğitim Binası"
yer alıyor.
Düzenlenen gezilerle
gözlem yapma imkanı

Çatı ve bahçe tarımı faali-
yetlerinin yürütüldüğü mer-
kezde, yağmur hasadı uygula-
masıyla su israfının önüne ge-
çiliyor, elektrik ihtiyacı güneş
enerjisi sistemleri kullanılarak
sağlanıyor. Merkezde ayrıca,

biyoçeşitliliğin önemine vurgu
yapmak, çocuklarda farkındalık
oluşturmak ve bahçelerdeki
zararlı böceklerle mücadele et-
mek için çok sayıda faydalı
böceğe yiyecek ve barınma im-
kanı sunan böcek oteli bulu-
nuyor. Çocuklar, eğitimde öğ-
rendiklerini merkezde düzen-
lenen gezi sayesinde gözlem-
leme imkanı bulurken atık ço-
raplar, tekstil ürünleri ve cam-
lardan oyuncak, anı kutusu ve
mozaik yapımını öğreniyor.
Merkezde bulunan eğitim bi-
nasındaki 30 kişilik eğitim ve
atölye alanında her yıl 6 bine
yakın çocuk, çevre mühendis-
lerince iklim değişikliği ve sıfır
atık konularında eğitilerek "ik-
lim kahramanı" ünvanı alıyor.
Çocuklar öğrendiklerini
günlük yaşamda
uyguluyor

Zeytinburnu'ndaki okullar-
dan TÜGVA Yaz Okuluna katı-
lan 9, 10 ve 11 yaşlarındaki
13'ü erkek, 12'si kız 25 öğrenci,
gözetmenleri eşliğinde Çevre
ve İklim Değişikliği Eğitim Mer-
kezi'ne gelerek unutulmaz bir
deneyim yaşadı. İlk önce mer-
kezdeki eğitim binasında iklim
değişikliğine karşı alınabilecek
önlemler ve sıfır atık projesinin

önemi hakkında eğitim
gören öğrenciler, daha
sonra baretlerini takarak
atık getirme merkezi, yağ-
mur hasadı alanı, kompost
üretim tesisi, böcek oteli
ile bahçe ve çatı tarım
alanlarını gezdi. Atölye
çalışmasında cam atıklar-
dan mozaik tasarlayan öğren-
ciler, yaşadıklarını şöyle anlattı:
4. sınıf öğrencisi Musa Metin
Kurna, merkezde sıfır atık ve
iklim değişikliği gibi faydalı
konuları öğrendiklerini belir-
terek, "Ayakkabı kutularından
araba otoparkı yapıyorum. Kü-
çülen eşyalarımı kuzenlerime,
arkadaşlarıma veriyorum. Bu-
rası güzel bir yer, gelmenizi
tavsiye ederim." dedi. 5. sınıf
öğrencisi Osman Fatih Yavaş
da merkezde bulunmaktan çok
mutlu olduğunu, çöplerin atı-
lışını öğrendiğini ve suyu açık
bırakmadığını dile getirdi. 5.
sınıf öğrencisi Şükran Akyol
geri dönüşümü öğrendiklerini
kaydederek, "Bir tane plastik
vardı. Onu kuş yemi için yap-
tım, kuşlara verdim. Bir de süt
koyup kedilere verdim." diye
konuştu. Arkadaşlarıyla çok
güzel vakit geçirdiğini anlatan
4. sınıf öğrencisi Hiranur Öz-
tekin de geri dönüşümü kendi

hayatında uyguladı-
ğını, merkezde öğren-
diklerini uygulamaya
devam edeceğini ve
arkadaşlarının buraya
görmeleri gerektiğini
ifade etti. Ayda 2 ton
organik atıktan 1 tona
kompost elde ediliyor

Çevre ve İklim Değişikliği
Eğitim Merkezi hakkında ko-
nuşan eğitmen-çevre mühen-
disi Kadriye Dirik Demirbaş,
buraya 4. ve 5. sınıf öğrencile-
rini aldıklarını, onlara iklim
değişikliği ve sıfır atık konula-
rında bilgiler verdilerini ve eği-
tim çalışması yaparak tesisi
gezdirdiklerini söyledi.

Demirbaş, "Atık bölümleri-
mizden kompost tesisimize, çatı
tarımımızdan arıcılık faaliyet-
lerimize kadar kapsamlı bir
tesis. Bunları yerinde görerek
öğreniyorlar. Daha sonrasında
eğitim sınıfımızda da etkinlik
yapıyoruz." dedi. Zeytinburnu
Belediyesi olarak sıfır atık kap-
samında başarılı projeler yü-
rüttüklerini kaydeden Demirbaş,
şöyle konuştu: "İlçemizde bu-
lunan ikili toplama sistemleri
sayesinde atık yönetimimizi ger-
çekleştiriyoruz. Geri dönüştü-
rülebilir atıkları geri dönüşüme
kazandırmış oluyoruz. Organik

atıkların doğru yönetildiğinde
neredeyse yüzde 100'ünü geri
dönüştürebildiğimizi biliyoruz.
Bu hedefle de ilçemizde hafta-
nın 6 günü kurulan pazarları-
mızdan organik atıkları araç-
larımız aracılığıyla buradaki
kompost tesisimize getiriyoruz.
Burada makineler aracılığıyla
toprağa verimlilik ve iyileştirme
sağlayan kompost ürününü elde
ediyoruz. Ayda 2 ton organik
atıktan 1 tona yakın kompost
elde edebiliyoruz. Kompost ürü-
nümüzün bir kısmıyla solucan-
larımızı besliyoruz. Beslediğimiz
solucanlardan da solucan güb-
resi elde ediyoruz. Solucan güb-
resi toprak verimliliği için çok
önemli, verimlilik arttıran bir
ürün. Bir ton komposttan da
500 kilo kadar solucan gübresi
elde edebiliyoruz."

Kompostu toprak iyileştirici
olduğu için park ve bahçeler-
de, solucan gübrelerini ise
merkezdeki çatı ve bahçe ta-
rımında kullandıklarını anla-
tan Demirbaş, kompost ma-
kinelerinin enerji ihtiyacını
güneş enerjisinden, solucan-
ların nem ihtiyacını da yağmur
suyu hasadından sağladıklarını
ve bu şekilde sürdürülebilir
bir yaşam alanı oluşturduk-
larını sözlerine ekledi.

D

Zeytinburnu Belediyesinin ilçede kurduğu Çevre ve İklim Değişikliği Eğitim Merkezi'nde 30 kişilik eğitim ve atölye alanın-
da her yıl 6 bine yakın çocuk, çevre mühendislerince iklim değişikliği ve sıfır atık konularında eğitilerek "iklim kahrama-
nı" ünvanı alıyor. Çocuklar hem sıfır atık  geri dönüşüm alanında öğrendiklerini günlük hayatlarında uyguluyorlar.

ABDULMUTTALİB
BAYRAM

MUSTAFA
ŞAHİN

Taksim Meydanı’nda festival coşkusu görsel şölenle başladı

Zeytinburnu’nda her yıl 6 bin ‘İklim Kahramanı’ yetişiyor

İNAN 
ARVAS
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hracatçı Birlikleri
(GAİB) verilerin-
den yapılan der-

lemeye göre, Türkiye'deki halı
üreticileri 2024 yılının ilk 6
ayında 183 ülke ve serbest böl-
geye 283 milyon 792 bin met-
rekare halı sattı. Bu ihracat
karşılığında 1 milyar 374 mil-
yon 655 bin dolar gelir sağlayan
Türk halıcılar, bir önceki yılın
aynı dönemine göre ihracatını
yüzde 7,6 artırdı. Sektör, en
fazla geliri 1 milyar 85 milyon
417 bin dolarla makine halıla-
rından elde etti. Makine halı-
larını, 245 milyon 149 bin do-
larla tufte halıları (özel tasarım),
39 milyon 735 bin dolarla el

halıları ve 4 milyon 355 bin
dolarla kilim takip etti. El halı-
ları ihracatı bir önceki yılın
aynı dönemine göre yüzde 28,1,
tufte halıları da yüzde 14,1'lik
artış gösterdi.
ABD zirvedeki
yerini korudu

Ülke bazında Türkiye'den
en çok halı 397 milyon 757
bin dolarla ABD'ye satıldı. Suudi
Arabistan 165 milyon 200 bin
dolarla ikinci sırada yer alırken,
89 milyon 795 bin dolarla İn-
giltere üçüncü, Irak ise 81 mil-
yon 480 bin dolar ile dördüncü
sırada yer aldı. Yılın ilk 6 ayın-
da, bir önceki yılın aynı döne-

mine göre ihracatın en çok ar-
tırıldığı ülke yüzde 77,2 ile
Irak oldu. Bu ülkeyi yüzde
49,2'lik artışla Hollanda, yüzde
47,9'luk artışla Moritanya takip
etti. Türkiye'den en çok halı
ihracatı 944 milyon 693 bin
dolarla Gaziantep'ten yapıldı.
İstanbul'dan ise 325 milyon
950 bin dolarlık dış satım ger-
çekleştirildi.
GAİB halı
ihracatında ilk
sırada yer alıyor

Türkiye'nin halı ihracatında
yüzde 67,7'lik paya sahip olan
GAİB, yılın ilk yarısında 930
milyon 877 bin dolar ile en

çok ihracat yapan Birlik olarak
zirvede yerini korudu ve bir
önceki yılın aynı dönemine
göre ihracatını yüzde 10,3 ar-
tırdı. Güneydoğu Anadolu
Halı İhracatçıları Birliği Baş-
kanı Zeynal Abidin Kaplan, 6
depremlerine karşın sektörün
hızlıca toparlandığını, belir-
ledikleri hedefler doğrultu-
sunda ilerlediklerini ve ihracat
politikasıyla ilgili bir yandan
mevcut talepleri karşılarken
diğer yandan yeni pazar ara-
yışlarının sürdüğünü söyledi.
Kaplan, özellikle Ticaret Ba-
kanlığının "Uzak Ülkeler" pro-
jesi kapsamında dünyanın bir-
çok noktasına yönelik Dış Ti-

caret Heyeti düzenlendiğini
belirterek, şunları kaydetti:
"Önümüzdeki süreçte de dü-
zenlemeye devam ederek Ga-
ziantep halısının en uzak ül-
kelere de ulaşmasını sağla-
yacağız. İlk 6 aylık döneme
bakıldığında önceki yılın aynı
dönemine göre yaşanan ar-
tışlar söz konusu. Halı sektörü
hem ülke ekonomisine hem
Güneydoğu bölgesi hem de
Gaziantep'e yüksek katma de-
ğer sağlıyor. Gaziantep olarak
özellikle makine halıları üre-
timinde dünyada söz sahibiyiz.
Bu başarıların devam etmesi
için çalışmalarımız sürüyor."   

lGAZİANTEP-AA

Deniz salyangozu yılın 
ilk yarısında en çok 
Güney Kore’ye satıldı

İ

Türkiye'den yılın 6 ayında Güney
Kore Cumhuriyeti başta olmak üzere
7 ülkeye deniz salyangozu ihraç edildi.
AA muhabirinin Doğu Karadeniz İh-
racatçılar Birliği (DKİB) verilerinden
derlediği bilgiye göre, Türkiye'de tü-
ketimi olmayan deniz salyangozu ih-
racata yönelik avlanıyor. Ocak-haziran
2023'te değerde 6 milyon 532 bin
120 dolar olan deniz salyangozu ih-
racatı, bu yılın aynı döneminde yüzde
29 artarak 8 milyon 425 bin 995 do-
lara ulaştı. Miktar olarak da geçen
yılın ilk yarısında 603 ton olan deniz
salyangozu dış satımı, bu yılın aynı
döneminde 750 tona yükseldi. Güney
Kore Cumhuriyeti, Çin Halk Cumhu-
riyeti, Japonya, Tayvan, ABD, Ukrayna
ve Romanya'ya deniz salyangozu sa-
tıldı. Güney Kore Cumhuriyeti, 3 mil-
yon 593 bin 161 dolarla 7 ülke ara-
sında başı çekti. DKİB Yönetim Kurulu
Başkanı Saffet Kalyoncu, iç piyasada
tüketimi olmadığından avlanan ürü-
nün tamamının işlenip ihraç edildiğini
belirten Kalyoncu, deniz salyangozu
ihracatının her yıl ürün rekoltesine
bağlı gelişme gösterdiğini ifade etti.
Kalyoncu, Türkiye'de tüketilmeyen
bir ürünün değere dönüştürülerek
ihraç edilmesinin önemli olduğuna
dikkati çekerek, şu değerlendirmede
bulundu: "Uzak Doğu sofralarında
daha çok tüketilen bu ürünün ihra-
catının ilerleyen günlerde daha iyi
olacağına inanıyoruz. Deniz salyan-
gozu hem ülkemize döviz kazandıran
hem de denizlerdeki diğer canlılar
açısından ekosistemin korunmasına
katkı sağlayan bir ürün. O nedenle
de avlanma mevsimlerinin her ürüne
göre belirlenmesi önem arz ediyor.
Bu kapsamda yapılacak düzenlemeyle
ihracatımızın daha da artacağına ina-
nıyoruz." lTRABZON-AA

Türkiye’den yılın ilk yarısında 1 milyar
374 milyon dolarlık halı ihracatı

Türk halıcılar, 2024'ün
ilk yarısında 283 milyon

792 bin metrekarelik
halı ihracatından 1 mil-
yar 374 milyon 655 bin

dolar gelir elde etti.

İstanbul İli Kağıthane Merkez Mahallesi 5854 Ada 5 Parsele İlkokul Yapım İşi yapım işi 4734 sayılı
Kamu İhale Kanununun 19 uncu maddesine göre açık ihale usulü ile ihale edilecek olup, teklifler sadece
elektronik ortamda EKAP üzerinden alınacaktır.  İhaleye ilişkin ayrıntılı bilgiler aşağıda yer almaktadır:
İKN                                               : 2024/962313 
1-İdarenin
a) Adı                                            : YATIRIM İZLEME MÜDÜRLÜĞÜ YATIRIM İZLEME VE 
                                                     KOORDİNASYON BAŞKANLIKLARI İSTANBUL YATIRIM 
                                                     İZLEME VE KOORDİNASYON BAŞKANLIĞI
b) Adresi                                       : Hırka-i Şerif Mahallesi Adnan Menderes Bulvarı (Vatan Cad.) 64 
                                                     34091 FATİH/İSTANBUL
c) Telefon ve faks numarası         : 2124555000 - 2124555082
ç) İhale dokümanının görülebileceği 

ve e-imza kullanılarak 
indirilebileceği internet sayfası : https://ekap.kik.gov.tr/EKAP/

2-İhale konusu yapım işinin
a) Adı                                            : İstanbul İli Kağıthane Merkez Mahallesi 5854 Ada 5 Parsele 
                                                     İlkokul Yapım İşi
b) Niteliği, türü ve miktarı             : 1 Adet İlkokul Yapım İşi (Doğalgazlı)
                                                     Ayrıntılı bilgiye EKAP’ta yer alan ihale dokümanı içinde bulunan 
                                                     idari şartnameden ulaşılabilir.
c) Yapılacağı/teslim edileceği yer: İstanbul İli Kağıthane İlçesi
ç) Süresi/teslim tarihi                    : Yer tesliminden itibaren 450 (DörtYüzElli) takvim günüdür.
d) İşe başlama tarihi                     : Sözleşmenin imzalandığı tarihten itibaren 10 gün içinde
                                                     yer teslimi yapılarak işe başlanacaktır.
3-İhalenin
a) İhale (son teklif verme) 

tarih ve saati                             : 22.08.2024 - 14:00
b) İhale komisyonunun toplantı yeri 

(e-tekliflerin açılacağı adres)    : İstanbul Valiliği Yatırım İzleme ve Koordinasyon Başkanlığı 1 No.lu 
                                                     Toplantı Salonu Hırka-i Şerif Mah. Adnan Menderes (Vatan) Bulvarı 
                                                     No:64 34091-Fatih/İSTANBUL

4. İhaleye katılabilme şartları ve istenilen belgeler ile yeterlik değerlendirmesinde uygulanacak kriterler:
4.1. İsteklilerin ihaleye katılabilmeleri için aşağıda sayılan belgeler ve yeterlik kriterleri ile fiyat dışı

unsurlara ilişkin bilgileri e-teklifleri kapsamında beyan etmeleri gerekmektedir.
4.1.1.3. İhale konusu işin yapılmasına ilişkin olarak ilgili mevzuatı gereği alınması zorunlu olan belge;
İş Yeri Açma ve Çalıştırma Ruhsatı
4.1.2. Teklif vermeye yetkili olduğunu gösteren bilgiler
4.1.2.1. Tüzel kişilerde; isteklilerin yönetimindeki görevliler ile ilgisine göre, ortaklar ve ortaklık

oranlarına (halka arz edilen hisseler hariç)/üyelerine/kurucularına ilişkin bilgiler idarece EKAP’tan alınır.
4.1.3. Şekli ve içeriği İdari Şartnamede belirlenen teklif mektubu.
4.1.4. Şekli ve içeriği İdari Şartnamede belirlenen geçici teminat.
4.1.5 İhale konusu işte idarenin onayı ile alt yüklenici çalıştırılabilir. Ancak işin tamamı alt yüklenicilere

yaptırılamaz.
4.1.6 Tüzel kişi tarafından iş deneyimi göstermek üzere sunulan belgenin, tüzel kişiliğin yarısından

fazla hissesine sahip ortağına ait olması halinde, ticaret ve sanayi odası/ticaret odası bünyesinde bulunan
ticaret sicil memurlukları veya yeminli mali müşavir ya da serbest muhasebeci mali müşavir tarafından
ilk ilan tarihinden sonra düzenlenen ve düzenlendiği tarihten geriye doğru son bir yıldır kesintisiz olarak
bu şartın korunduğunu gösteren belge.

4.2. Ekonomik ve mali yeterliğe ilişkin belgeler ve bu belgelerin taşıması gereken kriterler:
4.2.1. İsteklinin ihalenin yapıldığı yıldan önceki yıla ait yıl sonu bilançosu veya eşdeğer belgeleri:
İsteklinin ihalenin yapıldığı yıldan önceki yıla ait yıl sonu bilançosu veya eşdeğer belgeleri;
a) İlgili mevzuatı uyarınca bilançosunu yayımlatma zorunluluğu olan istekliler yıl sonu bilançosunu

veya bilançonun gerekli kriterlerin sağlandığını gösteren bölümlerini,
b) İlgili mevzuatı uyarınca bilançosunu yayımlatma zorunluluğu olmayan istekliler, yıl sonu bilançosunu

veya bilançonun gerekli kriterlerin sağlandığını gösteren bölümlerini ya da bu kriterlerin sağlandığını
göstermek üzere yeminli mali müşavir veya serbest muhasebeci mali müşavir tarafından standart forma
uygun olarak düzenlenen belgeyi sunar.

Sunulan bilanço veya eşdeğer belgelerde;
a) Cari oranın (dönen varlıklar / kısa vadeli borçlar) en az 0,75 olması,
b) Öz kaynak oranının (öz kaynaklar/ toplam aktif) en az 0,15 olması,
c) Kısa vadeli banka borçlarının öz kaynaklara oranının 0,50’den küçük olması, yeterlik kriterleridir ve

bu üç kriter birlikte aranır.
Yukarıda belirtilen kriterleri bir önceki yılda sağlayamayanlar, son üç yıla kadar olan yılların belgelerini

sunabilirler. Bu takdirde belgeleri sunulan yılların parasal tutarlarının ortalaması üzerinden yeterlik
kriterlerinin sağlanıp sağlanmadığına bakılır.

4.2.2. İş hacmini gösteren belgeler:
İsteklinin ihalenin yapıldığı yıldan önceki yıla ait, aşağıda belirtilen belgelerden birini sunması yeterlidir;
a) Toplam cirosunu gösteren gelir tablosu,
b) Yapım işleri cirosunu gösteren belgeler,
İsteklinin cirosunun teklif ettiği bedelin % 25 inden, yapım işleri cirosunun ise teklif edilen bedelin %

15 inden az olmaması gerekir. Bu kriterlerden herhangi birini sağlayan ve sağladığı kritere ilişkin belgeyi
sunan istekli yeterli kabul edilecektir.

Bu kriterleri ihalenin yapıldığı yıldan önceki yıl için sağlayamayanlar, ihalenin yapıldığı yıldan önceki
yıldan başlamak üzere birbirini takip eden son altı yıla kadarki belgelerini sunabilirler. Bu takdirde,
belgeleri sunulan yılların parasal tutarlarının ortalaması üzerinden yeterlik kriterlerinin sağlanıp
sağlanmadığına bakılır. 

4.3. Mesleki ve Teknik yeterliğe ilişkin belgeler ve bu belgelerin taşıması gereken kriterler:
4.3.1. İş deneyim belgeleri:
Son on beş yıl içinde bedel içeren bir sözleşme kapsamında taahhüt edilen ve teklif edilen bedelin %

50 oranından az olmamak üzere ihale konusu iş veya benzer işlere ilişkin iş deneyimini gösteren belgeler. 
4.4.Bu ihalede benzer iş olarak kabul edilecek işler ve benzer işlere denk sayılacak mühendislik

ve mimarlık bölümleri:
4.4.1. Bu ihalede benzer iş olarak kabul edilecek işler:
Yapım İşlerinde Benzer İş Grupları Tebliğinde yer alan B (III) grubu işler benzer iş olarak kabul edilecektir.
4.4.2. Benzer işe denk sayılacak mühendislik veya mimarlık bölümleri:
İnşaat Mühendisliği
Mimarlık
5. Ekonomik açıdan en avantajlı teklif sadece fiyat esasına göre belirlenecektir.
6. İhaleye sadece yerli istekliler katılabilecektir.
7. İhale dokümanı EKAP üzerinden bedelsiz olarak görülebilir. Ancak, ihaleye teklif verecek olanların,

e-imza kullanarak EKAP üzerinden ihale dokümanını indirmeleri zorunludur.
8. Teklifler, EKAP üzerinden elektronik ortamda hazırlandıktan sonra, e-imza ile imzalanarak, teklife

ilişkin e-anahtar ile birlikte ihale tarih ve saatine kadar EKAP üzerinden gönderilecektir.
9. İstekliler tekliflerini, anahtar teslimi götürü bedel üzerinden vereceklerdir. İhale sonucu üzerine ihale

yapılan istekliyle anahtar teslimi götürü bedel sözleşme imzalanacaktır.
10. Bu ihalede, işin tamamı için teklif verilecektir.
11. İstekliler teklif ettikleri bedelin %3’ünden az olmamak üzere kendi belirleyecekleri tutarda geçici

teminat vereceklerdir.
12. Bu ihalede elektronik eksiltme yapılmayacaktır.
13. Verilen tekliflerin geçerlilik süresi, ihale tarihinden itibaren 150 (YüzElli) takvim günüdür.
14.Konsorsiyum olarak ihaleye teklif verilemez.
15. Diğer hususlar:
İhalede Uygulanacak Sınır Değer Katsayısı (N) : 1
Sınır değerin altında teklif sunan isteklilerin teklifleri açıklama istenilmeksizin reddedilecektir.

BİNA İNŞAATI YAPTIRILACAKTIR
YATIRIM İZLEME MÜDÜRLÜĞÜ YATIRIM İZLEME VE KOORDİNASYON BAŞKANLIKLARI 

İSTANBUL YATIRIM İZLEME VE KOORDİNASYON BAŞKANLIĞI

Resmi İlanlar: www.ilan.gov.tr’de Basın: (2068453)

          29İTTİFAK05.qxp_Layout 1  28.07.2024  14:26  Page 1



6 PAZARTESİ
29 TEMMUZ 2024 Ekonomi İttifak

Vergi düzenlemesi geliri artıracak, kayıt
dışıyla mücadeleyi hızlandıracak
TBMM Genel Kurulunda kabul edi-
len Vergi Kanunları ile Bazı Ka-
nunlarda Değişiklik Yapılmasına
Dair Kanun'la doğrudan vergilerin
payının ve vergiye uyumun artırıl-
ması, vergilemede güvenliğin sağ-
lanması ve kayıt dışılıkla mücadele
hedefleniyor. Vergi ve sosyal gü-
venlik alanına ilişkin düzenlemeler
içeren kanun teklifi, TBMM Genel
Kurulunda kabul edilerek yasalaştı.
Kanun, geliri, vergi güvenliğini,
vergiye gönüllü uyumu ve kayıt
dışı ekonomiyle mücadeleyi artır-
mayı hedefliyor. Bu çerçevede vergi
dairesinin bilgisi dışında mükelle-
fiyet tesis ettirmeksizin kayıt dışı
faaliyette bulunmak suretiyle vergi
ziyaına sebebiyet verilmesi duru-
munda kesilecek vergi ziyaı cezası
yüzde 50 artırımlı uygulanacak.
Vergi Usul Kanunu'na bağlı usul-
süzlük cezalarına ait cetvelde de-
ğişiklik yapılmasıyla da kayıt dışılıkla
mücadelenin güçlendirilmesi ön-
görülüyor. Yasada bazı özel usul-
süzlük cezalarının artırılması ve

tekrarında artırılmış ceza uygulan-
ması kapsamında düzenlemeler yer
alıyor. Başkalarına ait banka he-
saplarının, ödeme kaydedici cihaz-
ların ve POS cihazlarının kullanıl-
ması durumunda uygulanacak ce-
zalar kanunla belirleniyor. Gelir
İdaresi Başkanlığının (GİB) normal
mesai saati haricinde ve daire dı-
şında fiilen çalışan personeline, bu
şekilde çalıştıkları her bir saat için
160 gösterge rakamının memur
aylık katsayısı ile çarpımı sonucu
bulunacak tutarda fazla çalışma
ücreti ödenecek. Aylık 50 saati ge-
çemeyecek şekilde ödeme yapılacak
personel sayısı GİB taşra teşkilatı
kadro ve pozisyonlarında bulunan
toplam memur ve sözleşmeli per-
sonel sayısının yüzde 20'sini geçe-
meyecek. GİB taşra teşkilatı kadro
ve pozisyonlarında bulunan 4 bin
personelin tamamının bu öde-
meyi alması durumunda düzen-
lemenin bütçeye toplam etkisinin
yıllık 348,6 milyon lira olması
öngörülüyor. lANKARA-AA
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Hava sıcaklıklarının mevsim nor-
mallerinin üzerinde seyrettiği şu
günlerde sürücülere araç bakım-
larını ihmal etmemeleri uyarı-
sında bulunan uzmanlar, göz ardı
edilen araç bakımlarının 100 bin
liradan fazla masraf çıkartabile-
cekken, değişimi yapılmayan par-
çaların büyük risk taşıdığına dik-
kat çekiyor. Bunaltıcı hava sıcak-
lıklarının devam ettiği şu günlerde
araç servis uzmanı İsa Mermer,
sıcak havalarda araçlarını kulla-
nan vatandaşlara güvenli ve kon-
forlu bir seyahat için uyarılarda
bulundu. Araç bakımlarının ihmal
edildiğinde araçlarda büyük ha-
sarlı sonuçların oluşabileceğini
belirten Mermer, motor ve sıvı
bakımları ile lastik bakımlarının
önemli olduğunu söyledi. Motor

bakımında ise sıvı ve periyodik
bakımların araçların verimli kul-
lanılabilmesi için önemli oldu-
ğunu vurgulayan İsa Mermer,
“Antifriz araçlarda yaz kış olması
gereken bir malzemedir. Su gibi
90 derecede kaynama yapmaz.
120 dereceye kadar kendini korur
ve araç içerisinde radyatörün ve
soğutma sisteminin içinde ko-
rozyon oluşmasını engeller. Diğer
bir nokta kıştan çıkıldığı için fren
balataları, fren diskleri bayağı
bir suya maruz kaldığı için de-
forme olur. Onların da kontrol
edilmesi gerekir. Araç hidroliğinin
belli bir periyotta değiştirilmesi
gerekir. Bütün fren sistemi, yağ
özelliğini kaybettikten sonra pas-
lanmaya, korozyona neden olur.
Ondan dolayı da frende sıkıntılar

meydana gelir. Belli bir bakım
periyodunda özellikle fren hid-
roliğinin, antifrizin değiştirilmesi
gerekir. Yani bunları vatandaşımız
pek fazla öngörmez, eksilmeyince,
derecesi düşmeyince değiştirmeye
pek gerek görmez. Fakat antifriz
ve fren hidroliği de belli bir
zaman sonra özelliğini kaybeder.
Onların da değiştirilmesi gerekir”
dedi. Özellikle benzinli araçların
yakıt sistemindeki parçaların
kontrolünün önemine değinen
İsa Mermer, “Benzinli araçlarda
ayrıca LPG takılı oluyor. Özellikle
enjeksiyonlu modellerde benzin
pompası dediğimiz malzeme
var onu da benzin soğutur. İçe-
risine yakıtın belli bir seviyede
olmayışından dolayı benzin
pompası ısınma yapar yaz ay-

larında. Bundan dolayı da benzin
pompası arızalanır, hatta bazen
yanar. Allah esirgesin aracın pat-
lamasına kadar, yangın çıkma-
sına kadar sebep olur. Onun
için yaz aylarında mümkün mer-
tebe yakıt ışığının yanmaması
gerekiyor. Çeyrek depoda, yarım
depoda kalması gerekiyor ben-
zinli araçlarda. Karbüratörlü
modelde ara ara benzine geçil-
mesi gerekiyor. Geçilmediği tak-

dirde karbüratörün üzerindeki
diyaframlar, benzin hortumları
bir kez benzin geçtikten sonra
uzun bir süre benzin girmezse
bütün kauçuk sistemi çürüyor,
kuruyor, dökülüyor. Herhangi
bir ihtiyaç olduğunda, araç ben-
zine alındığında da bütün o çat-
layan yerlerden benzin kaçırıyor,
ısınan motorda yangın çıkma
ihtimali yükseliyor” şeklinde ko-
nuştu. lİSTANBUL-İHA

Ardahan'da küçükbaş hayvancılık
yapan Nargül Avşar, devlet deste-
ğiyle sürüsünü 30'dan 500 küçükbaş
hayvana kadar büyütmeyi başardı.
Geniş mera ve yaylalara sahip Ar-
dahan'da sağlanan desteklerle bü-
yükbaş ve küçükbaş hayvan sayısı
artırılıyor. Ardahan'da, hayvan sa-
yısının artırılması için Valilik ve Zi-
raat Bankası işbirliğiyle uygulanan
"Köyümde Yaşamak İçin Bir 'Sürü'
Nedenim Var Projesi" çerçevesinde
hem başvurular hem de destekler
sürüyor. İl ve ilçedeki Tarım ve Or-
man Müdürlüklerine müracaat ede-
rek destekten yararlanan çiftçiler,
aldıkları küçükbaşlarla kentin hay-
van ve süt ürünleri üretimine katkı
sağlıyor. Ardahan'da son 3 yılda
projeden faydalanan 100 üreticiye
verilen 14 milyon 493 lira destekle
koyun sayısı 8 bin 167 artırıldı.
Projeden faydalanan 34 yaşındaki
4 çocuk annesi Nargül Avşar da
destek alan kadınlardan biri oldu.
Merkez Gölgeli köyünde yaşayan
Avşar, proje sayesinde son 3 yıl
içinde küçükbaş havyan sayısını
30'dan 500'e çıkarttı. Avşar, bu süre
zarfında hem yeni destekler hem
de doğumlarla küçükbaşları sürüye
dönüştürdü. Avşar, AA muhabirine,
proje sayesinde hayalini gerçekleş-
tirmenin mutluluğunu yaşadığını
söyledi. Projenin hayata geçmesiyle
koyunculukta üretime başladıklarını
dile getiren Avşar, "Gerçekten ko-
yunları çok seviyorum. Projeyi
hayata geçirmekten dolayı çok
memnun oldum. Bunu daha ço-
ğaltmak istedim ve başardım.
Sağ olsunlar Tarım ve Orman Ba-
kanlığımız ile ilgililere teşekkür
ediyorum. Bize destek çıktılar,
yardımcı oldular." dedi.Tarım ve
Orman İl Müdürü Muhammet Fa-
tih Cineviz de teşvikler ve des-
teklemeler sayesinde kentte hem
hayvan varlığını hem de et ve süt
verimini arttırmayı hedefledikle-
rini söyledi.  lARDAHAN-AA

Ardahanlı kadın çiftçi, devlet
desteğiyle küçükbaş havyan
sayısını 30’dan 500'e çıkardı

Türk Kızılaydan depremzede
esnafa destek
Türk Kızılay, deprem bölge-
sinde ekonomik canlanmaya
destek olmak için başlattığı
Esnaf Destek Programı'nın
ikinci fazı kapsamında 3 bin
544 işletme sahibine 97 mil-
yon 865 bin lira ödeme yaptı.
Türk Kızılaydan yapılan açık-
lamaya göre, 6 Şubat 2023'te
meydana gelen Kahraman-
maraş merkezli depremler-
den en çok etkilenen bölge-
lerdeki esnafın yaralarını sar-
mak ve yerel ekonomiyi can-
landırmak amacıyla hayata
geçirilen Esnaf Destek Prog-
ramı'nın ikinci aşaması ta-
mamlandı. Hatay'da 1478,
Kahramanmaraş'ta 583, Ma-
latya'da 562, Adıyaman'da
550, Gaziantep'te 215, Os-
maniye'de 156 olmak üzere
toplamda 3 bin 544 işletme
sahibine 97 milyon 865 bin
lira ödeme yapıldı. Böylece

program kapsamında, bu yıl
içinde yapılan toplam ödeme
miktarı 196 milyon 765 bin
liraya ulaştı. Program kap-
samında işletme sahiplerinin
ekipman, ham madde ve di-
ğer malzemeleri temin et-
mesine katkıda bulanan Kı-
zılay, özellikle engelliler, ka-
dınlar ve yaşlılar gibi hassas
gruplara öncelik vererek, top-
lumun her kesiminin ekono-
mik iyileşme sürecine dahil
olmasını amaçlıyor. Esnaf
Destek Programı'nın temel
uygunluk kriterleri arasında,
işletmenin depremden doğ-
rudan etkilenmiş olması, iş-
letme sahibinin tekrar faaliyet
gösterebilecek kapasitede ol-
ması, mikro veya küçük ölçekli
bir işletme olarak sınıflandı-
rılması ve Esnaf ve Sanatkar-
lar Odasına kayıtlı olması yer
alıyor. lANKARA-AA

Türkiye otomotiv sektöründen 6 ayda
7,2 milyar dolarlık ‘yan sanayi’ ihracatı
Türkiye'den yılın ilk yarısında
7 milyar 240 milyon 821 bin
dolarlık "otomotiv yan sanayi"
ihracatı gerçekleştirildi. AA
muhabirinin Uludağ Otomotiv
Endüstrisi İhracatçıları Birliği
(OİB) verilerinden yaptığı der-
lemeye göre, ocak-haziran dö-
neminde 200'den fazla ülke,
serbest bölge ve özerk bölgeye
otomotiv yan sanayi ürünleri
ihraç edildi. Bu yılın ilk 6 ayın-
da 17 milyar 701 milyon 161
bin dolar olan toplam otomotiv
ihracatının yüzde 40,9'unu yan
sanayi ürünleri oluşturdu. Ge-
çen yılın ocak-haziran döne-
minde 7 milyar 161 milyon
227 bin dolar olan yan sanayi
ihracatı, bu yılın aynı döne-
minde yüzde 1,11 artarak 7
milyar 240 milyon 821 bin
dolara yükseldi. Ülkeler öze-
linde bakıldığında, yan sanayi
ihracatında en fazla pay Al-
manya'nın oldu. Bu ülkeye
yılın 6 ayında yapılan dış satım,
2023'ün aynı dönemine göre
yüzde 6 azalışla 1 milyar 691
milyon 171 bin dolardan 1

milyar 584 milyon 737 bin
dolara geriledi. Otomotiv yan
sanayi üreticilerinin en fazla
ihracat yaptığı ikinci ülke ise
Amerika Birleşik Devletleri ola-
rak kayıtlara geçti. Geçen yılın
ocak-haziran döneminde 414
milyon 574 bin dolarlık ürün
gönderilen Amerika Birleşik
Devletlerine bu senenin aynı
aylarında yapılan ihracat yüz-
de 18,4 artışla 491 milyon 74
bin dolara ulaştı. Üçüncü Fran-
sa'ya yan sanayi dış satımı
aynı dönemde yüzde 8'lik ar-
tışla 440 milyon 979 bin do-
lardan 477 milyon 937 bin
dolara çıktı. Yılın ilk yarısında
yan sanayi ihracatında İtalya
435 milyon 488 bin dolarla
dördüncü, Rusya 419 milyon
940 bin dolarla beşinci sırada
yer aldı. Geçen yılın ilk 6 ayın-
da Romanya'ya 221 milyon
357 bin dolarlık ihracat yapan
otomotiv yan sanayicileri,
2024'ün ocak-haziran döne-
minde dış satımını yüzde 71,2
artırarak 378 milyon 992 bin
dolara yükseltti. lBURSA-AA
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Bakımları göz ardı edilen araçlarda 100 bin liradan fazla masraf çıkabilir

nadolu Jet'ten
AJet'e geçiş süreci
için Ağustos

2023'te müracaat ettiklerini, son-
raki süreçte uluslararası sivil ha-
vacılık gereği bazı gereksinimleri
tamamlamaları gerektiğini ve bu
gereksinimleri tamamlamak için
yoğun tempoyla çalıştıklarını dile
getiren Sarp, kendileri için zir-
venin 31 Mart olduğunu ve o
gün emniyetli bir şekilde aksama
yaşanmadan operasyonlara baş-
ladıklarını söyledi.        Kerem Sarp,
AJet'in, Türk Hava Yollarıyla
(THY) mantalite olarak, çalışma
kültürü olarak tamamen birbi-
rinden ayrı ve prensiplerinin
farklı olduğunu vurgulayarak,
şöyle devam etti: "Belki tam an-
latamadık, bizim en büyük ek-
sikliğimiz bu olabilir. Biz bunu
anlatmak için ilk önce şunları
yaptık; bir, bu tamamen düşük
maliyetli bir hava yolu konseptiyle
çalışacak. Sektördeki taşıyıcıların
hizmet kalitesine ise yakın ve
bunun birazcık daha üstünde
hizmet vereceğiz. Ama ilk başta
ne yaptık? Biz bütün kontuarları
THY'den ayırdık. Niye? THY mar-
ka algısıyla AJet'in marka algısı
birbirinin içine girmesin diye.
Yurt içi meydanlarda, yurt dışı
meydanlarda fiziki şartların izin

verdiği her yerde bunu yaptık.
İki, yurt dışı ve yurt içinde teşkilat
yapılanmamız olmadığı için han-
dling firmalarıyla bizim adımıza
bizi temsil edecek birer tane yet-
kili atadık ve bunlarla ilgili kon-
takları bitirdik"

Sarp, 6 aylık dönemde bakıl-
dığında proje takvimleriyle birebir
aynı gittiklerinin bilgisini payla-
şarak, kendilerinin ayrı bir IT
yapısına sahip olduklarını belirtti.
Kerem Sarp, "Bizim amacımız
ekim sonuna doğru bu takvimde
ilerleyip AJet'in dijitalleşmede
diğer sektördeki düşük maliyetli
hava yollarıyla aynı teknolojiye
kavuşması ve ondan sonra da
hızlı bir şekilde teknolojisini daha
fazla ilerleterek, birçok işini yapay
zekaları kullanarak, iş süreçlerini
kısaltarak kullanıcının daha hızlı

erişebileceği bir iş modeline geç-
meyi planlıyoruz." diye konuştu.
Herkeste bir marka karmaşası
olmasının doğal olduğunu anla-
tan Sarp, halihazırda hem Ana-
dolu Jet uçaklarının, hem de
AJet uçaklarının varlığından bah-
setti. Markanın dönüşüm süre-
cinin biraz uzun olacağını kay-
deden Sarp, filodaki uçak duru-
munu da anlattı. Kerem Sarp, 3
yıllık süreçte 100'e yakın uçağın
AJet işletme ruhsatına geçmesini
planladıklarını aktararak, "Bu
sene 5'ti bunu 8 yaptık. Önü-
müzdeki sene için şu anda biz
pilot alım ilanlarına çıktık, yurt
içi ve yurt dışı. Buradan gelecek
pilot sayısı bizim için çok önemli.
Buradan gelecek pilot sayısına
göre de hemen mevcutta eskide
kullanılan Anadolu Jet uçaklarını

hızlı şekilde kendi işletme ruh-
satımıza geçirip yine onları AJet
olarak uçuracağız." bilgisini pay-
laştı. On yıllık stratejilerine de-
ğinen Sarp, filodaki uçak sayısını
2028'de 150'ye ulaştırma, ondan
sonra da 200 uçağı geçme he-
deflerinin olduklarını vurguladı.
Sarp, bu hedefleri sürekli takip
ettiklerini dile getirerek, "Ben
şunu söylüyorum, biz 2025'e gel-
meden önce eğer beklediğimiz
büyümeleri gerçekleştirirsek, 150
uçağa daha hızlı ulaşacağımızı
görüyoruz. Şu anda ciddi an-
lamda bir talep var. Bu talebi
karşılamakta şu anda zorluk çe-
kiyoruz. Yani bugün 80 değil,
90 değil, bundan 10 tane daha
fazla uçağımız olsaydı şu anda
çok daha fazla opere edebilece-
ğimizi ve bu uçakları da doldu-

rabileceğimizi görüyoruz." de-
ğerlendirmesinde bulundu. 

Sarp, yeni rotalara da deği-
nerek, şu anda yaklaşık 32 ülke-
de, 52 yurt dışı noktasına uç-
tuklarını belirtti. İlk başta 32 ül-
keyi 2025'e kadar 43 ülkeye,
2033'te ise bunu 50 ülkeye çı-
kartmayı hedeflediklerini kay-
deden Sarp, sözlerini şöyle sür-
dürdü: "Şimdi bizim dar gövde
uçaklarının, operasyon yaptığı-
mız uçakların yaklaşık 5-5,5 sa-
atlik uçuş süresini göz önüne
aldığınızda Sabiha Gökçen Ha-
valimanı'na 5-5,5 saatlik uzak-
lıktaki mesafe neresi var? Av-
rupa'nın tamamını kapsıyorsu-
nuz. Avrupa'da uçmadığımız şu
anda ülkeler var, başkentler var.
Aynı zamanda ülkenin büyük-
lüğüne baktığınızda sadece bir-
iki noktaya uçtuğumuz yerler
var. Yine diğer şehirlere sefer
sayısı artırmayı ve oralara baş-
lamayı düşünüyoruz. Orta Doğu
coğrafyası var, Türki Cumhuri-
yetler var. Yine aynı şekilde de
bizim gidebileceğimiz bu uçak-
larla Kuzey Afrika'daki belli des-
tinasyonlar var.  Yani önümüz-
deki 10 yıllık stratejik planında
belli bir plan dahilinde büyüme
stratejilerimizi koydum, bunlar
yeni hatlar." lİSTANBUL-AA
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AJet, 2033’e kadar uçtuğu ülke 
sayısını 50’ye çıkarmayı hedefliyor
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AJet Genel Müdürü Kerem Sarp, şu anda yaklaşık 32 ülkede, 52 yurt
dışı noktasına uçtuklarını belirterek, "İlk başta 32 ülkeyi 2025'e ka-

dar 43 ülkeye, 2033'te bunu 50 ülkeye çıkartmayı hedefliyoruz." dedi.
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Kimde? Bugün Geçmişten Ayrı
Düşünülemez” kitabı yayımlandı

Türkiye'nin en büyük orman
yangını olarak kayıtlara geçen,
Antalya Manavgat'ta 2021'de
yaşanan yangının ardından
TOKİ tarafından yapılan 788
konutun hak sahiplerine teslim
edildiği bildirildi. Çevre, Şehir-
cilik ve İklim Değişikliği Ba-
kanlığından yapılan açıklama-
da, 28 Temmuz 2021'de An-
talya'nın Manavgat ilçesinde
başlayan, 21 farklı noktada 10
gün süren yangın nedeniyle 4
ilçede toplam 44 mahallenin
büyük zarar gördüğü hatırla-
tıldı. Cumhurbaşkanı Recep
Tayyip Erdoğan'ın talimatıyla
bölgenin yeniden ayağa kalk-
ması ve yaraların sarılması için
Bakanlığın, tüm imkanlarını ve
ilgili kurumlarını seferber ettiği,
257 kişilik ekip ve mobil labo-
ratuvarlarla hasar tespit çalış-
malarının tamamlandığı anım-
satıldı. Bakanlığın ilk etapta
50 bin liraya kadar eşya ve
kira yardımı yaptığı aktarılan
açıklamada, şunlar kaydedildi:
"Bir yandan vatandaşların gü-
venli yerlere taşınması sağla-
nırken bir yandan da yeni evler
yöresel mimariye uygun bir şe-
kilde planlandı. İhale sürecinin
kısa sürede tamamlanmasının
ardından bölgenin ihtiyaçlarını
karşılayacak şekilde yöresel mi-
mariye uygun köy evlerinin in-
şasına başlandı. İller Bankası,

altyapı ve üstyapı çalışmalarını
gerçekleştirdi. İçme suyu hatları
çekildi, elektrik direkleri yeni-
lendi. Bir yıl içinde 550 evin
anahtarları Cumhurbaşkanı Re-
cep Tayyip Erdoğan tarafından
afetzedelere teslim edildi."

Çevre, Şehircilik ve İklim
Değişikliği Bakanı Murat Ku-
rum da 3 yıl önce yaşanan
yangının ardından yürütülen
çalışmalara ilişkin son durum
hakkında bilgi verdi. Kurum,
Akseki ilçesinde 71, Alanya il-
çesinde 114, Gündoğmuş il-
çesinde 50 ve Manavgat ilçe-
sinde 669 olmak üzere toplam
904 hak sahibinin belirlendi-
ğini hatırlatarak, afet sonrası

TOKİ tarafından toplam 911
konut, 5 köy konağı, 3 cami,
1 şadırvan ve 2 lojmanın ya-
pımına başlandığını bildirdi.
788 konut, 4 köy konağı, 1
şadırvan ve 1 camiyi tamam-
ladıklarını, Kalemler Mahalle-
si'nde hasar gören bir engelli
okulunun da tadilatının yapıl-
dığını belirten Kurum, "Kalan
konutları da en kısa zamanda
vatandaşlarımıza teslim ede-
ceğiz." ifadesini kullandı. Ku-
rum, tamamlanan 525 ahırı
ise hak sahiplerine teslim et-
meyi sürdürdüklerini belirtti.
Manavgat yangınının ardından
Cumhurbaşkanı Erdoğan'ın
bölgeyi anbean takip ettiğini

vurgulayan Kurum, şunları
kaydetti: "Yangının ilk günün-
den itibaren Manavgatlı kar-
deşlerimizin yanındaydık.
Cumhurbaşkanımız Sayın Re-
cep Tayyip Erdoğan, destek-
lerini hiçbir zaman esirge-
medi. Burada ne yaptıysak,
hangi adımları attıysak an-
bean takip etti. Bizler üstü-
müze düşen neyse yaptık,
yapmaya da devam edeceğiz.
Bizim için en büyük kazanç,
vatandaşlarımızın mutluluğu.
Allah, inşallah böyle bir acıyı
bir daha yaşatmasın. Tüm
vatandaşlarımıza bir kez daha
geçmiş olsun dileklerimi ile-
tiyorum." lMANAVGAT-AA

Aile ve Sosyal Hizmetler Bakanı Ma-
hinur Özdemir Göktaş, halihazırda
1185 çocuk evi, 115 çocuk evleri
sitesi ve 62 ihtisaslaştırılmış çocuk
evleri sitesi aracılığıyla 15 bin çocu-
ğun sağlıklı ve aile ortamında bü-
yümelerini sağladıklarını bildirdi. .
Çocukların öz aileleri ve akrabalarının
yanında bakılmalarını, bunun müm-
kün olmadığı durumlarda koruyucu
aile ve evlat edindirme gibi aile
odaklı hizmetlerden yararlandırıl-
malarını sağladıklarını aktaran Gök-
taş, bunun da mümkün olmadığı
durumlarda çocuklara ev tipi bakım
kuruluşlarında hizmet sunduklarını
ifade etti. Tüm sosyal hizmetleri ve
sosyal politikaları çocukların üstün
yararını gözeterek yürüttüklerini
vurgulayan Göktaş, "Devlet himayesi
altında yetişen çocuklarımız her
alanda eksiksiz hizmetten faydala-
nıyor. Karşılaştıkları zorlukları dev-
letimizin kendilerine sunduğu im-
kanlarla aşıyorlar." ifadelerini kul-
landı. Bakan Göktaş, çocukların sağ-
lıklı ortamlarda büyüyebilmeleri
amacıyla birçok çalışma yürüttük-
lerini ve onlara yönelik farklı sosyal
hizmet modelleri uyguladıklarını be-
lirterek, "Koruma ve bakım altındaki

çocukların sağlıklı ortamlarda bü-
yümelerine önem gösteriyoruz. Bu
kapsamda halihazırda 1185 çocuk
evi, 115 çocuk evleri sitesi ve 62 ih-
tisaslaştırılmış çocuk evleri sitesi ara-
cılığıyla 15 bin çocuğun aile orta-
mında büyümelerini sağlıyoruz." bil-
gisini verdi. Çocukların içinde yaşa-
dıkları ortamın iyileştirilmesi ve ya-
şam kalitelerinin artırılması amacıyla
eski koğuş tipi yuva anlayışını geride
bıraktıklarını bildiren Göktaş, şunları
kaydetti: "Çok sayıda çocuğun ba-
rındırıldığı büyük fiziksel binalar ve
koğuş tipi yapılar yerine aile ortamına
en yakın ev tipi yatılı sosyal hizmet
birimleri olan çocuk evleri ve çocuk
evleri sitelerini hayata geçirdik. Ço-
cuklarımız artık aile sıcaklığını his-
sedebileceği, yaş gruplarına uygun
inşa edilen ev tipi kuruluşlarda kalı-
yor. Çocukların aile birlik ve bütün-
lüğü içinde büyümelerini sağlamak
koruma hizmetlerimizin temelini
oluşturuyor. Fiziksel dönüşüm ça-
lışmalarıyla personel yapılarında da
önemli değişiklikleri hayata geçirdik.
2002'de 20-25 çocuğa bir bakım
personeliyle hizmet verilirken, şimdi
2 çocuğa bir bakım personeliyle hiz-
met veriyoruz." lANKARA-AA

Devlet korumasında 15 bin
çocuk aile ortamında büyüyor

umhurbaşkanı
Recep Tayyip Er-
doğan başkanlı-

ğında ağustos ayının ilk haf-
tasında yapılması planlanan
Yüksek Askeri Şura (YAŞ)
toplantısında Türk Silahlı
Kuvvetlerindeki (TSK) terfi,
atama, emekliye sevk ve gö-
rev sürelerinin uzatılmasına
ilişkin dosyalar ele alınacak.
AA muhabirinin edindiği bil-
giye göre, şura çalışmaları-
nın, her yıl olduğu gibi YAŞ
üyelerinin Cumhurbaşkanı
Erdoğan başkanlığında Anıt-
kabir'i ziyaretlerinin ardın-
dan başlaması bekleniyor.
Cumhurbaşkanlığı Külliye-
si'nde Cumhurbaşkanı Erdo-
ğan başkanlığında yapılacak

YAŞ toplantısına şura üyeleri,
Cumhurbaşkanı Yardımcısı
Cevdet Yılmaz, Milli Savun-
ma Bakanı Yaşar Güler, Ada-
let Bakanı Yılmaz Tunç, Dış-
işleri Bakanı Hakan Fidan,
İçişleri Bakanı Ali Yerlikaya,
Hazine ve Maliye Bakanı
Mehmet Şimşek, Milli Eğitim
Bakanı Yusuf Tekin, Genel-
kurmay Başkanı Orgeneral
Metin Gürak, Deniz Kuvvet-
leri Komutanı Oramiral Er-
cüment Tatlıoğlu, Kara Kuv-
vetleri Komutanı Orgeneral
Selçuk Bayraktaroğlu ve
Hava Kuvvetleri Komutanı
Orgeneral Ziya Cemal Kadı-
oğlu katılacak. Genelkurmay
Başkanı Orgeneral Metin Gü-
rak, Kara Kuvvetleri Komu-

tanı Orgeneral Selçuk Bay-
raktaroğlu ve Hava Kuvvet-
leri Komutanı Orgeneral Ziya
Cemal Kadıoğlu Şura üyesi
olarak YAŞ toplantısında ilk
kez yer alacak.
Deniz Kuvvetleri
Komutanı Oramiral
Tatlıoğlu'nun görev
süresi doluyor

Yüksek Askeri Şura top-
lantısında generallerin, ami-
rallerin ve albayların terfi ve
emekliye sevk işlemlerinin
yanı sıra görev sürelerinin
uzatılması işlemleri de ele
alınacak. Geçen yıl göreve
başlayan Genelkurmay Baş-
kanı Orgeneral Metin Gürak,
Kara Kuvvetleri Komutanı Or-

general Selçuk Bayrataroğlu
ve Hava Kuvvetleri Komutanı
Orgeneral Ziya Cemal Kadı-
oğlu'nun görev süreleri devam
ediyor. Görev süresi bu yıl
sona erecek olan Deniz Kuv-
vetleri Komutanı Oramiral
Ercüment Tatlıoğlu'nun görev
süresinin uzatılması bekleni-
yor. Oramiral Tatlıoğlu'nun
emekliye sevk edilmesi du-
rumunda, Deniz Kuvvetleri
Komutanlığı için Donanma
Komutanı Koramiral Kadir
Yıldız'ın atanması bekleniyor.
Orgenerallik için terfi
sırasında 5 isim var

Yüksek Askeri Şura toplan-
tısında orgeneral ve oramirallik
için de atama yapılması bek-

leniyor. Kara, Deniz ve Hava
Kuvvetlerinde halen korgeneral
ve koramiral olarak görev ya-
pan 5 isim terfi sırasında yer
alıyor. Buna göre, 3'üncü Ordu
Komutanı Korgeneral Veli Ta-
rakcı, Kara Kuvvetleri Kurmay
Başkanı Korgeneral Levent Er-
gün, 2'nci Ordu Komutanı Kor-
general Metin Tokel, Donanma
Komutanı Koramiral Kadir Yıl-
dız, Hava Kuvvetleri Kurmay
Başkanı Korgeneral Rafet Dal-
kıran'ın bir üst rütbeye terfi
konusu YAŞ toplantısında de-
ğerlendirilecek. Çalışmalarının
bir günde tamamlanması ön-
görülen YAŞ'ın kararları Cum-
hurbaşkanı Erdoğan'ın onayı-
nın ardından uygulamaya ko-
nulacak. lANKARA-AA
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Yüksek Askeri Şura bu hafta toplanıyor
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Cumhurbaşkanlığı İletişim Başkan-
lığı, Kıbrıs meselesinin geçmişine
ışık tutmak amacıyla "Suç Kimde?
Bugün Geçmişten Ayrı Düşünüle-
mez" adlı kitap yayımladı. Kitabın
takdim yazısını kaleme alan Cum-
hurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan,
Kıbrıs meselesini, "uluslararası iliş-
kiler alanının belki de en uzun süre
müzakere edilen ve çözüme kavuş-
mayan karmaşık bir fenomen" şek-
linde nitelendirdi. Erdoğan, "Tarih
boyunca çeşitli etnik ve siyasi ger-
ginlikler, jeopolitik çıkarlar ve ulus-
lararası müdahalelerle şekillenen
tarihsel geri planın belgelendirilerek
anlatılması ve Ada'nın sosyolojik
dokusunun anlaşılması, çözüme su-
nulacak katkının olmazsa olmazıdır."
değerlendirmesinde bulundu. Özel-
likle 1960'lı yıllardan itibaren Kıbrıs
Adası'nda yaşanan etnik ve siyasi
gerginliklerin bugüne kadar uzanan
meselenin temelini oluşturduğunu
anımsatan Erdoğan, Kıbrıs Türk
halkının tarih boyunca maruz kaldığı
haksızlıklar ve saldırıların, bugünkü
sorunların anlaşılması için kritik bir
perspektif sunduğuna dikkati çekti.
Ada'da yaşayan Türk ve Rum top-
lumları arasında 1960'lı yıllarda
başlayan ve 1963'te yoğunlaşarak
Türk toplumunu hedef alan saldı-
rıların, Türk toplumunun güvenliğini
tehlikeye attığını belirten Erdoğan,
şunları kaydetti: "Elbette Ada'daki
Türk varlığının yok edilmesine yö-
nelik faaliyetler, Ada'nın stratejik
konumu ve Ada üzerinde hakimiyet
kurma çabalarıyla yakından ilişkilidir
ve bunlardan bağımsız düşünüle-
mez. Ada'daki Türk toplumuna yö-
nelik katliamlar, Kıbrıs'ın Yunanis-
tan'a bağlanması Enosis hedefiyle
birlikte, Kıbrıs'taki Türk toplumunun
varlığını tehdit eden bir unsur haline
gelmiştir. Bu dönemde, Kıbrıs Türk
halkı, kendi güvenliği ve varlığını
koruma mücadelesi vermiştir.  Etnik
bir temizlik planı çerçevesinde Rum
saldırıları ve Enosis hedefi, Kıbrıs
Türk toplumunun varlığını tehdit
ederek Türkiye’nin 1974'teki mü-
dahalesini zorunlu kılmıştır. Türkiye,
garantörlük hakkını kullanarak, bü-
tün siyasi ve diplomatik yolları de-
nedikten sonra Kıbrıs Türk halkını
korumak ve Ada'da barışı sağlamak
amacıyla 20 Temmuz 1974 tarihinde
Kıbrıs Barış Harekatı'nı gerçekleş-
tirmiştir."  lANKARA-AA

Manavgat yangının ardından TOKİ'nin yaptığı
788 konut hak sahiplerine teslim edildi

Cumhurbaşkanı Erdoğan başkanlığında yapılacak YAŞ'ta albayların terfileri ile görev sürele-
rinin uzatılması işlemlerinin yanı sıra generallerin terfi ve atama dosyaları ele alınacak.

Cumhurbaşkanı Recep Tay-
yip Erdoğan, Rize'nin Gü-
neysu ilçesinde komşula-
rını ziyaret etti. Cumhur-
başkanı Erdoğan, Güney-
su'da kurulan Potomya
Arama Kurtarma ekibiyle
görüştü, derneğin çalışma-
ları hakkında bilgi aldı.

Komşularını ziyaret eden
Erdoğan, çocuklara oyun-
cak dağıttı, komşularıyla
bir süre sohbet etti. Bir
çocuğun milli takım for-
masını da imzalayan Er-
doğan, ziyaretin ardından
vatandaşlarla fotoğraf çek-
tirdi. l7RİZE-AA

Cumhurbaşkanı Erdoğan
Güneysu’da komşularını

ziyaret etti
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K Parti Genel Baş-
kan Yardımcısı ve
Parti Sözcüsü

Ömer Çelik, "CHP'de 'Mavi
Vatan' için 'yayılmacı politika'
diyen dış politika kurmayı,
yerini 'Mavi Vatan' için 'masal'
diyen bir diğerine bırakmış,
gözüküyor. Milli siyasetimize
karşı bu yaklaşımla konuşan
bazı CHP milletvekillerinin,
Türkiye'ye karşı başka dev-
letler tarafından kullanılan
sözde tezleri bu şekilde de-
falarca sahiplenmeleri, siyasi
savrulma ve sorumsuzluktur.
Mavi Vatanımız, ana vatanı-
mızın ayrılmaz bir parçasıdır."
ifadesini kullandı. Sosyal
medya hesabından yaptığı
paylaşımda, CHP Milletvekili
Namık Tan'ın "Mavi Vatan"
için "masal" nitelendirmesinin

kabul edilemez, sorumsuz
ve yakışıksız bir ifade oldu-
ğunu belirten Çelik, şunları
kaydetti: "Bu, Türkiye'nin
milli siyasetine karşı Yuna-
nistan'ın sözde tezlerine des-
tek veren, siyasi pusulasını
kaybetmiş bir yaklaşımdır.
CHP'de 'Mavi Vatan' için 'ya-

yılmacı politika' diyen dış
politika kurmayı, yerini 'Mavi
Vatan' için 'masal' diyen bir
diğerine bırakmış, gözüküyor.
Milli siyasetimize karşı bu
yaklaşımla konuşan bazı CHP
milletvekillerinin, Türkiye'ye
karşı başka devletler tara-
fından kullanılan sözde tez-

leri bu şekilde defalarca sa-
hiplenmeleri, siyasi savrulma
ve sorumsuzluktur. Mavi Va-
tan'ımız, ana vatanımızın ay-
rılmaz bir parçasıdır."

"Mavi Vatan"daki milli hak,
alaka ve menfaatleri korumak
için mücadele etmeye devam
edeceklerini vurgulayan Çelik,
"Yüce Meclis’imizin çatısı al-
tında, Yunanistan’ın ve başka
devletlerin iddialarını savun-
ma noktasına savrulanların
söyledikleri ’siyasi masal’ ol-
maktan öteye gitmez. Yuna-
nistan’ın iddialarıyla benzer
siyasi masal yazanların, Tür-
kiye’nin Ege'de ve Akdeniz'de-
ki haklarına sahip çıkmayı bir
an önce gündemlerine alma-
ları daha sağlıklı bir yol ola-
caktır." değerlendirmesinde
bulundu. lANKARA-AA
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ORTAŞ

www.ittifakgazetesi.com

8 PAZARTESİ
29 TEMMUZ 2024 Gündem İttifak

AK Parti Genel Başkan Yardımcısı ve Parti Sözcüsü Çelik, "CHP milletvekillerinin,
Türkiye'ye karşı kullanılan sözde tezleri defalarca sahiplenmeleri, siyasi savrulma
ve sorumsuzluktur. Mavi Vatan'ımız, ana vatanımızın ayrılmaz bir parçasıdır." dedi.

Ömer Çelik: Mavi Vatan’ımız, ana
vatanımızın ayrılmaz bir parçasıdır

Ekosistem bütünlüğünü görme-
den ve analiz etmeden yapılan

bütün uğraşılar doğanın yasala-
rına yenik düşmektedir. 

Eleştirel ve sorgulayıcı yaklaşım
kişiye kendisini tanıma olanağı
sunar ki kişiyi insan yapan unsurda
sorgulama ve eleştirel süzgeçten
geçmektir. Sokrates'in, "Sorgulan-
mamış bir hayat yaşamaya değer
değildir" ifadesi bunun en güzel
anlatımıdır. Günümüzde yaşadı-
ğımız birçok olumsuz olay sonucu
daha iyi anlaşılıyor. Karadeniz’de
para-ranta yenik düşmüş insan ve
sistemin derelere doğanın kura-
larının dışında ev yapması oluşan
bütün gözyaşı ve kayıplar insan
aklının basit bir sonucu olup sor-
gulanmadan işe başlandığı görü-
lüyor. Bölgenin geçmiş iklim veri-
leri, yaşanmış deneyimler ve bili-
min öngörüsü dikkate alınmadan
derenin içine yapılan yerleşim yer-
leri ve yollar bir yağışla yerinden
kopartılıp denize sürüklendi. 

Doğanın merhameti yok
ve gözyaşına da bakmıyor.

İnsanın kendisini tanıması an-
cak felsefe yapmakla yani sor-
gulama yaparak sağlanır. Antik
Yunanlılar “Kendini tanı!” sözünü
ilk kullanan ve felsefe yapan
topluluk olarak bu ifadeyi tapı-
naklarının kapısına yazmışlardır.
Yunus “kendini bil, sen kendini
bilmesen bu nice okumadır” di-
zelerinde felsefe yamanın ta ken-
disidir. Bu bağlamda insanın ken-
disini tanıması ve farkına varması
ancak felsefenin metodu olan
sorgulama ve eleştirel okuma ve
felsefe yardımıyla ulaşabilir.

İnsanın geçmişten günümüze
arayışı bir şekilde kendini tanıma
ve varlığının farkına varma ara-
yışıdır. Bu aydınlanma arayışıdır
da. Aslında insan değer canlı-
lardan farklı olarak kendi yaşa-
mını kendisi belirliyor. İnsan ken-
di kaderini kendisi belirler de-
nilen olgu. Ancak insanın kendi
yolunu kendisinin belirlemesi,
içinde bulunduğu ortamı ve za-
manı analiz etmiş olması, far-
kındalığının yüksek olması ge-
rekir. Tabii felsefi düşünce bece-
risine sahip olmasına da bağlı.
İsviçreli düşünür Carl Gustav
Jung’un (1875-1961) ifadesiyle
“Hayatın akıntılarında yüzen hiç
kimse dertsiz kalmaz” çıkarımın-
dan hareketle insanın yaşam yol-
culuğunda yolunu kaybetmemesi
için önemli araç olarak ufuklar
açmaktadır.

Afşar Timuçin hoca, “insanı
kendisini var eden bir varlık ola-
rak bilinç ile var olmaktadır” di-
yor. İnsanın bilinç edinmesi ve
tarih içinde yaşayarak ve tecrü-
beyle bilinç oluşturmakta ve ka-
zandığı bilinç ile mutluluk ve
erdem sahibi olmaya çabalamak-
tadır. Bilinç ve erdem bir üst
kültürel birikim ile olmaktadır.
Sıradan bir insan naif, insancıl
ve merhametli olabilir, ancak
onu açıklayamaz ve insanlık için
önemini tanımlamayabilir.

Bilinç yetkin olmayanınca ah-
lakta sözde kalmaktadır. Toplu-
mun yaşadığı ahlakla ilgili birçok
konuda bilinç eksenli ahlak ye-
rine görgü ve kulaktan duyma
ahlak anlayışıyla çıkara dayalı
bir geçici yapı ortaya çıkmaktadır.
Ahlak ve toplumsal normların
çalışmamsı beraberinde birçok
sorunu da doğurmaktadır.

İnsanın kendisini var eden
arayışında bilincin önemli bir
yeri bulunmaktadır. Günümüzde
yaşanan birçok sorunun teme-
linde bilinç kıtlığı ve yetersizli-
ğinin bulunduğu anlaşılıyor. Bu-
günkü yetersizliklerin temelinde

de kavramların yetirince anla-
şılmamış olması ve be bu konuda
eğitimimizin yetersizliği görül-
mektedir. Afşar hoca “kişi kul-
landığı kelime ve kavramları an-
lamamışsa bilinç ve yetkin bilinç
sahibi de olunmamaktadır” diyor.
Biraz yakından bakınca çoğu ki-
şinin ne denli yetersiz olduğu
ve çoğunluğunun da okumadığı
ve kullandığı kelime sayısının
yetersizliği hemen görülmektedir.
Yaşanan tecrübeler maalesef bir-
çok konunun ezbere konuşuldu-
ğu ve bilgi alındığı gibi analiz
edilmeden ve anlaşılmadan karşı
tarafa nakledilmektedir. Felsefe
anlayışı bu bağlamda kafa ve
kavram karışıklığının giderilme-
sinde önemli zihin açıcı süreçler
ortaya koymaktadır.

Kendin olmak bedel ödetiyor
İnsanlık geçmişten geleceğe

kendi var etmeye çalışırken el-
bette bedellerde ödemektedir. Ne
yazık ki günümüzde hemen her
toplumda “kendin olmak”, kendi
görüşlerini özgürce savunabil-
mek, yanlışa yanlış demenin be-
deli ağır olmaktadır. İnsan insanı
sahip olduğu gücü ile kontrol al-
tına almaya çabalamaktadır. İn-
sanın insanı köleleştirdiği ve
bunu halen farklı bir biçimde
sürdürdüğü dünyamızda çok cid-
di bedeler ödenmiştir. Aynı şe-
kilde insanın insanca yaşaması
için dirençlerde halen devam et-
mektedir. Bu arayışta kendisinin
farkında olan ve yaşamı cesur
bir şekilde sorgulayanların ve
araştıranların büyük ölçüde ba-
şarabildiği, diğerlerinin ise beşeri
varlık olarak doğal beslenme ve
çoğalama işlevinin görmenin öte-
sinde çok da geçemedikleri sıkça
vurgulanmaktadır.

Dünyanın sorunları bilinen
yöntemlerle çözülemiyor

Son 42 yılda ikiye katlanmış
dünya nüfusunun aş-iş ve barınma
yanında diğer sosyal ihtiyaçlarını
karşılayacak bir öngörü ve plan-
lamada yapılamadığı için sorunlar
artık çözülemez ve taşınamaz
oldu. İkinci dünya savaşından bu
yanan dünyaya askeri, ekonomik
ve toplumları kendi içinde kam-
plaştırarak norm vermeye çalışan
ABD ve Avrupa Birliği ülkeleri
bugün kendi sorunlarını da çö-
zemez duruma geldiler. Günüz
dünyasında toplumların ağırlaşan
sorunlarının çözümünde yeniden
felsefeye yönelmemiz, yaşanıla-
bilir bir dünya için felsefe yap-
manın kaçınılmaz görülüyor. Mev-
lana’nın belirtiği gibi “yeni bir
şey söylemek” gerekiyor.

Yeni bir şey söylemek/söyle-
yebilmek, sorunları konuşturacak
ve arka planını deşifre edecek
tartışmaların sağlanması ancak
felsefi sorgulama yaklaşımı ile
mümkün olacaktır. Üniversitelerin
bilimin her alanında yeniden fel-
sefe yaparak sorgulatmayı ve çö-
züm önerilerini oluşturacak zi-
hinsel süreçleri hareket geçirmesi
gerekir. Bu bağlamda Ç.Ü. Felsefe
grubu tarafından 10 Mayıs
2019’da düzenlenen felsefe fes-
tivalinde konuşmacı olarak davet
edilen Prof. Dr. Afşar Timuçin
konuşması ve ufuk açıcı soruları
çok öğreticiydi. Bu ve bundan
önceki felsefi nitelikteki toplan-
tıların kent merkezinde halka
açık olarak yapılıyor olması bil-
ginin toplum katında konuşul-
masına da kapı aralamıştır. Bu
girişim üniversite-toplum buluş-
ması bakımından son derce önem-
li bir etkinliktir. Toplumsal far-
kındalığı artırmak için bu tür et-
kinliklerin devam etmesinde yarar
bulunmaktadır.

A

“Geleceğini geçmişiyle kuran
varlık: İnsanın Tarihi yolculuğu
ciddi bir öğretidir (2)

TBMM Genel Kurulunda kabul
edilen AK Parti'nin Meclis'in
çalışma takvimine ilişkin grup
önerisine göre, sahipsiz hay-
vanlara yönelik kanun teklifinin
görüşmelerinin tamamlanma-
sının ardından Meclis tatile gi-
recek. Genel Kurulda AK Par-
ti'nin Meclis'in çalışma takvi-
mine ilişkin grup önerisi görü-
şüldü. Oylama sonucunda ka-
bul edilen AK Parti grup öne-
risine göre, Avrupa Konseyi
İmtiyaz ve Muafiyetleri Umumi
Anlaşmasına Ek Üçüncü Pro-
tokolün Onaylanmasına Dair
Kanuna Ek Kanunda Değişiklik
Yapılması Hakkında Kanun Tek-

lifi, Avrupa İmar ve Kalkınma
Bankasının Kuruluş Anlaşma-
sında Değişiklik Yapılmasına
İlişkin 259 ve 260 Sayılı Gu-
vernörler Kurulu Kararlarının
Onaylanmasının Uygun Bu-
lunduğuna Dair Kanun Teklifi
ile Türkiye ile Ukrayna Arasında
Serbest Ticaret Anlaşmasının

Onaylanmasının Uygun Bu-
lunduğuna ve Anlaşmanın Ek-
lerine İlişkin Değişikliklerin
Cumhurbaşkanınca Doğrudan
Onaylanmasına Dair Yetki Ve-
rilmesine İlişkin Kanun Teklifi
gündemin 2, 3 ve 4'üncü sıra-
sına alındı. Bugün bu uluslar-
arası anlaşmaların görüşmele-

rinin tamamlanmasına kadar
Genel Kurul çalışmalarını sür-
dürecek. Sahipsiz hayvanlara
yönelik kanun teklifi ise gün-
demin beşinci sırasına alındı.
Sahipsiz hayvanlara ilişkin ka-
nun teklifinin görüşmelerine
yarın başlanacak. Görüşmelerin
yarın tamamlanmaması halinde
Pazartesi, Salı, Çarşamba gün-
leri de Genel Kurul çalışmala-
rına devam edecek. Genel Ku-
rulda sahipsiz hayvanlara yö-
nelik kanun teklifinin görüş-
melerinin tamamlamasının ar-
dından Meclis 1 Ekim Salı günü
saat 15.00'te toplanmak üzere
tatile girecek. lANKARA-AA

Meclis, sahipsiz hayvanlara yönelik kanun teklifinin 
görüşmelerinin tamamlanmasının ardından tatile girecek
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TBMM İliç Maden Kazasını
Araştırma Komisyonu Başkanı
ve AK Parti Antalya Milletvekili
Atay Uslu, rapor hazırlama sü-
recinde olduklarını, raporun
ekim ayında Meclis Başkanlı-
ğına sunulacağını ifade etti.
Atay Uslu, AA muhabirine, ko-
misyonun çalışmaları ve ha-
zırlanacak raporla ilgili açıkla-
malarda bulundu. Komisyonun,
TBMM Genel Kurulunun ka-
rarıyla kurulduğunu hatırlatan
Uslu, 3 ay süresince ilgili ba-
kanlıkları, kurumları, akade-
misyenleri, üniversiteleri, ilgili
odaları, sivil toplum kuruluş-
larını ve İliç'teki maden ocağını
işleten firma yetkililerini din-
lediklerini kaydetti. Kazanın
meydana geldiği İliç'teki maden
ocağında yerinde inceleme yap-
tıklarını anımsatan Uslu, kazada
hayatını kaybeden 9 maden
işçisinin yakınlarıyla görüştük-
lerini belirtti. Atay Uslu, ayrıca
farklı maden ocaklarındaki ça-
lışmaları görmek için Balıkesir
ve Uşak'taki altın madeni ocak-
larında da incelemelerde bu-
lunduklarını anlattı. Kendilerine
bilgi sunmak isteyen herkesin
yazılı bilgilerini aldıklarını ak-
taran Uslu, "15 bin sayfayı aşan
altın madenciliği dokümantas-
yonu oluştu. Bunları da üyele-
rimizle paylaştık. Komisyon ça-
lışmalarının sonunda da bunları
kamuoyu ile paylaşacağız. Altın
madenciliği konusunda, hem
işletme, hem çevresel etkilerin
önlenmesi, hem denetleme sü-
reçleriyle ilgili geniş bir dokü-
mantasyon oluştu." bilgisini
paylaştı. Kazayı araştırdıklarını

ve benzer kazaların olmaması
için de çalışmalar yaptıklarını
dile getiren Komisyon Başkanı
Atay Uslu, şöyle devam etti:
"Rapor hazırlama sürecimiz
devam ediyor, ekim ayı içeri-
sinde de raporu tamamlayıp
Meclis Başkanlığımıza sunaca-
ğız. Raporumuzda iki bölüm
olacak. Mevcut durumla ilgili
bir fotoğraf çekeceğiz, bunu
birinci bölümde yayınlayacağız.
İkinci bölümde de yaptığımız
araştırmalar, incelemeler, de-
ğerlendirmeler sonucundaki
tekliflerimiz, önerilerimiz ola-
cak. Burada da güvenli ve sür-
dürülebilir altın madenciliği
mimarisine destek olmak için
tek tek, madde madde teklif-
lerimizi sıralayacağız. 'Önce in-
san, önce çevre, sonra güvenli
madencilik' anlayışıyla güvenilir
ve sürdürülebilir altın maden-
ciliği nasıl yapılabilir, güvenilir
ve sürdürülebilir altın maden-
ciliği mimarisi nasıl kurgula-
nabilir bu konuda da çalışmalar
yapıyoruz. Yaptığımız çalışma-
lar bir araştırma raporu haline
gelecek. Araştırma raporumuz,
hem yasama organının, hem
de yürütme organının bundan
sonraki çalışmalarına destek

olacak. Raporumuz, yasama
organının madencilik, özellikle
altın madenciliği konusunda
bundan sonra ortaya koyacağı
mevzuat çalışmalarında da ade-
ta bir altlık olacak içerik ve
kapsamda olacak."

Raporun birinci bölümde
yaptıkları çalışmaların özetinin,
tespitlerin, Türkiye'de ve dün-
yadaki altın madenciliği sü-
reçlerinin yer alacağını söyle-
yen Uslu, önerilerin bulunacağı
raporun ikinci bölümünün
önemli olduğuna işaret etti.
Uslu, Türkiye'de altın maden-
ciliğinin yeni bir alan olduğunu,
ilk altın madeni dokümünün
19 Mayıs 2001'de yapıldığını
belirtti. Özellikle son 10 yılda
altın madenciliğinin artan iv-
meyle geliştiğine dikkati çeken
Uslu, bu alandaki faaliyetlerde
yeni düzenlemelere, yeni re-
güle çalışmalarına doğal olarak
ihtiyaç olduğunu söyleyerek,
şunları ifade etti: "Raporun
önerilerle ilgili ikinci bölümün-
de farklı başlıklar olacak. İzin
ve faaliyet süreçleri konusunda,
hem arama, hem işletme sü-
reçleri nasıl olacak, hangi dü-
zenlemeler yapılmalıdır, yeni
hangi kurallar getirilmelidir

bu konuda önerilerimiz olacak.
Denetlemeyle ilgili neler ya-
pılması gerektiği konusunda
da komisyon üyelerimizin ra-
porumuzda önerileri olacak.
Birden çok bakanlığı ve kuru-
luşu etkilediği için yeni bir de-
netleme süreci, yeni bir de-
netleme mekanizması veya ku-
rulu dahil olmak üzere, üze-
rinde çalıştığımız, ön fikirlerin
oluştuğu bir alan var."

Çevresel etkilerin değerlen-
dirilmesinin ve önlenmesinin
de önemli olduğunun altını
çizen Uslu, izlenebilirliğin ve
şeffaflığın daha da artırılması
için de önerilerde bulunacak-
larını bildirdi. Komisyon Baş-
kanı Uslu, şunları kaydetti:
"Madencilik faaliyetiyle beraber
aynı anda rehabilitasyon süreci
nasıl olur, eski duruma getirme
konusunda da hangi yeni
adımlar atılması hususlarında
da önerilerimiz olacak. İşçi
sağlığı ve iş yeri güvenliğiyle
ilgili önerilerimiz olacak. Altın
madenciliğinde çalışan maden
mühendisi, tekniker ve işçi
grubu var. Onların maden li-
selerinden itibaren, madende
ihtisaslaşmış üniversitelere ka-
dar eğitim süreçleriyle ilgili
neler yapılması gerekiyor, bu
konuda da önerilerimiz olacak.
Hedefimiz, insan ve çevreyle
barışık bir maden işletme sü-
recinin, altın madenciliği sü-
recinin sistematize edilmesi.
Hedefimiz, 'önce insan, önce
çevre, sonra madencilik' an-
layışıyla sürdürülebilir ve gü-
venilir altın madenciliğini güç-
lendirmek." lTBMM-AA

TBMM İliç Maden Kazasını Araştırma 
Komisyonu, rapor hazırlama sürecini başlattı
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Venezuela'da halk, 2025-2031 dö-
neminde görev yapacak yeni devlet
başkanını belirlemek için oy kulla-
nıyor. Venezuela'da 21 milyonu aşkın
kayıtlı seçmen 15 bin 767 merkezde
yerel saatle 06.00'da (TSİ 13.00)
açılan sandıklarda oy kullanmaya
başladı. Adayların isimlerinin yer
aldığı makinelerde tercihlerini yapan
seçmen, tercihinin çıktısını maki-
neden alıp sandığa atacak. Ülkede
oy verme işlemi yerel saatle 18.00'e
kadar sürecek. Venezuela'da 10 ada-
yın katılacağı devlet başkanı seçi-
minde yarış, Büyük Vatansever Ku-
tup (Gran Polo Patriotico) adayı

Devlet Başkanı Nicolas Maduro ve
muhalefet koalisyonu Birleşik De-
mokratik Platform (PUD) adayı Ed-
mundo Gonzalez arasında geçecek.
10 yıl sonra tüm
partiler katılıyor

Diğer adayların Benjamin Rausseo,
Antonio Ecarri, Daniel Ceballos, Luis
Eduardo Martinez, Jose Brito, Claudio
Fermin, Javier Bertucci ve Enrique
Martinez olduğu belirtildi. Ulusal
basında çıkan haberlere göre, ülke
genelinde seçimlerin güvenliğini sağ-
lamak için 380 binden fazla asker
ve polis görevlendirildi. Devlet baş-

kanı adaylarından Gonzalez'in se-
çimi kazanması durumunda, ikti-
dardaki Venezuela Birleşik Sosyalist
Partisinin (PSUV) 25 yıllık yönetimi
son bulacak. Maduro ise devlet baş-
kanı seçimini kazanması halinde
üçüncü kez bu görevi yürütecek.
Venezuela'da 10 yıl sonra ilk kez
tüm muhalefet partileri seçimi boy-
kot etmeme kararı aldı. Aralarında
Türkiye'nin de olduğu çok sayıda
ülke, Venezuela'daki seçimlere göz-
lemci gönderdi. Seçimlerden zaferle
çıkan aday, 10 Ocak 2025'te ülkenin
yeni devlet başkanı olarak yemin
edecek.        lKARAKAŞ-AA

Venezuela’da halk devlet başkanı seçimi için sandık başında

LOKMAN İLHAN

nadolu Ajansı foto muhabiri
Lokman İlhan, pazar günü
yapılacak Venezuela seçim-

lerini AA Analiz için kaleme aldı.
Ekonomik ve siyasi krizler, yap-

tırımlar, hiperenflasyon, protesto
ve şiddet eylemleri, darbe ve suikast
girişimleri ve göçle anılan Latin
Amerika ülkesi Venezuela, yarın
yıllar sonra ilk kez muhalefetin de
favori görüldüğü bir devlet başkanı
seçimi yapacak. Güney Amerika
ve Karayipler başta olmak üzere
tüm kıtada politik, ekonomik ve
askeri yansımaları olacak seçim-
lerde 10 aday olsa da yarış Devlet
Başkanı Nicolas Maduro ile Maria
Corina Machado liderliğindeki mu-
halefetin adayı Edmundo Gonzalez
arasında geçecek.

Diğer adaylar Benjamin Rausseo,
Antonio Ecarri, Daniel Ceballos, Luis
Eduardo Martinez, Jose Brito, Claudio
Fermin, Javier Bertucci ve Enrique
Marquez’in de boy ölçüşeceği seçim-
lerde rakamlar, anketler, gözlemciler
ve yeni dönemdeki muhtemel geliş-
melere yakından bakmak gerekiyor.
21 milyondan fazla seçmeni olan Ve-
nezuela’nın 2025-2031 dönemi devlet
başkanını seçmek için 102’si ülke dı-
şında olan 15 bin 797 merkezdeki 30
bin 26 masada oy kullanılacak. Ço-
ğunluğu alanın kazandığı sistemde,
seçmenler adaylarını makinelerde oy-
layıp alacakları çıktıyı sandığa atacak.

Birleşmiş Milletlere (BM) göre
sayıları 7,7 milyonu bulan ülke
dışındaki Venezuelalıların çoğun-
luğu seçmen olsa da sadece yakla-
şık 70 bini oy kullanabilecek. Di-
asporanın büyük bölümünün mu-
halefeti desteklediği göz önüne
alındığında “favori aday” Gonzalez,
önemli bir yurt dışı potansiyelini
oya çeviremeyecek.
Anketler çarpışıyor

Maduro'nun destekçileri son dö-
nemde toparlanma gösterse de sokak
üstünlüğünün, daha çok muhalefette
göründüğü ülkede kampanya süre-
cinde anket savaşları da yaşandı. Hiç-

biri tam kabul görmeyen anketleri
hükümet “algı oluşturmak”, muhalefet
ise “güvenilmezlik”le suçluyor. An-
ketlerde Gonzalez’in oy oranı, Delp-
hos’ta yüzde 59,1, Consultores 21’de
yüzde 55 ila 60, ORC Consultores’te
yüzde 59,6, Amerika Birleşik Devletleri
(ABD) Clear Path’te yüzde 59 çıkarken
Devlet Başkanı Maduro’nun oy oranı
Delphos’ta yüzde 24, Consultores
21’de yüzde 25 ila 28, ORC Consul-
tores’te yüzde 12,5, ABD’li Clear
Path’te yüzde 33 olarak gösterildi.

Maduro’nun favori gösterildiği
anketler, “Hinterlances yüzde 56,7,
Data Viva yüzde 55,2, IdeaDatos
yüzde 56,8” şeklinde açıklanırken
aynı çalışmalarda Edmundo Gon-
zalez yüzde 23,2, yüzde 20,9, yüz-
de 22,2 oranlarında kaldı.

Yalnızca CECA Consultores’in ça-
lışmasında Gonzales yüzde 32,4, Ma-
duro yüzde 30,1 gibi yakın rakam-
larda çıkarken en dikkati çekici konu
ise ORC Consultores'in anketinde
yüzde 18'lik bir grubun Maduro’nun
yeniden kazanması durumunda ülkeyi
terk edeceklerini söylemesi oldu. Bu
araştırma Brezilya Devlet Başkanı
Lula da Silva ya da Kolombiyalı mev-
kidaşı Gustavo Petro’nun neden Ma-
duro ile dayanışma göstermediğinin
cevaplarından biri olabilir. Öte yandan
Maduro'nun yüzde 50,61'e yüzde
49,12 ile kazandığı 2012 seçimlerinde
katılımın yüzde 79,65, yüzde 67,84'e
yüzde 20,93 ile kazandığı 2018 se-
çimlerinde ise katılımın yüzde 46,07
olarak gerçekleştiği hatırlandığında
katılım sayısı ve muhalif oylar ara-
sındaki orantı dikkati çekiyor. Bu
açıdan bakıldığında anketlerden zi-
yade katılım oranının belirleyici ola-
cağı seçimlerde diğer bir tartışma
ise gözlemcilerle ilgili.
Gözlemciler

Dışişleri Bakanı Yvan Gil 630’dan
fazla yabancı gözlemcinin seçimi
izleyeceğini duyurdu. Afrika Birliği
(AfB), Latin Amerika Seçim Uz-
manları Konseyi, Karayipler Top-
luluğu (CARICOM), Latin Amerika
ve Karayip Devletleri Topluluğu
(CELAC) gibi organizasyonlar davet

edilenlerden bazıları.
Avrupa Birliği’nin (AB) yeni yap-

tırım kararları üzerine Venezuela
Ulusal Seçim Konseyi (CNE) tara-
fından yapılan davetin geri çekil-
mesiyle oyun dışı kaldığı seçimleri
Türkiye, BM, eski ABD Başkanla-
rından Jimmy Carter’in kurduğu
Carter Center da gözlemleyecek.
Muhalefet de müşahitlerine izin ve-
rildiğini ve tüm sandıkları izlemek
için hazır olacaklarını duyurdu.

Üst düzey bir heyetle seçimi ta-
kip edeceği bilinen Brezilya ise
Lula ve Maduro arasındaki atış-
manın ardından gözlemcilikten
vazgeçti. Diğer komşusu Kolombiya
da seçimi gözlemlemeyeceğini du-
yururken, “kaybederse kabullen-
mesi gerekir” diyen Arjantin’in sol-
cu eski Devlet Başkanı Alberto Fer-
nandez de Venezuela’nın kendisine
“gelme” dediğini açıkladı.

Gözlemciler büyük ihlaller ra-
porlamadığı sürece sonuçların ka-
bul göreceği beklenebilir fakat mu-
haliflerin yanında bölge ülkelerinin
ve AB’nin bıçak sırtı bir Maduro
galibiyeti karşısında seçimleri sor-
gulamaları kuvvetle muhtemel.

Maduro 3. kez seçilmek istiyor
Batı, uluslararası medya, mu-

halifler ve hatta solcu yoldaşları
dahi kaybedeceğine oynasa da Si-
mon Bolivar Büyük Vatansever Ku-
tup’unun adayı Nicolas Maduro
Moros yine de en güçlü aday.

Beyzboldan rock müziğe, şoför-
lükten sendikacılığa renkli bir profil
çizen 61 yaşındaki Maduro millet-
vekilliğiyle başladığı siyaset serü-
veninde selefi Chavez’in dışişleri
bakanı ve yardımcısı oldu. 2013’ten
bu yana devlet başkanlığı koltu-
ğundaki Maduro idaresinde eko-
nomi yüzde 75 daralırken, bilhassa
kendini devlet başkanı ilan eden
bir milletvekilinin batı dünyasınca
tanınmasıyla uzun bir buhrana dö-
nüşen ikinci dönemi, darbe ve sui-
kast girişimleri, protesto ve şiddet
eylemleri, elektrik kesintileri, işgal
tehditleri ve yaptırımlarla geçti.

Milyonlarca Venezuelalı başta
Kolombiya ve Brezilya gibi sınır

ülkeler olmak üzere tüm kıtaya
yayıldı. Maduro ülkeye maliyeti
çok ağır olan tüm bu buhranda
hayatta kaldı, yeni uluslararası iliş-
kiler geliştirdi ve uzun yıllar sonra
Venezuela ekonomisi toparlanma
emareleri gösterdi.

Maduro’ya karşı birleşen liderler
dahi tek tek siyaset sahnesinden
çekilirken, ABD ve AB yeniden Ma-
duro’yu muhatap almak zorunda
kaldı. ABD yargısının elinden sağ
kolu Alex Saab’ı kurtaracak kadar
mahir olan Maduro’nun teşkilatını
ve tabii ki devlet aygıtını en etkili
biçimde kullanacağını anketler ve
komşuları göz ardı ediyor olabilir.

Kazanması durumunda Vene-
zuela’da ciddi ekonomik iyileşmeler
olmayabilir fakat bıçak sırtı bir ga-
libiyet ülke içinde sokakları hare-
ketlendirebilir. Son dönemdeki ik-
tisadi rahatlamaya rağmen, 25 yıl-
dır uygulanan model radikal bir
şekilde değiştirilip ıslah edilmedikçe
ne Venezuela şaşalı günlerine ne
de bölgeye yayılan Venezuelalılar
ülkelerine dönebilir.

Guyana ile yaşanan Esequibo
sorunu yine en önemli bölgesel
meselelerden olacaktır. Maduro re-
ferandum, yasal düzenlemeler ve
sınırlı askeri hareketlilikle rölantide
tuttuğu gerginliği, karar aşama-
sındaki Uluslararası Adalet Divanı
(UAD) üzerinde baskı oluşturmak
ve bölgedeki statüyü zorlamak
amacıyla artırabilir. Maduro, Ko-
lombiya ve Brezilya ile ilişkileri
de güncellemek isteyebilir. Özellikle
Kolombiya, silahlı gruplarla yürüt-
tüğü müzakerelerde, Maduro'yu
eskisi kadar istekli bir garantör
olarak yanında bulamayabilir.
Edmundo Gonzalez 
ve lideri Maria Corina
Machado

Maduro'nun rakibi muhalif koa-
lisyon Birleşik Demokratik Plat-
form’un (PUD) adayı Edmundo Gon-
zalez ise 74 yaşında hariciyeci ve
akademisyen. Arjantin ve Cezayir
Büyükelçiliği yapan Gonzalez, se-
çimlerde “ordunun siyasetten çekil-

mesi”, göçen Venezuelalıların geri
dönmesiyle "ailenin birleştirilmesi”
ve serbest pazar ekonomisi ve dış
politikanın değiştirilmesini vadetti.

Muhaliflerin kendi aralarındaki
ön seçimini yüzde 92,5’le kazanan
ve fakat Venezuela sayıştayı Contra-
loria’nın daha önce kamu görevle-
rinden men cezası verdiği sert sağ
muhalif Maria Corina Machado’nun
ve önerdiği ismin aday olamamasıyla
önü açılan Gonzales, Machado’nun
aksine mutedil bir aktör. Chavizmle
iletişiminin açık olacağını söyleyen
Gonzalez’in kapsayıcılığı ya da “Cha-
vist”lere nasıl davranılacağı da ta-
mamen muhalefetin en güçlü lideri
Machado’yu ne kadar dengeleyebi-
leceğiyle alakalı olacaktır. Gonzalez
iktidarında yaptırımların kaldırıl-
masının yanında, dünyanın en büyük
petrol rezervlerine sahip Venezue-
la'ya başta bu alan olmak üzere
hızlıca dönecek batı sermayesiyle
hızlı bir ekonomik rahatlama yaşa-
nabilir. Çoğunluğu ülkelerinden
"gurbetçi" gibi çıkan Venezuelalıların
dönüşünün önünü açabilecek bu
durum Gonzalez'e vaadini gerçek-
leştirme imkanı sunarken Venezue-
lalıları göndermek isteyen bölge ül-
kelerini de rahatlatabilir. Esequibo
meselesini UAD'ye bırakması muh-
temel olan Gonzalez, ülkenin askeri
davranışlarını ve ittifaklarının de-
ğiştirmek zorunda kalacak. Rusya
ve İran gibi askeri ortakların olma-
yacağı yeni dönemde en karmaşık
durum ise Kolombiya sınırında ya-
şanabilir. Kolombiya’nın barış gö-
rüşmeleri yürüttüğü ve Venezuela’da
varlık gösteren (özellikle) sol ör-
gütlerin yeni düşman olarak kod-
lanması kuvvetle muhtemel. Vene-
zuela’ya yeni bir çatışma alanı oluş-
turabilecek böyle bir durum Ko-
lombiya’ya müzakerelerde büyük
bir rahatlama getirecektir.

Kazanırsa 6 ay sonra görevi dev-
ralacak Gonzalez yönetiminde tüm
bunlar karşısında tutumu en merak
edilen kurum ise Bolivarcı Ulusal
Silahlı Kuvvetler olacaktır.

[Lokman İlhan, Anadolu
Ajansı foto muhabiridir.]

Venezuela seçimlerinde sonucu katılım belirleyecek

Gözlemciler büyük ihlaller raporlamadığı sürece sonuçların
kabul göreceği beklenebilir fakat muhaliflerin yanında

bölge ülkelerinin ve AB’nin bıçak sırtı bir Maduro galibiyeti
karşısında seçimleri sorgulamaları kuvvetle muhtemel.

A

FOTOĞRAF: AA
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Gazze Şeridi'nin birçok bölgesinde
cilt hastalıkları yaygınlaşıyor

Gazze’de 1 milyon 300 bini
aşkın Filistinli yerinden edildi
Gazze Şeridi'nde 1 milyon 300
bini aşkın Filistinlinin, Gazze
içinde çeşitli bölgelere zorunlu
göç ettiği, bu göçlerden çoğu-
nun kuzeyden güneye gerçek-
leştiği bildirildi. Gazze'deki Sivil
Savunma Müdürlüğünün Te-
legram hesabından yapılan açık-
lamada, İsrail'in kara saldırıla-
rının başladığı 27 Ekim'den bu
yana evlerini terk eden Filis-
tinlilerin, en temel ihtiyaçlarının
bile karşılanmadığı barınma
merkezlerine zorunlu olarak
göç ettikleri belirtildi. Açıkla-
mada, Birleşmiş Milletlerin
(BM) "Gazze'deki bütün aile-
lerin en az bir kere, bazılarının
ise 9 kere yerinden edildiği ve
bunun Cenevre Sözleşmesi ile
uluslararası insancıl hukuka ay-
kırı olduğunu" belirttiği rapo-
runa işaret edildi. Gazze'de 1
milyon 300 bini aşkın Filistin-
linin evlerini terk ederek çeşitli

bölgelere zorunlu olarak göç
ettiği, göçlerin büyük kısmının
ise kuzeyden güneye gerçek-
leştiği bilgisi verildi. Yüzbinlerce
kişinin sığındığı mekanların gü-
venli olmadığı ve çoğu çocuk
ve kadın binlerce yerinden edil-
miş Filistinlinin İsrail'in saldı-
rılarında öldüğü ifade edilen
açıklamada, uluslararası insancıl
hukukun, tüm sivillerin korun-
masını garanti ettiği ve kor-
kutma, şiddet veya aç bırakma
yoluyla zorla göç ettirilmelerini
yasakladığı vurgulandı. İsrail'in
son haftalarda barınma mer-
kezlerine yönelik saldırıları yo-
ğunlaştırdığına işaret edilen
açıklamada, bugün Deyr el-Be-
lah'ta sığınmacıların barındığı
Hadice Okuluna düzenlenen
saldırıda da 15'i çocuk, 8'i kadın
olmak üzere 31 kişinin öldüğü,
onlarca kişinin yaralandığı be-
lirtildi. lGAZZE-AA

ABD, Japonya ve Güney Kore Savunma
Bakanları üçlü işbirliğini görüştü

İran'da 5 Temmuz'da yapılan cum-
hurbaşkanlığı seçimlerinin ikinci tu-
runu kazanan Mesud Pezeşkiyan,
mazbatasını ülke lideri Ayetullah
Ali Hamaney'den alarak göreve baş-
ladı. İran'ın başkenti Tahran'da İmam
Humeyni Hüseyniyesi'nde düzenle-
nen mazbata törenine İran lideri
Hamaney ile Pezeşkiyan'ın yanı sıra
geçici Cumhurbaşkanı Muhammed
Muhbir, Meclis Başkanı Muhammed
Bakır Kalibaf, Yargı Erki Başkanı
Gulamhüseyin Muhsini Ejei ve diğer
üst düzey yetkililer katıldı. İçişleri
Bakanı Ahmed Vahidi'nin 14'üncü
dönem cumhurbaşkanlığı seçimlerine
ilişkin raporu sunmasının ardından
Hamaney, Pezeşkiyan'ın cumhur-
başkanlığını onaylayarak mazbatasını
teslim etti. Törende konuşan Ha-
maney, seçim sürecindeki tartışma-
ların sona ermesi gerektiğini belir-
terek, "Seçimde kaybedenimiz yoktur.
Millet galip geldi. Halk, değerli bir
cumhurbaşkanı seçti. Hepimiz büyük
işler başarması için ona ve hükü-

metine yardım etmeliyiz." dedi. Ül-
kesinin dış politika tercihlerine ilişkin
de değerlendirmelerde bulunan Ha-
maney, önceki hükümet dönemin-
deki komşularla ilişkileri önceleyen
politikanın devam etmesi gerektiğini
vurgulayarak, "Dış politika alanındaki
önceliklerimiz komşularımız, Asya
ve Afrika gibi ülkeleri gibi diploma-
simizin kapsamını genişleten ülke-
lerdir. Avrupa ülkelerine bir düş-
manlığımız yok ancak onlar bize
karşı son yıllarda kötü tutum sergi-
lediler." diye konuştu. Hamaney, ül-
kenin küresel sorunlara yaklaşımının
"aktif ve etkili" olması gerektiğini
belirtti. Savaş ve soykırım suçlarıyla
itham edilen İsrail Başbakanı Ben-
yamin Netanyahu'nun ABD Kon-
gresi'nde alkışlarla karşılanmasına
da değinen Hamaney, "Siyonist rejim
bir devlet değil, bir suç çetesi, bir
katil terör çetesidir. Savaş suçlusunun
(Netanyahu) Amerikan Kongresi'nde
dinlenmesi büyük rezaletti." ifade-
lerini kullandı. lTAHRAN-AA
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ABD Savunma Bakanı Lloyd
Austin, Japonya Savunma
Bakanı Kihara Minoru ve
Güney Kore Savunma Ba-
kanı Shin Won-sik bir araya
gelerek güvenlik alanında
üçlü işbirliğini ele aldı. Pen-
tagon'dan yapılan açıklama-
ya göre, Austin, Kihara ve
Shin, Japonya'da bir araya
geldi. Güvenlik alanında
üçlü işbirliğine bağlılıklarını
yineleyen bakanlar, bölge-
deki güvenlik endişelerini
istişare ederek Kore Yarı-
madası ve Hint-Pasifik gibi
bölgelerde barış ve istikrara
"katkı sağlamaya" istekli ol-
duklarını ifade etti. Kuzey
Kore'yi "nükleer ve füze teh-
didinden caydırma" konu-
sunda da çalışmalarını sür-
düreceklerine işaret eden
Austin, Shin ve Kihara, Rus-
ya ve Kuzey Kore arasında
"artış gösteren askeri ve eko-
nomik işbirliğine" ilişkin en-
dişelerini dile getirdi. Taraf-
lar, Kuzey Kore'nin "nükleer

sistemlerde çeşitlenmesini,
balistik füze test ve fırlat-
malarını" kınayarak Pyong-
yang yönetimine bu faali-
yetlerini durdurma çağrısı
yaptı. Bilgi paylaşımı, da-
nışma, üçlü eğitim ve sa-
vunma hedeflerini de içeren
güvenlik alanındaki üçlü iş-
birliği mutabakatı da taraf-
larca imzalandı. Penta-
gon'dan yapılan açıklamaya
göre, ABD Savunma Bakanı
Austin, Güney Koreli mev-
kidaşı Shin ile Tokyo'da ikili
görüşmesinde Kuzey Ko-
re'nin çöp balonu gönderme
faaliyetlerine ilişkin görüş-
lerini paylaştı. Austin ve
Shin, Pyongyang yönetimini
söz konusu "provokatif faa-
liyetlerini derhal durdur-
maya" çağırdı. Güney Ko-
re'de bulunan Kuzey Koreli
sığınmacılar ve aktivistler,
Pyongyang'ı eleştiren pro-
paganda broşürleriyle dolu
büyük balonları Kuzey'e yol-
lamıştı. lTOKYO-AA

İsrail'in saldırıları ve ablukası al-
tındaki Gazze Şeridi'nin pek çok
yerinde çevre kirliliği ve hijyen
malzemelerine erişimin olmaması
başta çocuklar olmak üzere Filis-
tinliler arasında cilt hastalıklarının
yayılmasına neden oluyor. Saldırılar
sonucu defalarca yerinden edilen
Filistinlilerin kaldığı barınma mer-
kezleri ve okullardaki nüfus yo-
ğunluğu, altyapının tahrip olması
sonucu sokaklarda biriken atık sular,
çöp yığınları, temiz içme suyu, te-
mizlik malzemeleri ve ilaca erişimde
yaşanan sıkıntı, sıcak hava ve sinek
gibi haşeratın çoğalması nedeniyle
salgın hastalıklar hızla yayılıyor.
Başta çocuklar olmak üzere çok
sayıda kişide uyuz ve su çiçeği gibi
bulaşıcı cilt hastalıkları gözlemle-
niyor. Kuzeydeki Gazze kentinin
doğusundaki El-Ehli Baptist Has-
tanesinde, cilt hastalıklarına yaka-
lanan çocuklar kısıtlı imkanlarla
da olsa tedavi edilmeye çalışılıyor.
Seca Kireyyim'in, 9 yaşındaki oğlu
da hastanede tedavi gören çocuk-
lardan biri. Kireyyim, suların kirli
oluşu, sığındıkları okullardaki kötü
hayat koşulları, okulların aşırı ka-
labalık oluşu ve temizlik maddele-
rinin bulunmayışı nedeniyle çocuk-
ların cilt hastalıklarına yakalandı-
ğına işaret etti. Çocukların yeterli
şekilde beslenemediğine ve tedavi
için gerekli ilaç ve merheme ulaşa-
madığına değinen Kireyyim, "Bu
çocuklara merhamet edin." diyerek
dünya ülkelerine seslendi. Rana
Ebu Kernub'un kızı ise hastanede
su çiçeği tedavisi görüyor. Kernub,
"Okullar temiz değil ve aşırı kala-
balık. Her yer çöp yığını ve atık su-
larla dolu, banyo yok, temiz su
yok, yiyecekler bile sağlıklı değil.
Hava sıcak ve sinek çok fazla, gö-
rülmemiş bir kirlilik var." diyerek
cilt hastalıklarına sebep olan ne-
denleri sıraladı. El-Ehli Baptist Has-
tanesi doktorlarından Muhammad
eş-Şeyh de göç edilen yerlerdeki
nüfus yoğunluğu ve kirlilik nede-
niyle cilt sorunlarının yaygınlaştığını
dile getirdi. Şeyh, cilt hastalıklarının
önüne geçilmesi için derhal temiz
su ve ilaca erişimin sağlanması,
atık suların arıtılması, çöplerin top-
lanması ve barınma merkezlerine
sağlıklı gıda girişinin olması ge-
rektiğini vurguladı. lGAZZE-AA
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İran Cumhurbaşkanı Pezeşkiyan, Hamaney’den
mazbatasını alarak resmen göreve başladı

İsrail ordusunun Gazze Şe-
ridi'ne 7 Ekim 2023'ten bu
yana düzenlediği saldırı-
lardaki can kaybı, son 24
saatte 66 kişi artarak 39
bin 324 oldu. Gazze'deki
Filistin Sağlık Bakanlığın-
dan yapılan yazılı açıkla-
mada, İsrail'in Gazze Şeri-
di'ne 296 gündür sürdür-
düğü saldırılara ilişkin bilgi
verildi. İsrail ordusunun
son 24 saatte düzenlediği
saldırılarda 66 Filistinlinin
daha öldürüldüğü, 241 ki-

şinin yaralandığı belirtildi.
İsrail'in 7 Ekim 2023'ten bu
yana Gazze Şeridi'ne dü-
zenlediği saldırılarda ölen-
lerin sayısının 39 bin 324'e,
yaralı sayısının da 90 bin
830'a çıktığı bildirildi. Açık-
lamada ayrıca hâlâ enkaz
altında ve yol kenarlarında
cesetlerin bulunduğu ancak
İsrail'in engellemeleri ne-
deniyle sağlık ekipleri ile
sivil savunma görevlilerinin
cenazelere ulaşamadığı yi-
nelendi. lGAZZE-AA

armorstein, X sos-
yal medya hesa-
bından yaptığı

paylaşımda, İsrail'in işgali al-
tındaki Golan Tepeleri'nde bu-
lunan Mecdel Şems beldesine
yönelik roket saldırısının Hiz-
bullah tarafından yapıldığını sa-
vundu. Saldırıda “İran roketi
kullanıldığı ve bunun Hizbul-
lah’ın cephaneliğinde bulundu-
ğunu” öne süren Marmorstein,
“Cumartesi günkü katliam Hiz-
bullah'ın tüm kırmızı çizgileri
aşması anlamına geliyor. İsrail
meşru müdafaa hakkını ve gör-
evini kullanacak ve katliama
yanıt verecektir.” ifadelerini kul-
landı. Marmorstein, İran Devrim
Muhafızları Ordusu ve Hizbul-
lah’ın terör örgütü ilan edilmesi
talebinde bulunarak, “Dünyanın,
Lübnan için yıkıcı olacak tam
ölçekli bir savaşı önlemesinin
tek yolu, Hizbullah'ı Birleşmiş
Milletler Güvenlik Konseyinin
(BMGK) 1701 sayılı kararını
uygulamaya zorlamaktır. Bunu
diplomatik olarak yapmanın
şimdi son dakikası.” dedi.

Birleşmiş Milletler Lübnan
Geçici Barış Gücü (UNIFIL) ile
BM Lübnan Özel Koordinatör-
lüğü, İsrail'in işgali altındaki
Golan Tepeleri'nde bulunan
Mecdel Şems beldesini hedef
alan ve 12 kişinin hayatını kay-
bettiği roket saldırısının ardından
"İsrail ile Hizbullah arasında
bölgeyi felakete sürükleyebilecek

daha geniş bir çatışmanın ateş-
lenebileceği" konusunda uyarıda
bulundu. UNIFIL Misyonu Baş-
kanı ve Başkomutanı General
Aroldo Lazaro ile BM Lübnan
Özel Koordinatörü Jeanine Hen-
nis-Plasschaert, konuya ilişkin
ortak yazılı açıklama yayımladı.
Açıklamada, kurbanların ara-
sında çocukların da olduğu Mec-
del Şems saldırısı kınandı; "si-
villerin her daim korunması ge-
rektiği" vurgulandı. Taraflara
azami şekilde itidalli olmaları,
yoğun ve sürekli şekilde ger-
çekleşen çatışmalara son ver-
meleri çağrısı yapılan açıkla-
mada, aksi halde "tüm bölgeyi

felakete sürükleyecek; daha ge-
niş bir çatışmanın ateşleneceği"
uyarısında bulunuldu. UNIFIL
ile BM Lübnan Özel Koordina-
törlüğü'nün Lübnan ve İsrail ile
temas halinde olduğu aktarıldı.
UNIFIL Sözcüsü Andrea Tenenti,
dünkü açıklamasında İsrail'in
işgali altındaki Golan Tepele-
ri'nde yer alan Mecdel Şems'teki
saldırının ardından İsrail ve Hiz-
bullah arasında artan gerilimi
düşürmek için taraflarla temas
halinde olduklarını söylemişti.
Mecdel Şems
saldırısı

İsrail'in işgali altında bulunan

Golan Tepeleri'ndeki Mecdel
Şems beldesinde bir futbol sa-
hasına isabet eden roket saldı-
rısında, aralarında çocukların
da yer aldığı 12 kişinin hayatını
kaybettiği, 17'si ağır 35 kişinin
yaralandığı açıklanmıştı. İsrail
ordusu, "ellerindeki istihbarat
ve yaptıkları değerlendirme so-
nucunda" roketin Lübnan'ın gü-
neyindeki Şeba beldesinin ku-
zeyinden ateşlendiğini belirte-
rek, Lübnan Hizbullahı'nın so-
rumlu olduğunu açıklamıştı.
Lübnan Hizbullahı ise Mecdel
Şems'te meydana gelen saldı-
rının kendileri tarafından ger-
çekleştirildiği iddialarını yalan-
layarak, "olayla ilgili herhangi
bir bağlantılarının olmadığını"
ifade etmişti. İsrail Başbakanı
Binyamin Netanyahu da saldı-
rıya ilişkin yaptığı açıklamada,
"İsrail, bu ölümcül saldırıyı bir
kenara not etmeyecek. Hizbul-
lah şimdiye kadar ödemediği
ağır bir bedel ödeyecek." ifa-
desini kullanmıştı. Öte yandan,
Mecdel Şems'te saldırı uyarı si-
renlerinin çalmasından çok kısa
bir süre sonra roketin isabet
etmesi üzerine füzenin İsrail
ordusuna ait hava savunma
sistemi Demir Kubbe'den ateş-
lendiği iddiası dile getirildi. İs-

minin gizli kalmasını isteyen
bir bölge sakini, AA'ya yaptığı
açıklamada, saldırı sireninin
çalmasının hemen ardından
patlamanın yaşandığını ve fü-
zenin "Demir Kubbe" batarya-
larının bulunduğu Cebel Şeyh
bölgesinden geldiğinin görül-
düğünü söyledi. Aynı şekilde
Doha merkezli el-Arabi televiz-
yonu muhabiri, bölge halkında
füzenin, geldiği yön ve saldırı
sireninin gecikmesi nedeniyle
Demir Kubbe'den atıldığı fikri-
nin oluştuğunu aktardı.
BMGK'nin 1701
sayılı kararı

BM Güvenlik Konseyinin 1701
sayılı kararı, İsrail'in Mavi Hat'tın
gerisine çekilmesini ve bu hat
ile Lübnan'daki Litani Nehri ara-
sındaki bölgenin silahsızlandı-
rılmasını, burada sadece Lübnan
ordusu ve Birleşmiş Milletler
Lübnan Geçici Barış Gücüne
(UNIFIL) ait silah ve askeri araç
gerecin bulundurulmasını ön-
görüyor. Lübnan'ın güneyindeki
Litani Nehri ve İsrail ile sınır
olarak belirlenen Mavi Hat ara-
sındaki neredeyse tüm bölgeler
2000 yılından bu yana Hizbul-
lah'ın güçlü askeri nüfuzu altında
bulunuyor. lBEYRUT-AA

İsrail Dışişleri Bakanlığı Sözcüsü Oren Marmorstein, tam ölçekli bir savaşın önlen-
mesi için Hizbullah'ın BMGK'nın 1701 sayılı kararını uygulamaya zorlanması tale-
binde bulunarak, "Bunu diplomatik olarak yapmanın şimdi son dakikası." dedi.

İsrail Dışişleri Bakanlığı, Hizbullah ile savaşı önlemenin
diplomatik olarak “son dakikaları” olduğunu açıkladı
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İsrail’in 296 gündür saldırılarını sürdürdüğü Gazze’de can kaybı 39 bin 324
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opuk Yaylası
Tesisleri’nde bi-
rinci etap kam-

pını tamamlayan Fatih Ka-
ragümrük, ikinci etap için
Bolu’da hazırlıklara başladı.
Günü çift antrenmanla ta-
mamlayan Karagümrük, Ge-
rede ilçesinde hazırlıklarını
sürdürüyor. Kırmızı-siyahlı
ekip, Teknik Direktör Şenol
Can ile tekrardan yeni se-
zonda Süper Lig’e çıkmak
istiyor.

1 Temmuz’da çalışmalara
başladıklarını belirten Şenol
Can, “13 günlük bir kamp
dönemi geçirdik. Ondan son-
ra takıma iki gün izin verdik.
Diğer kamp döneminde de
son bir haftada gerçekten
yine tempolu, coşkulu çift
idmanlarla kampımıza
devam ediyoruz. Bu
arada da hazırlık
maçları da oynu-
yoruz. Hem tek-
nik hem taksik-
sel yönde ge-
lişmek için.
Çok önemli
oyuncular ara-
mıza katıldı. Ya-
bancı oyuncular,
yerli oyuncular,
genç oyuncular
olarak aramıza çok
iyi oyuncular transfer
daha eksik bölgelerimiz
de var. Geçen seneden kalan
oyuncularımızla birlikte güzel
bir ahenk yakaladık. Tabii
eksik bölgelerimizde çalış-

malar devam ediyor. Takı-
mımıza uygun, bütçemize
uygun, bu lige uygun oyun-

cuları aramaya çalışıyo-
ruz. 4-5 transfer daha ya-

pıp sezona çok iyi bir şekilde
Karagümrük olarak başlamak
istiyoruz” diye konuştu. Bu
sene ligin zor olacağını vur-
gulayan Can, “Gerçekten her
takım çok zorlu. Şehir ta-
kımları var, şirket takımları

var. Her takım şampiyonluğa
oynamak istiyor. Yaklaşık 10
takım şampiyonluğa oynuyor.
Bu lig bu liginde seyir zevki
çok yüksek hale gelecek. Ger-
çekten herkes çok yüksek
bütçelerle iyi transferler ya-
pıyorlar. Ama burada ligin
başı çok önemli. Lige nasıl

başlarsan öyle gider ama
ligin sonu sonunu getirmek
de çok önemli bu ligde. Son-
lar çok önemli. İnşallah bizim
hedefimiz Karagümrük ola-
rak tekrar Süper Lig’e geldi-
ğimiz yakıştığımız Karagüm-
rük semtinin ait olduğu Sü-
per Lig’e geri döneceğiz. Bi-
zim tek amacımız bu sene
şampiyon olup Süper Lig’e
geri dönmek” dedi.
“Hepimiz çıkmak
için tekrardan
motiveyiz”

Karagümrük’ün yeni trans-
feri 35 yaşındaki tecrübeli
stoper Papy Djilobodji ise,
“Burada olduğum için çok
mutluyum. Burada bizi Ser-
kan hoca, Süleyman Başkan
herkes beni çok iyi ağırladı.
Ekiple de aram çok iyi. Bu-
raya tecrübemi katmaya gel-
dim. Kendimi de göstermeye
geldim. Hepimiz çıkmak için
tekrardan motiveyiz. Ben ke-
sin olarak motiveyim. Takım
olarak çocuklar herkes çok
motive ve elimizden geleni
yapacağız. Bu sene tekrar
ait olduğumuz yere çıkmak
için. Çok mutluyum ve bu-
raya çok çabuk adapte ol-
dum. Bütün takım olarak
hem çalışanlar, futbolcular,
herkes beni çok iyi karşıla-
dılar burada. Ve hepimiz çok
motiveyiz ve tekrardan eli-
mizden geleni yapmak için
çalışacağız” ifadelerini kul-
landı. lBOLU-AA
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İttifak
Dünya Superbike Şampiyo-
nası’nda üst üste 10 galibiyet
alarak genel sıralamada lider
konumda olan milli moto-
sikletçi Toprak Razgatlıoğlu,
Superbike tarihinin üst üste
yarış kazanma rekorunu Jo-
nathan Rea ve Alvaro Bau-
tista’nın elinden almak istiyor.
Dünya Superbike (WSBK)
2021 şampiyonu Toprak Raz-
gatlıoğlu, yeni takımı Rokit
BMW adına yarıştığı Çek-
ya’daki üç yarışı da kazanarak
superpole yarışlarıyla birlikte
üst üste 10. kez birinci oldu.
Şampiyona’nın 4., 5. ve 6.
ayaklarındaki bütün yarışları
kazanarak büyük başarı elde
eden Razgatlıoğlu, genel klas-
manda 303 puanla liderliğini
sürdürüyor. Portekiz’de 9-11
Ağustos’ta gerçekleşecek ya-
rışlara hazırlandığını belirten
imzalayan Toprak Razgatlı-
oğlu, İhlas Haber Ajansı (İHA)
muhabirine yaptığı açıkla-
mada, Superbike tarihinin
üst üste yarış kazanma reko-
runu Jonathan Rea ve Alvaro
Bautista’nın elinden almak
istediğini belirtti. Rakiplerini
rahatça geçtiğini belirten Raz-
gatlıoğlu, "Özellikle çok mut-
luyuz çünkü rakiplerimize

aslında birazcık sinir bozucu
oluyoruz ama kendi açımdan
söyleyeyim, üst üste yarış ka-
zanmaktan çok mutluyum.
Çünkü BMW ile çok büyük
bir hedef koyduk. BMW bu-
güne kadar yarış kazanama-
yan bir markaydı ve özellikle
son 6 senedir hep 10. ve 8.
bitiren bir markaydı ve şimdi
tamamen farklı bir yerlerde-
ler. BMW sayesinde benim
de ismim ve tanınırlık açı-
sından çok farklı bir yerlere
gitti. Bugüne kadar BMW’yi
kimse birinciliğe taşıyama-
mıştı, biz o şanslı kişi olduk.
Şimdi BMW tamamen farklı
bir seviyede. Bizler aslında
tamamen tanınırlık açısından
farklı bir yere geldik. İnşallah
böyle devam eder çünkü he-
defimiz dünya şampiyonlu-
ğuydu. BMW ile ilk senemiz-
de sadece bir öğrenme yılı
diye düşünüyorduk ama ya-
rışları kazanmaya başladıktan
sonra hedefi tamamen artık
dünya şampiyonluğuna çe-
virdik. İlk seneden dünya
şampiyonu olmak bambaşka
bir şey olacak. Tabii ki de şu
an emin adımlarla gidiyoruz.
İnşallah dünya şampiyonu
oluruz" dedi. Superbike tari-

hinin üst üste yarış kazanma
rekorunu Jonathan Rea ve
Alvaro Bautista’nın elinden
almak istediğini belirten Top-
rak Razgatlıoğlu, "6 yarışımız
kaldı. 2 hafta sonra Porte-
kiz’de yarışımız var. Bu se-
nenin içinde en büyük he-
defim 12 yarışı üst üste ka-
zanmak. Şu an 10 yarış ka-
zandık eğer 2 yarış daha ka-
zanırsak yeni bir rekor kırmış
oluyoruz üst üste 12 yarış
kazanarak. Şu an en büyük
hedefim o. Daha sonraki tek-
rardan dünya şampiyonlu-
ğuna hedefi çevireceğiz. Şu
an her şey yolunda gittiği
için rahatlıkla hareket ede-
biliyoruz. Özellikle motorun
üstünde çünkü puan duru-
munda da gerçekten büyük
bir fark var. İnşallah böyle
devam ettiririz ve rahat bir
şampiyonluk kazanırız. Çün-
kü 2021’e baktığımızda 2021
yılında son yarışımda dünya
şampiyonluğunu elde etmiş-
tim. Gerçekten çok stresliydi.
İnşallah bu biraz daha rahat
olur. Ve şu an tabii ki de
öyle gözüküyor. Sadece hata
yapmadan motosiklet sür-
memiz lazım" diye konuştu.           

lİSTANBUL-İHA

Milli cimnastikçiler Paris
2024’te madalyaya ‘göz’ kırptı
Paris 2024 Olimpiyat Oyun-
ları'nda finale yükselen Türk
cimnastiğinin tek olimpiyat
madalyalı sporcusu Ferhat
Arıcan ile dünya ve Avrupa
şampiyonu Adem Asil, göz-
lerini yine madalyaya çe-
virdi. Fransa'nın başkenti
Paris'teki Bercy Arena'da
yapılan artistik cimnastik
erkekler takım ve bireysel
alet elemelerinde yarışan
Adem Asil ile Ferhat Arıcan,
organizasyonda finale yük-
selmeyi başardı. Elemeleri
Adem Asil, halka aletinde
14.866 puanla 5'inci, Ferhat
Arıcan da paralel barda
15.033 puanla 7'nci ta-
mamlayarak finale adını
yazdırdı. Milli cimnastikçi
Ferhat Arıcan, AA muha-
birine yaptığı açıklamada,
Tokyo 2020'den sonra ye-
niden finallere kalmayı ba-
şardığı için mutlu olduğunu
söyledi. Yarışmanın çok ke-
yifli geçtiğini ifade eden
Ferhat, "Ailelerimiz, halkı-
mız bizi hem buradan hem
de televizyondan destekle-
di. Çok teşekkür ediyorum.
Bu destekler çok önemli.
Bireysel olarak yeniden bir
tarih yazdım. İnşallah fi-
nallerde, elemelerde yap-
tığımdan daha iyi bir seri
yapacağıma inanıyorum.
İkinci olimpiyat madalyamı
kazanmayı çok istiyorum."

diye konuştu. Artistik Cim-
nastik Erkek Milli Takımının
üyesi olduğu için gurur
duyduğunu vurgulaya Fer-
hat, "Takım olarak da çok
gururluyuz ama çok da
üzüldük. Takım olarak fi-
nale kalmayı 0,2 puanla
kaçırdık. Finallere kalama-
sak da biz çok iyi takımız."
dedi. Milli Cimnastikçi
Adem Asil de halka aletinde
yaptığı serinin finale kal-
ması için yeterli olduğunu
dile getirdi. Sadece finale
kalabilmek için serisine
odaklandığını vurgulayan
Adem, "Finalde daha detaylı
ve daha dikkat ederek serimi
sunmaya çalışacağım. Cim-
nastikte finalde en az hata
yapan madalyayı kazanır.
İnşallah finalde ben de Fer-
hat Arıcan'da en az hatayı
yapar ve madalyayı kaza-
nırız." değerlendirmesini
yaptı. Adem, atlama masa-
sındaki ikinci atlayışında
hata yaptığına dikkati çe-
kerek, şunları kaydetti: "At-
lama masasında ilk atlayı-
şımda müthiş performans
sergiledim. Hayatımın en
iyi atlayışını yaptım. Ama
ikinci atlayışım olmadı. Ben
elimden gelen her şeyi yap-
tım. Antrenmanda her şeyi
doğru şekilde denedim. Bü-
tün zorlu durumları, stresleri
aştım." lPARİS-AA

Milli motosikletçi Razgatlıoğlu, üst üste
yarış kazanma rekoru kırmak istiyor

Paris 2024 Olimpiyat Oyunları'nda
ilk altın madalyaları Çin kazandı

FIFA, Kanada Kadın Futbol Takımı'na olimpiyat
oyunları A Grubu maçlarında 6 puan silme
cezası verdi. FIFA'dan yapılan açıklamada,
disiplin komitesinin kararı doğrultusunda Kanada
Kadın Futbol Takımı yetkilileri Beverly Priestman,
Joseph Lombardi ve Jasmine Mander'in müsa-
bakalardan 1 yıl men edildiği belirtildi. Kanadalı
yetkililerin, rakip takım antrenman sahası üze-
rinde "drone uçurma yasağına" uymadığının
vurgulandığı açıklamada, Kanada Kadın Futbol
Takımı'na olimpiyat oyunlarında 6 puan silmenin
yanı sıra 200 bin İsviçre Frangı para cezası da
verildiği ifade edildi. lPARİS-AA

Paris 2024 Olimpiyat Oyunları'nda ilk altın ma-
dalyalar Çin'e gitti. Aquatics Centre'da gerçek-
leştirilen kadınlar 3 metre senkronize tramplen
müsabakalarında Yani Chang ve Yiwen Chen'den
oluşan Çin takımı, 337.68 puanla ilk sırayı aldı.
Sarah Bacon ve Kassidy Cook'tan oluşan ABD
takımı 314.64 puanla gümüş madalya kazandı.
Büyük Britanya için yarışan Scarlett Mew Jen-
sen-Yasmin Harper ikilisi, 302.28 puanla bronz
madalyanın sahibi oldu. Atıcılkta 10 metre
havalı tüfek karışık takım müsabakalarında da
madalyalar sahiplerini buldu. Lihao Sheng-
Yuting Huang'dan oluşan Çin takımı, Güney
Koreli Hajun Park-Jihyeon Keum ikilisine 16-
12'lik üstünlük kurarak altın madalyaya uzandı.
Güney Kore'nin gümüş madalya kazandığı ka-
tegoride Islam Saptayev-Alexandra Le'nin temsil
ettiği Kazakistan, Almanya'yı 17-5 yenerek bronz
madalyanın sahibi oldu. lPARİS-AA

Kanada Kadın Futbol Takımı’na
Paris 2024’te ‘6 puan silme’ cezası

A Milli Kadın Voleybol Takımı, Paris 2024
Olimpiyat Oyunları'nın ilk maçında bugün
Hollanda ile karşılaşacak. Milli takım, 6 yılda
8 kez karşılaştığı rakibine yenilmedi. Fransa'nın
başkenti Paris'teki South Paris Arena'da oy-
nanacak mücadele TSİ 10.00'da başlayacak.
Hollanda'ya en son 2018 Ağustos ayında 3-0
yenilen milli takım, 6 yılda 8 kez karşılaştığı
rakibine mağlup olmadı. Organizasyonun C
Grubu'nda yer alan milliler, Hollanda maçının
ardından Dominik Cumhuriyeti ve İtalya ile
mücadele edecek. lPARİS-AA

A Milli Kadın Voleybol Takımı, Paris
2024’te ‘ilk servisi’ni bugün kullanacak
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Şenol Can: Karagümrük semtinin ait
olduğu Süper Lig’e geri döneceğiz
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Fatih Karagümrük Teknik Direktörü
Şenol Can, “Karagümrük semtinin ait ol-
duğu Süper Lig’e geri döneceğiz” dedi.
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Geç kalmıştım. Evet geç kal-
mıştım. Uyanamamıştım. Oy-
saki alarmım da kuruluydu.
Duymamışım. En yorgun uy-
kusuz  zamanlarımda  dahi
alarmın sesine uyanabiliyor-
dum. Fakat hâlâ tam olarak
uyanamadım. Zamanı algı-
lamaya çalışıyordum. Bir saa-
te, bir imsakiyeye, bir cam-
dan  dışarıya  bakıyordum.
Ama  neye  niçin  baktığımı
yine de bilemiyordum. 
Güne böyle başlamak, na-

sipten yoksun kalmak gibi.
Off.. Ne uykuyu alabilmenin
dinginliği  var,  ne  de  gön-
lümde huzur.
Sanki bu sabah güne, ha-

yatıma  bir  fanus  geçirilmiş
gibi başladım.
Yapacak  birçok  işim  ve

bir dizi planım varken ken-
dimi; koltukta dizlerimi göğ-
süme doğru çekmiş, üstüne
de  kafamı  yaslamış  pinek-
lerken buldum.
Sığamıyordum  bir  yere,

ama kımıldayacak mecalim
de yoktu. Kendimi bulamı-
yordum.
Can  sıkıntısı  değildi  be-

nimki,  ruh sıkıntısı  idi. Per-
vaneler gibi kendi etrafımda
dönmeye başladım. Neyi arı-
yordum? Yüzüm şekilden şek-
le giriyordu. Ne düşünüyor-
dum?  Bir an kalakaldım. Ne
bulduysam? Neyi niçin yap-
tığımı bilmeden ne kadar za-
man geçirdiğimi anlamadan
kıvranıp durdum.
Tam masaya oturmuştum

ki, bir yazı çarptı gözüme.
Eyvah
Eyvah
Gözlerim ve kalbim aynı

anda alev topuna döndü.
Hayır
"Hayır Allah'ım" diyordum.
Ben, ben, o nasipsizlerden

olmak istemiyorum. 
Gözlerim yanarken ellerim

ve  tüm vücudum  titreyerek
tekrar yazıyı okudum. 
"Sabah namazı nasip işidir.
Allah c.c. dilediğini hu-

zuruna çağırır.
Dilediğini de uykuda bı-

rakır.
Nasiplenenlere selam ol-

sun.
Rabbim  hakkıyla  kılan-

lardan eylesin."

Gözlerimin alevlenmesi-
ne  engel  olamıyordum.
"Rabbim bilerek bilmeyerek
seni  kırdıysam  beni  affet.
Sen  sonsuz merhamet  sa-
hibisin.  No'lur  ya  Rabbim
beni  huzurundan  kovma.
O  nasipsizlerden  eyleme.
Aman  Allah'ım.  Aman
Alalh'ım"
Kalbimin yangını ve çar-

pıntısı birbirine karışıyordu.
Neden?  Neden  Allah'ım?
Ne yaptım da beni huzuru-
na kabul etmedin? Kalbim
yerinden  çıkacak  gibiydi;
yüzüm, tüm vücudum alev
alev yanıyordu.
Gözlerimden  ateşler  çı-

kıyordu.
Ya ağlayamıyordum.
Ya da gözyaşlarım göz-

lerimdeki  alevlerden  bu-
harlaşıyordu.
Artık  kımıldayacak me-

calim kalmamıştı. Son dem-
deydim. 
Sonra,  sonra  bir  esinti

oldu beynimde.  Ezan sesi,
evet  ezan  sesini  duymuş-
tum. Ve,  ve ben ezan  sesi
ile uyanmıştım. Sabah na-

mazını kılmıştım.
Tüm vücudum tekrar tir

tir titremeye başladı. Ağlı-
yordum, evet gözyaşlarımı
yanaklarımda  hissedebili-
yordum bu kez.
Ellerimin titremesine engel

olamıyordum,  gözyaşlarımı
silmeye mecali yoktu titreyen
ellerimin.
"Ya  Rabbim  sana  sonsuz

şükürler olsun"
Şükür  dualarım,  gözyaş-

larım,  gülmelerim  birbirine
karışıyordu.
Nasıl bir kabustu bu, uyan-

dım  sonsuz  şükür.  Huzura
kabul edilmiş olmanın sevin-
cini  tüm hücrelerimde yaşı-
yordum. 
Kendime gelir gibi olunca,

"peki  bu  yaşadığım  neydi?
Neden huzura kabul edilme-
diğimi düşünüp ateşler içinde
kalmıştım?" soruları beynime
hücum etmeye başlamıştı ki,
Yüzümde kendimle dalga

geçen kocaman bir gülüm-
seme belirdi. Ben bu gece
sahura  kalkamamıştım.
Ezan sesi  ile uyanınca bo-
calamıştım.
Ah Ah... Her halde bugün

hayatımdaki  en  tatlı  açlığı
yaşayacaktım. 
Bu şükür duygusunu tekrar

yaşayabilmek için, ömrümün
sonuna kadar oruç tutmaya
ve  sahura  kalkamamayı  di-
lerim Rabbim senden.    

Ittıfak
Osmanlı bir devletten fazlasıydı.
Osmanlı kendini Devlet-i Âliy-
ye-i Osmaniye  yani  Yüce Os-
manlı Devleti olarak adlandır-
mıştı.  Bu  adın  gereği  âlemde
nizamı, adaleti sağlamak, barış
ve huzuru temin etmek, zalime
korku  mazluma  umut  olmak
için asırlarca üç kıtada at koş-
turdu, ferman yayınladı, hüküm
sürdü.  İnsanı  yaşat  ki  devlet
yaşasın anlayışıyla tarihin altın
sayfalarına  geçen  yepyeni  bir
medeniyet inşa etti. Önce gö-
nüllerde  sonra  coğrafyalarda
sultanlık  kurdu.  İnsanın,  do-
ğanın ve bütün varlığın hakla-
rını koruyan anlayışıyla renkleri,
inançları, gelenekleri sevgi me-
deniyetinde harmanlayıp zen-
ginliğe dönüştürdü. 
Dünyadaki köklü değişmeler

ve  gelişmeler  yeni  anlayışları
meydana çıkardı. Bu yeni dün-
yada maalesef Osmanlı konu-
munu koruyamadı. Her devlet
ve medeniyet  gibi  o  da  fiziki
ömrünü tamamladı. Günümüz-
den geriye bakıldığında fiziken
ömrünü tamamlamış az sayıda
büyük devlet ve medeniyet (im-
paratorluk)  adından  söz  etti-
rebilmeyi başarabilmekte. (Bun-
lardan biri de kesinlikle Dev-
let-i Âliyye-i Osmaniye’dir.) İn-
sanlık onları hayırla anmakta,
bugün onların anlayışına ihtiyaç
duymakta. Fiziken olmasa da
ruhen yaşadığına inanılmakta. 
Kitabevi tarafından 2021 yı-

lında İstanbul’da 6. Baskısı ola-
rak yayınlanan “Brezilya’da İlk
Müslümanlar – Brezilya Seya-
hatnamesi- adlı kitap, Osman-
lı’ya dair ilginç bilgiler içeriyor.

Bağdatlı Abdurrahman Efendi
adındaki bir zatın hatıralarını
içeren kitabı Gaziantepli Meh-
met  Şerif  tercüme  etmiş,  N.
Ahmet Özalp ise yayına hazır-
lamış. Mütercimin yazdığı ön
sözden eserin orijinalinin Arap-
ça olduğunu, bazı bölümlerin
tercüme esnasında çıkarıldığını
anlıyoruz.  Eser,  Kitabevi’nin
“Gezi Kitapları: Uzaklara Çağrı”
başlıklı harika bir yazıyla baş-
lıyor. Burada seyahatin ne ol-
duğuna,  niçin  yapıldığına  ve
tarihi sürecine dair  tatminkâr
cevaplar veriliyor. 
Yayınevi kitabın önemini şu

sözlerle ifade ediyor: Brezilya
Seyahatnamesi, küçüklüğüne
karşın varlığı hâlâ resmen ka-
bul  edilmeyen Brezilya Müs-
lüman  toplumunun  tarihsel
serüveninin bir dönemine ışık
tutması  nedeniyle  ilginç  bir
eserdir; bu gerçeğin neredeyse
tek yazılı belgesi niteliğini ta-
şıması  bakımından  o  ölçüde
de önemlidir. N. Ahmet Özalp
ise kitaptaki hikâyeyi “sunuş”
başlığıyla  özetliyor.  Bundan
sonra Bağdatlı Abdurrahman
Efendi’nin bu kitabı niçin yaz-
dığına dair “söz başı” adlı kısa
yazıyla  devam  ediyor.  Eserin
Arapça ilk baskısı 1871’de ya-
pılır. Elimizdeki kitap, 72 sayfa
ve 37 başlıktan oluşmuş.
Abdurrahman Efendi’nin be-

lirttiğine göre olay, iki Osmanlı
savaş  gemisinin  1865’te  Ümit
Burnu’ndan Basra Körfezi’ne gi-
derken  fırtınaya  yakalanarak
Brezilya’nın başkenti Rio De Ja-

neiro limanına sürüklenmesiyle
başlar. Bu tarihe kadar Osman-
lılar Brezilyalıları, Brezilyalılar
da Osmanlıları görmemişlerdir.
Asıl problem olan ise Brezilya-
lıların kitaplarında Osmanlıları
“yamyam” olarak tanıtmasıdır.
Bu sebeple Osmanlıların limana
geldiğini duyan halk, Osmanlıları
görmek için limana akın ederler.
Halk, Osmanlıların yamyam ol-
madığını görünce şaşkınlık yaşar.
Osmanlılar da gelenler arasında
Afrikalıları  görünce  şaşırır.  Bir
süre sonra bu Afrikalılardan bir
kısmının Müslüman olduğunu
öğrenince şaşkınlıkları hayrete
dönüşür. Afrikalı Müslümanlar
İslam’ın sadece siyahîlere ait bir

din  olduğunu  sanmaktaydılar.
Beyazların Müslüman olduğunu
ilk kez gördükleri için onlar da
şaşkındırlar. Böylece bir tesadüf
sonucu  üç  kesim  de  yeni  bir
şeyleri  bizzat  görerek  öğrenir
ve şaşkınlık yaşar. Bu olayla Os-
manlılar, Amerika kıtasında Müs-
lümanların  olduğunu  ilk  kez
görerek öğrenmiş olur.
Abdurrahman  Efendi  do-

nanmada görevli bir imamdır.
Afrikalı Müslümanlar yeterince
İslâm bilgisine sahip değildirler.
Brezilya’da onların İslâm’ı öğ-
renme  ve  yaşamalarına  sıcak
bakılmamaktadır. Onlar da giz-
lice ve bildikleri kadarıyla din-
lerini yaşama ve koruma mü-

cadelesi vermektedirler. Afrikalı
Müslümanlar,  Abdurrahman
Efendi’yi  gizli  bölgelerine  gö-
türürler. İlk başta dil problemi
yaşarlar ve bunu aslen Yahudi
olan  ama Müslümanları  kan-
dırmak için Müslüman gibi gö-
rünen bir Afrikalı ile bu sorunu
geçici olarak çözerler. Durum-
dan vazife çıkaran Abdurrah-
man Efendi, komutana burada
kalıp onlara  İslâm’ı öğrenme-
lerinde rehberlik yapmak iste-
ğini belirtir ve orada kalır.
Osmanlı gemileri gerekli ha-

zırlıktan sonra İstanbul’a doğru
yola çıkar. Abdurrahman Efendi,
yeni  bir  kıtada  yalnız  başına
yeni  bir  hayata  başlar.  Önce
gönül diliyle sonra da Brezilya
dilinde konuşmaya başlar Af-
rikalı  Müslümanlarla.  Bu  ko-
nuda kısa sürede büyük mesafe
alır. Daha önce de belirttiğim
gibi aslında Yahudi olan ama
Müslümanları kandırmak için
Müslüman  gibi  görünen  bir
Mağripli, onlara yanlış bilgiler
öğretmiş.  Pek  çok  kişinin  de
Müslüman olmasına engel ol-
muş. İlk olarak bu kişiyi anlar
ve  bunu  da  onlara  ifşa  eder.
Ardından  İslâm’la  ilgili  yanlış
bilgi,  inanç  ve  uygulamaları
düzeltir. Binlerce kişinin Müs-
lüman olmasına vesile olur. Bu
faaliyet başka şehirlerdeki Af-
rikalı Müslümanlar tarafından
da duyulur. Abdurrahman Efen-
di davetler üzerine oralara da
gider  ve  aynı  hizmeti  onlara
da yapar. Adeta denize atılan
bir  taşın dalgalar oluşturması
gibi bir kişinin kararı, azmi ve
gayretiyle binlerce kişinin hayatı
değişir.
Dili  ve  coğrafyayı  öğrenen

Abdurrahman  Efendi,  orada
kalıcı  bir  yapı  oluşturduktan
sonra yaptıklarını yazar, kontrol
eder ve ayrılmaya karar verir.

Dönüş yolunda da ilginç gör-
düğü olay ve manzaraları not
alır. Hac farizasını yapar ve ni-
hayet Payitaht İstanbul’a döner.
İstanbul’a geldiğinde notlarını
biraz  daha  düzenleyerek  ya-
yınlamaya karar verir. Yazdıkları
o gün için Osmanlı toplumunda
bilinmeyen coğrafyaları ve bil-
gileri içermekteydi elbette.
Eser, yayınevinin de belirttiği

gibi o döneme ait nadir belge-
lerden biri olduğu için kıymetli.
Eserin  orijinal  dili  Arapçadır.
Eserin  edebî  yönüne  dair  bir
şey  söylemememiz  mümkün
değildir.  Abdurrahman  Efen-
di’nin söz başındaki ifadelerin-
den eserin yaşadıklarını aktar-
maktan başkaca maksadının ol-
madığını anlıyoruz. Abdurrah-
man  Efendi’nin  hatıralarını
1865’li yılların anlayışını, iletişim
imkânlarını dikkate alarak oku-
mak ve değerlendirmek gerek-
tiğini düşünmekte fayda var. 
Sonuç  olarak  Bağdatlı  Ab-

durrahman Efendi’yi  rahmetle
ve minnetle anmak durumun-
dayız. Onun yaptıkları ve yaz-
dıkları her türlü takdire şayandır.
O aslında bir kişiydi ama yalnız
değildi.  Onun  bu  faaliyetinde
İslâm inancı ve Osmanlı mede-
niyeti en büyük motivasyon kay-
nağıydı. Bugün bu seyahatna-
meden çıkaracağımız derslerden
biri, dünyanın kim bilir neresinde
İslâm inancını ve Osmanlı me-
deniyetini  doğru  bilmeyen  ve
buna muhtaç kaç kişi var. Dola-
yısıyla  dünyanın  neresine  gi-
dersek gidelim bizim içine doğ-
duğumuz,  içinde  olduğumuz
için  farkında  olmadığımız  bu
medeniyetin bazıları için arayıp
da bulamadığı şeyin olabileceğini
hatırda tutmamız gerekir. Gerek
gönül dünyamızda gerekse gö-
nül coğrafyalarımızda nice kutlu
seyahat  yapmamız  dileğiyle… 

Gazze yanıyor, Gazze kan ağlıyor, 
Bir film gibi bütün dünya izliyor
Zâlim için infaz vakti geliyor
Zulmü görmeyenlere  ne diyelim? 

Kardeşler gazze'de şehit edilirken
Çocuklar, bebekler katledilirken, 
Yetki sahipleri bunu kınarken
Zulüm biter sananlara ne diyelim? 

Siyonist öldürünce biter sandı
Bütün bir Gazze Allah'a dayandı
Toprak şehit kanlarıyla boyandı
Hâlâ dirilmeyene ne diyelim? 

Gazze'deki vahşet her yanı sardı
İnsan kalan vicdanına sorardı
Keyfim bozulmasın diyen de vardı
Dünyaya tapanlara ne diyelim? 

Futbol, film peşinde gençlik coşuyor
Gazze'yi duysa da maça koşuyor
Zalime olan öfkemiz taşıyor, 
Uyanmayanlar biz size ne diyelim? 

Zalimi korkutup cihatla coşan
Mazluma mağdura yardıma koşan
Ecdadın torunlarına yakışan 
Söyleyin hele nedir, ne diyelim?

Ümmet, katil israili koğacak
Birlik olup da yeniden doğacak
Bir tükürse tükürüğüyle boğacak
Bir gün olur inşallah, ne diyelim?

Brezilya’da İlk
Müslümanlar DR. MUSTAFA

YILMAZ
www.ittifakgazetesi.com

MUHEMMED 
ALİ 
TÜREGÜN
www.ittifakgazetesi.com

ŞABAN
ÇETİN
www.ittifakgazetesi.com

GAZZE KAN 
AĞLIYOR

Fatma Zehra’ya

Bir akşam
Melâle meyyâldi kalbim

"Dayıcığım!" dedi, geldi yanıma
İşledi gözleri bezgin canıma
Berrak göze gibi yüzüne baktım
Yüzüme bir şirin tebessüm taktım
İçime süzüldü ince bir ziya

"Efendim" deyiverdim, minik ellerin
Duydum saadetini avuçlarımda
Tomurcuklar açtı dal uçlarımda
Tereddütler geçti beyaz yanaktan
Ve sual döküldü minik dudaktan:

"Sana bir şey söyleyebilir miyim?"
"Söyle Boncuk" dedim, merakla
Bin türlü ihtimal getirdim akla,
Çocuksu, uçarı, rengârenk hayal.
Saçları altın sarısı ve benzi al al
Baktı boncuk boncuk, derince
Geldi asıl sual, döndü tatlı dil
"Bana şiir yazar mısın?" deyince
"Tabi" dedim, daldı sonsuz sevince

Odamdan çıkıverdi koşarak
Şirin bir dere gibi coşarak
Sevincini Ertuğrul arkadaşına
Pay edip artırdı kendi payını
Hanemde gülücükler yayını...

Şenlendi bir vakit "kulbei ahzan"
Melale meyyaldi kalbim bir akşam

MİNİK SUALE CEVAP

BİR RAMAZAN
GÜNÜNDEN...

ŞEHRİ
KARABUĞA

www.ittifakgazetesi.com
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